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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 16/2018 
Caràcter: ordinària  
Data: 27 de desembre de 2018 
Horari: de 10.05 a  14.35 h 
Lloc: sala de plens de l’Ajuntament 
 
Assistents: 
 

President 

Antoni Noguera Ortega (MÉS per Palma) 
 
Regidors/res 

Joana María  Adrover Moyano (PSIB-PSOE) 
José Ignacio Aguiló Fuster (PP) 
María José  Bauzá Alonso (PP) 
Josep Lluís Bauzá Simó (C’s) 
José Javier Bonet Díaz (PP) 
Mercè Borràs Dalmau (MÉS per Palma)  
Bartolomé Cañellas Cardona (C’s) 
Llorenç Carrió Crespí (MÉS per Palma) 
Patricia Conrado Quiroga (C’s) 
Margarita Durán Cladera  (PP) 
Eva Frade Bravo (PODEM PALMA) 
Joan  Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE) 
Adrián García Campos (PSIB-PSOE) 
Álvaro Luís Gijón Carrasco (No adscrit) 
José Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Aurora Jhardi Massanet  (PODEM PALMA) 
Aligi Molina Suárez  (PODEM PALMA) 
Antonia Martín Perdiz  (PODEM PALMA) 
Susanna Moll Kammerich (PSIB-PSOE) 
Angélica Pastor Montero (PSIB-PSOE) 
Pedro Luís Ribas Dietrich (C’s) 
Antonia Roca Bellinfante  (PP)  
Rodrigo Andrés Romero  (PODEM PALMA) 
Fernando Rubio Aguiló  (PP) 
Guillermo Sánchez Cifre (PP) 
Neus Truyol Caimari (MÉS per Palma) 
 

Excusa l’assistència: 

Helena Paquier Aguiló (MÉS per Palma) 
Lourdes Bosch Acarreta  (PP) 
 

Cap del Departament de la Secretaria de la Junta de Govern: Esther Rotger Sureda 
Interventor: Juan Cañellas Vich 
Secretari adjunt i secretari general del ple actal: Miquel Ballester Oliver 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària de 26 de novembre de 2018 
 
2. Aprovació de l'acta de la sessió ordinària de 29 de novembre de 2018 
 
3. Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària de 18 de desembre de 2018 
 
4.Donar compte del seguiment d'execució dels acords del Ple ordinari de dia 29 de novembre 
de 2018 
 
5. Donar compte de la inscripció al Registre de Convenis 
 
6. Donar compte de la l'acord de Junta de Govern de data 21.11.2018 relatiu a la modificació 
plantilla personal eventual: coordinador/a de districte 
 
7. Donar compte del Decret de Batlia núm. 23743, de 22 de novembre de 2018 de modificació 
de l'horari de celebració de les Juntes Municipals de Districte 
 
8. Donar compte de l'acord aprovat per la Junta de Govern de 19 de desembre de 2018 de 
nomenament del representant de l'Ajuntament al Consell Escolar de Mallorca  
 
9. Donar compte de la relació de decrets des del dia 22 de novembre al 19 de desembre de 
2018 
 
10. Personar-se en el recurs contenciós administratiu núm. 560/18, de la sala contenciosa 
administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears 
 
11. Donar compte del veredicte de la sentència núm. 379, dictada per la Sala contenciosa 
administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears en el procediment núm. 
106/17 
 
12. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per a la concessió de medalla 
d'Or de la Ciutat al Sr. Antoni Tarabini-Castellani Cabot 
 
13. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per la concessió de la medalla 
d'Or de la Ciutat al Col·legi Sant Agustí 
 
14. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per la concessió de la medalla 
d'Or de la Ciutat al Sr. Antoni Socies Cladera 
 
15. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per la concessió de la medalla 
d'Or de la Ciutat a l'Associació de Mares de Discapacitats de Balears (AMADIBA) 
 
16. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per la concessió de la medalla 
d'Or de la Ciutat a la Germandat de Donants de Sang 
 
17. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per a la concessió de medalla 
d'Or de la Ciutat a la Galeria 6a 
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18. Aprovar el conveni de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l'Ajuntament de Palma en 
matèria de prevenció extinció d'incendis i salvament 
 
19. Reconeixement de deute a l'empresa AUTOS NIGORRA, SL per un import de 806,97€ 
 
20. Reconeixement de deute a les empreses AGA TRAVEL SERVICES i EL CORTE INGLES, SA per 
un import de 2.342,53€ 
 
21. Reconeixement de deute als participants ASL I MIBF en el comitè d'experts per avaluar la 
licitació del contracte d'assistència tècnica per a la revisió del PGOU per un import de 1.060,12 
€ 
 
22. Reconeixement de deute a l'entitat Agencia Interactiva Balear, SL (BOGO) per un import de 
754,62€ (juny-juliol) 
 
23. Reconeixement de deute a l'empresa a l'entitat Agencia Interactiva Balear, SL (BOGO) per 
un import de 754,62€ (agost -setembre) 
 
24. Reconeixement de deute a l'empresa LABAQUA, SA per un import de 4.404,01€ 
 
25. Reconeixement de deute a l'entitat HORA NOVA, SA per un import de 1.512,50€ 
 
26. Reconeixement de deute a l'empresa ESPORTS 85, SL per un import de 46.970€ 
 
27. Reconeixement de deute a l'empresa CANON ESPAÑA, SA per un import de 3.479,78€ 
 
28. Reconeixement de deute a l'empresa de Transformació Agrària, SA (TRAGSA) per un import 
de 79.505,06€ 
 
29. Reconeixement de deute a l'empresa Unisport Consulting, SL per un import de 20.207€ 
 
30. Reconeixement de deute amb T-Systems octubre i novembre 2018 per un import de 
593.924,99€ 
 
31. Reconeixement de deute a Creu Roja Espanyola IB per un import de 234.183,26€ 
 
32. Reconeixement de deute a les empreses Estudi 6 Gestió Socioeducativa, SL i Lireba Serveis 
Integrats, SL per un import de 145.515,42€ 
 
33. Reconeixement de deute a la Fundació Sant Joan de Déu Serveis Socials de Mallorca per un 
import de 52.755€ 
 
34. Reconeixement de deute a l'empresa CIAC - Formació i Gestió de Recursos Humans per un 
import de 15.931,58€ 
 
35. Reconeixement de deute a l'empresa DORNIER, SAU per un import de 276.189,23€ 
 
36. Reconeixement de deute a la Fundació Institut de Reinserció Social (IRES) per un import de 
123.744€ 
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37. Reconeixement de deute amb l'empresa TELEFONICA ESPAÑA SAU i TELEFONICA MOVILES 
SAU per un import de 6.508,25€ (IME) 
 
38. Resolució al·legació i aprovació definitiva del projecte de modificació de l'Ordenança 
reguladora de l'Impost sobre bens immobles 
 
39. Aprovar les tarifes de l'EFMSA corresponents a l'any 2019 
 
40. Aprovar el canvi dels percentatges de l'art. 174.5 del TRLHL respecte a la convocatòria 
pública de subvencions per Associacions de Veïns i les Federacions pel període 2019-2021 
 
41. Proposta de resolució de les al·legacions al pressupost general de 2019, les bases 
d’execució i la plantilla de personal i  aprovació definitiva 
 
57. Donar compte de l'esmena a l'informe d'estabilitat pressupostària de la liquidació del 
pressupost 2017 
 
42. Aprovar definitivament la modificació del PGOU en relació amb l’equipament sociocultural 
de titularitat municipal amb referència EQ2c/SC-P, 18-06-P, situat a Gènova.PA17/0009. 
01prad41 
 
43. Aprovar definitivament el projecte de modificació del Pla General d’Ordenació Urbana de 
Palma, a l’àmbit de Can Tàpera. PA08/0012. 01prad39 
 
44. Aprovar el Reglament del Consell d'Àrea de Model de Ciutat 
 
52. Grup PP relativa a actuació integral contra les pintades vandàliques 
 
54. Grup PP relativa a sa Falca Verda 
 
47. Grup PP relativa al tancament d'es Murterar 
Alternativa dels Grups municipals PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA: 
 
50. Grup C's relativa a Son Puig 
 
46. Grup C's relativa als contracte d'arrendament del Patronat Municipal de la Vivenda 
realitzats baix el marc del pla de reallotjament de Son Banya 
 
53. Grup PP reprovació dels regidors d'Urbanisme 
 
55. Grup PP relativa a auditoria externa EMAYA 
 
45. Sobre la taula. Grup C's relativa a la destinació de la Fàbrica de Can Ribes 
 
48.  Grups PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM PALMA relativa a l'adhesió del municipi a la 
campanya "Ciutat 30" 

 
49. Grup C's relativa al joc i addiccions 
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51. Grup PP relativa al projecte d'alta tensió a Son Puig 
 
56. Donar compte de l’informe de morositat del mes de novembre 
 
FOD 1. Grup PP relativa al cessament del gerent de l'IME 
 
FOD 2. Reconeixement de deute a la Fundació Sant Joan de Déu per un import de 13.305€ 
 
FOD 3. Reconeixement de deute a la Fundació Institut de Reinserció Social (IRRES) per un 
import de 30.936€ 
 
FOD 4. Reconeixement de deute a la Sociedad Estatal Correos y Telégrafos per un import de 
75.991,17€ 
 
FOD 5. Reconeixement de deute a la Sociedad Estatal Correos y Telégrafos SA per un import de 
68120,31€ 
 
FOD 6. Reconeixement de deute a la Sociedad Estatal de Correos y Telégrafos SA per un import 
de 239.877,95€ 
 
FOD 7. Informar compatibilitat de membre de la Corporació 
 
FOD 8. Reconeixement de deute  a l'Empresa Municipal EMAYA per un import de 330.000€ 
 
FOD 9. Reconeixement de deute a l'empresa UTE TELEFONICA ESPAÑA SAU i TELEFONICA 
MOVILES SAU per un import de 84.815,47€ 
 
FOD 10. Aprovar l'autorització per al funcionament de la central de comunicacions gestionada 
per l'entitat Asociación Smart Taxi (AST) en connexió amb vehicles autotaxis 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
1. Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària de 26 de novembre de 2018 
 
Es proposa: 
 
"Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària de 26 de novembre de 2018" 
 
Aprovat per unanimitat 
 
2. Aprovació de l'acta de la sessió ordinària de 29 de novembre de 2018 
 
Es proposa: 
 
"Aprovació de l'acta de la sessió ordinària de 29 de novembre de 2018" 
 
Aprovat per unanimitat 
 
3. Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària de 18 de desembre de 2018 
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Es proposa: 
 
"Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària de 18 de desembre de 2018" 
 
Aprovat per unanimitat 
 
4. Donar compte del seguiment d'execució dels acords del Ple ordinari de dia 29 de 
novembre de 2018 
 
El Ple de l'Ajuntament se'n dóna per assabentat de: 
 
"Únic. Donar compte del resultat del seguiment i l’execució dels acords complimentats 
corresponents al Ple ordinari de dia 29 de novembre de 2018 de l’Ajuntament." 
 
5. Donar compte de la inscripció al Registre de Convenis 
 
El Ple de l'Ajuntament se'n dóna per assabentat de: 
 
"La Secretaria General del Ple dóna compte dels convenis rebuts i inscrits al Registre de 
Convenis fins el dia d’avui. 
 
1626. Registrat el 19.12.2018: "Memorando de 22.11.2018 de entendimiento entre el 
Programa de las Naciones Unidas para los asentamientos humanos y el Ayuntamiento de 
Palma"  
 
1627. Registrat el 19.12.2018: Conveni de 19.12.18 de col·laboració entre el Consell de 
Mallorca i l’Ajuntament de Palma per dur a terme actuacions d’inversió (Exercici 2018). Acord 
Consell Capitalitat 17.09.2018. 
 
1628. Registrat el 20.12.18: Conveni de 18.10.18 de col·laboració entre la Universitat de les 
Illes Balears, l’Agència de desenvolupament local de l’Ajuntament de Palma -PalmaActiva i la 
Fundació de la Universitat de Cantabria per l’estudi i la investigació del sector financer - UCEIF 
pel foment de l’emprenedoria." 
 
6. Donar compte de la l'acord de Junta de Govern de data 21.11.2018 relatiu a la modificació 
plantilla personal eventual: coordinador/a de districte 
 
El Ple de l'Ajuntament se'n dona per assabentat de: 
 
"PRIMER.-  Modificar l’acord de junta de govern de data 18.07.2018 en el seu punt primer, en 
el sentit de: 
Allà on diu:  
"Coordinació de districte " 
Haurà de dir: 
"Coordinador/a de districte" 
 
SEGON.- Modificar la plantilla dels llocs de feina del personal eventual d’aquesta Corporació 
per tal d’afegir un lloc de feina de Coordinador de districte, amb les mateixes retribucions i 
dedicació dels altres quatre llocs de treball. 
LLOCS DE FEINA 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
01

90
13

1_
01

_0
1.

 S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
31

/0
1/

20
19

 i 
ho

ra
 1

0:
32

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
E

98
9A

76
59

85
5B

E
82

E
D

A
pr

ov
at

: p
er

 u
na

ni
m

ita
t



 

      -7- 

5 COORDINADOR/A  DE DISTRICTE 
 
TERCER.- Publicar el present acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, d’acord amb allò 
establert a l’article 104 de la Llei 7/85, de 2 d’abril de les Bases de Règim Local, a la intranet 
municipal i donar compte al Ple a la primera sessió ordinària que se celebri." 
 
7. Donar compte del Decret de Batlia núm. 23743, de 22 de novembre de 2018 de 
modificació de l'horari de celebració de les Juntes Municipals de Districte 
 
El Ple de l'Ajuntament se'n dóna per assabentat de: 
 
"1. Modificar el Decret de Batlia núm. 19587 de 23 d’octubre de 2017 de modificació de 
l’horari de celebració de les Juntes Municipals de Districte, en el següent nou horari: 
 
09.30 h  Districte Centre 
09.45 h  Districte Platja de Palma i Pla de Sant Jordi 
10.00 h  Districte Ponent 
10.15 h  Districte Llevant 
10.30 h  Districte Nord 
 
Es manté com a dia de la reunió, el dilluns posterior al Ple ordinari de cada mes i en el supòsit 
que el dia de la sessió ordinària coincideixi amb un festiu es farà el següent dia hàbil a la 
mateixa hora. 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament a la primera sessió que es dugui a terme." 
 
8. Donar compte de l'acord aprovat per la Junta de Govern de 19 de desembre de 2018 de 
nomenament del representant de l'Ajuntament al Consell Escolar de Mallorca 
 
El Ple de l'Ajuntament se'n dóna per assabentat de : 
 
"1. Nomenar representant de l’Ajuntament de Palma al CONSELL ESCOLAR DE MALLORCA a la 
regidora de l’Àrea d’Educació i Esports Sra. Susanna Moll Kammerich, titular, i a la directora 
general d’Educació Sra. Joana Bardina i Pujol, suplent. 
 
2. Comunicar el present acord al Consell de Mallorca i a les interessades. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament a la primera sessió que es dugui a terme." 
 
9. Donar compte de la relació de decrets des del dia 22 de novembre al 19 de desembre de 
2018 
 
El Ple de l'Ajuntament se'n dona per assabentat de: 
 
"Es dona compte al Ple de la Corporació dels decrets de Batlia i de les Resolucions de 
presidents i gerents dels organismes autònoms municipals publicats en el Portal Llibre de 
Decrets, a ttp://empleats.cort1.pm/empleats/PortalLoginServlet# , des del dia 22 de novembre 
al 19 de desembre de 2018." 
 
SOL·LICITUDS D’INTERVENCIONS A PROPOSTES 
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- Federació d’Associacions de Veïns de Palma (G-07203573) 
 Punt 40  (Joan Forteza Cortés) 
 Punt 41  (Joan Forteza Cortés) 
 
- Associació Escola Ara ANEM Teixit Associatiu (G-07958515) 

Punt 31 (Alma Vives Gallego) 
Punt 32 (Alma Vives Gallego) 
Punt 33 (Alma Vives Gallego) 
Punt 44 (Alma Vives Gallego) 
 

       (Intervé també a l’apartat proposicions) 
 
- Associació de Veïns Nova Son Roca  (G57866212) 

Punt 41 (Antonio García García) 
 
-  Associació de Veïns Canamunt Ciutat Antiga (G07525546) 
 Punt 41 (Manel Domenech Bestard) 
 
- Associació de veïns Son Rapinya (G07259823) 
 Punt 41 (Marisa Bonache Vico i David Fiol) 
 
- Comissions Obreres Illes Balears (G07177074) 
 Punt 41 (Pedro J. Castro Oliver) 
 
- Associació de veïns Secar de la Real (G07202930) 
 Punt 41 (M. Magdalena Vidal Balaguer) 
 
- Barri Cívic de Santa Catalina (G57723017) 
 Punt 41 (M. Magdalena Mayol Seguí) 
 
- Palma XXI (G-57956534) 
 Punt 44 (Antoni Tarabini) 
 
Sr. Forteza Cortés, representant de la Federació d’Associacions de Veïns de Palma: 
 
“Benvolgudes veïnes i veïns, senyor Batle, senyors Regidors, bon dia a tots. Avui, realitzaré una de les 
intervencions, que amb més tristesa, haure fet durant aquesta legislatura. Avui, si no hi posen remei, i 
encara i són a temps, s'aprovaran uns pressupostos, que suposaran un alentiment i pot ser una 
paralització, de desenes d'activitats i projectes socials, que el moviment veïnal desenvolupa, al llarg i 
ampla de tota Palma. L'empatia i mostres d’afecte, que ens fan tots els partits polítics, tant de dretes 
com d'esquerres, quan ens visiten als barris; es tenen que traduir, amb una realitat tangible, en els 
pressupostos de cada any, i molt especialment en els del 2019, el darrer any de legislatura. Però, 
malauradament no és així. La seva falta de sensibilitat i consideració, de cara a les associacions de 
veïnats, ha fet possible, que l’Àrea de Participació Ciutadana, a la qual està vinculada el moviment 
veïnal, pateixi una retallada espectacular, sols comparable, a la que ens va fer el Partit Popular, durant 
l’anterior legislatura. Se li assigna un pressupost, de 3,8 milions d’euros, el pressupost més petit, de 
totes les àrees de l'Ajuntament, amb una retallada de 1,5 milions, la retallada més grossa de totes, ni 
més ni manco que un 28%. El pressupost de Participació, sols representa, un paupèrrim 0,9% de tot el 
pressupost municipal. És l’àrea, que menys pes té de tot l'Ajuntament. Però anem per parts. En primer 
lloc me vull referir al pressupostos participatius. Sempre hem reconegut i valorat, que gràcies a l’actual 
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equip de govern, tenim pressupostos participatius, és més que evident, que tant els pressupostos, com 
la pròpia participació en general, no formen part del ADN, de partits polítics, com Ciutadans, i el Partit 
Popular, o de la possible, futura “Manu Militari" de Vox. Nosaltres, amb els pressupostos participatius, 
hem estat crítics i heu continuarem sent, fins que Palma, tingui uns pressupostos dignes, i a l’altura dels 
millors. Tenim tot el dret a aquesta postura crítica, els projectes presentats, per les associacions de 
veïnats de la Federació, representen entre el 70% i el 80%, tant en nombre, com en import, de tots els 
projectes participatius, presentats per les entitats a tota Palma. Per altra banda, malgrat el increment 
experimentat el 2018, encara estem molt enfora, de resultats de ciutats com Valladolid, que malgrat és 
més petita que Palma, i amb un pressupost general sensiblement molt més petit, destina ni més ni 
manco que 5 milions d'euros, als pressupostos participatius. També, vull posar damunt la taula, que al 
dia d’avui, dos anys desprès, encara resten per executar, bona part dels projectes, votats i aprovats el 
2016, un fracàs, que és totalment inadmissible, i que vostès son els únics responsables. En relació al 
pressupost general del 2019, hem pogut localitzat una partida de 1.010.000€, destinada a finançar, 
diverses inversions, resultants del processos de Pressupostos Participatius, pendents d’executar total o 
parcialment, referits als anys 2016, 2017 i 2018. Però no hem trobat la partida de 1.500.000€ destinada 
a finançar els projectes aprovats pels ciutadans el setembre de 2018, projectes que d'acord amb les 
bases, es tenen que executar el 2019. Per la qual cosa els hi demanem, que tal com han assegurat 
públicament, per activa i per passiva, avui aquí, ens expliquin i detallin, on és la partida de 1.500.000, 
d’euros, que es té que invertir precisament l’any 2019. Aclarir aquesta situació, i executar d’immediat i 
de manera totalment prioritari, tots els projectes pendents, és imprescindible per no perdre la confiança 
i la il·lusió, que els veïnats, tenen dipositats en els pressupostos participatius. Pel que fa referència a les 
bases i futures subvencions, de les associacions de veïnats. En aquests darrers anys, especialment els 
dos darrers, el moviment veïnal que representa la nostra entitat, ha crescut de manera important i amb 
uns fonaments sòlids i a la vegada consolidats. Al final de la persecució, que varem patir, durant la 
legislatura anterior, del ex Batle Mateu Isern, la Federació tenia 36 associacions de veïnats, que ja n’hi 
ha prou. Avui, el moviment veïnal que representem, consta de 44 associacions de veïnats, i aviat, en 
sumarem dues més. Aquest creixement, sempre heu hem dit i fet públic; en una part, es deu a la bona 
feina i predisposició, d'una part dels funcionaris i tècnics de Participació, i he dit d’una part d’ells, no de 
tots. Però la conseqüència més important és deguda: a la bona disposició, a la quantitat d'hores de 
feina, a la il·lusió, a la responsabilitat, al compromís amb la ciutat, de desenes i desenes de dones i 
homes, que al llarg i ampla dels barris de Palma, formen aquesta gran família, que és el moviment 
veïnal, el moviment associatiu de la nostra ciutat. Avui, aquest moviment veïnal, ha esdevingut en ser 
totalment imprescindible, i lo que és més important, totalment insubstituïble, per poder aconseguir, la 
Palma amable, habitable, econòmica i socialment sostinguda, també, reivindicativa dels seus drets, que 
quasi tots desitgem. Avui, les associacions de veïns i veïnes són un aval, són una garantia per tota Palma: 
conservem, la cultura de les festes populars, tant dels barris del centre, com de l'extraradi, com dels 
pobles; la Federació, a Palma heu fa, amb El Diumenge de l'Àngel i la Revetlla de Sant Joan. Organitzem 
conferències, taules de debat, i rutes guiades pels barris i els seus monuments, per ajudar a difondre i 
conèixer, la nostra cultura i els nostres arrels. Organitzem Mercadets solidaris, distribuïm menjars, entre 
els veïnats més necessitats; ajudem, a la integració de les persones que venen de fora, inclús quan es 
tracta d'immigrants. Hem participat molt activament amb el projecte de dinamització cívica dels barris, 
promogut per l’Ajuntament. Amb la nostra presència i activitats, hem reviscolat els Casals de Barri, que 
en mans de les empreses, estaven totalment adormissats; desenvolupem infinitats de tallers, en els que 
hi participen, centenars de veïnats; i així, fins una llista interminable, d'activitats i projectes socials. 
Vostès els polítics, haurien d'estar orgullosos, i protegir el moviment veïnal i els valors que representen 
per Palma, com a ciutat i com a poble. Avui, tota aquesta il·lusió, tota aquesta energia, tota aquesta 
riquesa, patrimonial cultural educativa i social, pot ser estigui en perill, com a conseqüència de la seva 
irresponsabilitat. Per una banda, malgrat pràcticament hem acabat l’any, al dia d’avui, encara no estan 
aprovades les noves basses, que tenen que servir, perquè les associacions de veïnats, puguin redactar, 
els projectes d'activitats, pel proper trienni 2019/2021, per la qual cosa i sent molt optimistes, malgrat 
sabem que els funcionaris de Participació, posaran de la seva part, tot el que faci falta; serà 
pràcticament impossible, que les associacions, puguin cobrar cap tipus de bestreta, abans del mes de 
maig de 2019. Per altra banda, pel que fa referència a l’aspecte econòmic, la partida pressupostària, 
destinada a finançar les activitats i projectes desenvolupats per les associacions de veïnats i les seves 
federacions, està pressupostada en 499.000€, dels quals 110.000€ corresponen al 20% dels projectes de 
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2017 i 2018, que es tenen que justificar el proper mes de gener, per la qual cosa, el finançament real 
que disposarà el moviment veïnal pel 2019 serà únicament de 389.000€. Import totalment insuficient, 
per poder donar continuïtat a les activitats i projectes que ara mateix estem desenvolupant arreu dels 
barris de tota Palma, degut en bona part, a la salut i creixement que està experimentant el moviment 
veïnal que representa la nostra entitat, evolució positiva de la qual el nostre Ajuntament es tindria que 
mostrar orgullós i convençut. La Federació, en nom del moviment veïnal, reclamem, que les partides 
pressupostàries consignades tant en les basses, com en els pressupostos previstos pels anys 2019, 2020 i 
2021; s'incrementin en 200.000 euros cada un dels anys. Per la qual cosa el pressupost per l'any 2019, es 
té que incrementar fins el import de 699.000 euros. Senyor Batle, senyors regidors, senyor interventor, 
senyors del departament jurídic; les associacions de veïnats i la Federació, són entitats sense ànim de 
lucre, que a tots els efectes, es tenen que considerar entitats d’acció social, no sols per l'objecte dels 
seus estatuts, sinó també, per la realitat de les finalitats educatives, culturals i d'integració social que 
desenvolupen. En aquest sentit i amb aquesta qualificació exclusivament social, a més de no tenir ni 
capital, ni solvència econòmica, no cal de cap de les maneres, que per respondre de les bestretes, que 
ens anticipen de les subvencions, ens exigeixin cap tipus d'aval econòmic o financer, exigència que de 
totes maneres, seria impossible poder complir. En el sentit que m’he expressat, la Federació, en temps i 
forma, va esmenar els pressupostos pel 2019. Amics i amigues, de les associacions que avui m’heu pogut 
acompanyar, vos informem que, en la Comissió prèvia al Ple d’avui, no hi ha hagut, cap partit polític ni 
de l’equip de govern, ni cap partit polític de l'oposició, que ens hagi donat cap tipus de suport. Amb tot 
aquesta possible frustració, i dic possible, perquè fins que acabi el Ple d'avui, són a temps de rectificar, 
vostès no són els únics responsables, també hi volem implicar, tant als Serveis Jurídics, com a la pròpia 
Intervenció  d’aquest ajuntament; tenim el convenciment, que no entenen ni qui som, ni de quins 
recursos disposem. Sempre ens tracten, amb la màxima exigència, en ocasions arribant a l'absurd, 
d’exigir que una factura pagada amb efectiu, també identifiqui, a la persona empleada del comerç o 
empresa, que ha rebut els doblers. Mentre estan distrets amb nosaltres, els voltors, estan especulant 
amb el nostre territori, o una elèctrica, ens vol robar els solars de la façana marítima. Senyor Batle, 
senyors portaveus dels partits polítics, de l'equip de govern, senyora Antonia Martí de Podem; senyora 
Neus Truyol de MÉS, senyor Hila del Partit Socialista: Si nosaltres, no tenim la seva confiança, ni 
consideració de present; vostès, no tindran ni la nostra consideració, ni la nostra confiança de futur. I 
per últim, vull acabar la meva intervenció, amb una frase del gran escriptor portuguès, Fernando Pessoa: 
“I don’t know, what tomorrow, will bring". (No sé el que ens depararà el demà). Moltes gràcies a tots.” 
 
Sr. García García, representant de l’associació de Veïns Nova Son Roca: 
 
“Bon dia senyor Batle, Regidors i públic en general, jo sóc aquí el representant de l’associació de veïns 
Nova Son Roca. El motiu de la intranquil·litat que ens provoca el futur incert del Casal de Barri. Hem 
agafat el casal de cultura amb molta d’il·lusió i esforç de tots nosaltres, assolint un grau de difusió més 
que acceptable del casal dins els barri, recuperant el interès dels veïnats pel barri. En quant al casal ho 
regentava una empresa privada oferia només 5 activitats, i en l’actualitat nosaltres organitzem 14 tallers 
diferents. A més a més, el casal serveix de lloc de trobada dels veïnats, on organitzem diferents activitats 
culturals. Hem fet: Cineforum, una obra de teatre, presentació de llibres, conferències d’alimentació 
sana, cursos de cuina saludable, un concert, i a totes les activitats hem tingut un aforament gairebé del 
100%, cosa que no havia passat mai. Igualment, al casal, els joves tenen un aula amb un educador de 
carrer, perquè no hi siguin al carrer causant vandalisme i trencant mobiliari urbà. Què farem amb ells si 
tanquem? Ara se’ns ha dit que tot ha de romandre en suspensió fins que surtin les bases de la 
subvenció. Em costa de creure que per nosaltres no existeixi cap solució d'esperança per a la 
continuació de la nostra activitat. He sabut que algun casal ha acomiadat als seus dinamitzadors. Si 
nosaltres fèiem el mateix, el nostre esforç de tot un any haurà estat debades. Em puc imaginar que si 
tanquem el casal, els professors i usuaris cercaran en altres llocs les activitats que ara fan al casal, ja 
siguin en altres associacions més independents econòmicament, o en gimnasos privats; amb la qual 
cosa, el barri perdria gran part del dinamisme del que ara disposa. Si la gent veu que no els hi podem 
assegurar la continuïtat, la perdrem i serà molt difícil recuperar-la, si no impossible. A hores d’ara, tenim 
120 persones al casal, entre usuaris, professors i dinamitzadors. Nosaltres som una associació en 
situació de consolidació, si no cerquem una solució ràpida ens plantejarem si seguim amb la nostra 
activitat dinamitzadora. Ens sentim molt decebuts per aquesta situació, ja que creiem que ha valgut la 
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pena l’esforç i la feina feta per dinamitzar ei casal de barri. Treure’l del desconeixement que hi havia de 
les seves activitats, hem fet una gran tasca de propaganda via cartells i boca a boca, i tot això fa que 
sigui avui dia un lloc de referència i molt actiu al nostre barri, ben conegut per a tothom i fàcilment 
demostrable. Dit això demanem també que a les petites associacions, i a les incipients, com ara Son Flo, 
amb recursos suficient per la seva viabilitat i que puguin crear entusiasme entre els seus veïnats, ja que 
se'ls veu plens d’il·lusió. Finalment, cal recalcar la gran angoixa que ens crea la burocràcia administrativa 
a causa de no poder atendre correctament els nostres compromisos amb els usuaris i la dinamitzadora. 
Igualment, confiem en que les bases no tinguin una durada llarga en la seva confecció i ens donin una 
confiança plena de recolzament per part vostra; en això va la il·lusió i l’entusiasme per la nostra tasca. 
Que així sigui. Molt agraït.” 
 
Sr. Domenech Bestard, representant de l’associació de Veïns Canamunt Ciutat Antiga: 
 
“Sr. batle, senyors regidors de la majoria, senyors regidors de l’oposició. En primer lloc manifestar el ple 
suport a la intervenció del president de la Federació d’associacions de veïnats de Palma. El debat de 
pressupostos és el més important de tot l’any. Les línees mestres d’elecció de govern, es concreten i 
deixen clar quina és la voluntat política de la majoria municipal. Repassem breuement algunes àrees. 
Participació Ciutadana i Coordinació Territorial, malgrat esser la partida més petita, un 0,9% dels 
pressupostos, és la que més davalla, un 28,4%. Són 3,8 milions d’euros. Model de Ciutat, Urbanisme i 
Habitatge Digne, 3,7% dels pressupostos, és la segona que més davalla, un 7,6%. Són 15,6 milions. 
Mirem les partides que pugen. Seguretat Ciutadana és la partida més alta, 18,9% dels pressupostos, i és 
la que més puja. 4,4%. Són 78,7 milions. Cultura, Patrimoni, Memòria Històrica i Política Lingüística, 3% 
del pressupost, puja un 3,9%. Són 11,8 milions. Hi ha alguna partida destinada a la recuperació del 
Museu Saridakis a Marivent? Sembla que no. Per reblar tenim la desaparició de la partida per 
l’esbucament del monument feixista de Sa Feixina. Resumint, s’invertiran 31,6 milions en Participació, 
Habitatge i Cultura. I dues vegades i mitja, més del 250% set 78,7 milions en Seguretat Ciutadana. Tot 
això sense menys tenir l’aportació de més Seguretat Ciutadana aportada por los Cuerpos y Fuerzas de 
Seguridad del Estado, Policia Nacional Española y Guardia Civil. Són aquestes les prioritats d’un govern 
municipal presumptament d’esquerres senyors regidors de la majoria municipal? Responen aquests 
pressupostos a  les necessitats dels ciutadans de Palma? En el capítol de Seguretat Ciutadana sembla 
que sobradament. Quin esforç pressupostari es dedica per exemple al control de la desorbitada pujada 
dels lloguers? El compliment de la prohibició del lloguer turístic a  plurifamiliars? O al control e inspecció 
de les plataformes grans tenidors, bancs, fons voltor, inclòs el Ministeri de Defensa, que vol especular 
amb vàries urbanes com el quarter de Son Busquets, per fer calaix, i invertir més de 7.000 milions en 
armament i fragates. Que esperem que no s’enfonsin com les venudes a Noruega, per no parlar dels 
submarins que no suren. I l’alternativa a l’actual majoria municipal? Un senyor de casa bona, que ha de 
peregrinar a la capital de la villa y corte Madrid de Castilla, per pidolar esser cap de llista de la capital de 
la nostra província. Perdó, Comunitat Autònoma. O ens salvarà un general recuperat de la reserva 
espiritual del occidente y defensora de España como unidad de destino en lo universal. Malgrat tot 
desitgem al Plenari de l’ajuntament i als veïnats de Palma, unes bones festes, perquè el proper any se’ns 
gira molta feina a tots.” 
 
Sra. Bonache Vico, representant de l’associació de veïns Son Rapinya: 
 
“Senyores i senyors regidors, veïnes i veïns de Palma. A juny de 2015 la Regidoria de Participació 
Ciutadana, va partir com a primera Tinenta de Batlia d’aquest ajuntament. Per fi la Regidoria més 
propera al moviment veïnal era valorada. Semblava una oportunitat per avançar, cap a una democràcia 
més participativa. Però malgrat aviat va esser de nou una regidora, una Regidoria Delegada, valorarem 
alguns canvis significatius i els canals de comunicació que després de tantes retallades i imposicions, 
s’obrien, encara que fos de manera parcial i limitada. Hem participat de manera activa en les 
convocatòries de pressuposts participatius, decebuts per veure com segueixen sense materialitzar-se les 
propostes guanyadores, i pels desacords en la forma de gestionar-los. Però la nostra crítica sempre es va 
orientar cap a la forma de millorar aquesta convocatòria, i en cap cas perquè es suprimeixin. La nova 
convocatòria de subvencions per a dos anys, va reduir la burocràcia i va aportar estabilitat als programes 
d’activitats. I sobretot l’última convocatòria per la dinamització cívica i participativa dels barris, ha 
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aportat il·lusió i energia per treballar i desenvolupar programes educatius, amb un gran impacte social i 
en un resultat molt positiu en l’organització veïnal i el desenvolupament comunitari. És un fet que els 
recursos que hem rebut a través de les subvencions, lluny d’esser una despesa per a l’ajuntament, ha 
estat una inversió que ha donat fruits, gràcies a la fusió d’aquests recursos públics, amb el capital social 
que aporta el nostre voluntariat. I que els ha transformat en tallers educatius, activitats de salut, 
processos de socialització per adolescents i joves, creativitat artística i cultural, llaços de solidaritat entre 
les persones, espais per la inserció social, compromís amb el patrimoni cultural i natural. En definitiva, 
en un exercici de participació ciutadana, per a la construcció d’una ciutat capaç d’educar-se a si mateixa, 
per la convivència i el benestar. Resulta impossible d’entendre, perquè es retallen els recursos destinats 
a les associacions veïnals, quan el pressupost municipal sembla superar les retallades i es situa al nivell 
en el 2010. És evident que ens veuen vostès com una despesa i no com una inversió en ciutadania. És 
evident que no tenen consciència del valor que aportem,  o potser la qüestió sigui que simplement no 
els interessa lo que fem, i no creuen de veritat en la participació ciutadana, sempre incòmoda i crítica, 
recordant-los els seus compromisos i les seves promeses. Encara són a temps de reparar la decepció que 
suposa per nosaltres la retallada d’aquest any, i demostrar-nos amb fets concrets, amb la política 
pressupostària, que senten una mica de respecte per la feina del moviment veïnal, que malgrat totes les 
dificultats seguim i seguirem treballant, amb o sense el suport de Cort, per fer que els barris també 
siguin ciutat. I ara cediré el temps que me sobra a la Plataforma de Son Puig. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Fiol, representant de la Asociación de Vecinos de Son Puig: 
 
Moltes Gràcies Marisa. El Excelentísimo Alcalde de Palma y su Concejal de Urbanismo son unos políticos 
mentirosos, algunos se preguntarán porque, otros ya lo saben de sobra, otros no estarán de acuerdo, yo 
intentaré aclararlo. Cuando un político no cumple lo que anuncia, miente. Cuando un político miente, es 
un político mentiroso. Y cuando el Sr. Hila y el Sr. Noguera anunciaron a bombo y platillo, que Cort 
pagaría el coste del nuevo trazado propuesto a Red Eléctrica para las torres de alta tensión de Son Puig, 
utilizando la Ley de Capitalidad o el impuesto turístico, mintieron ¿Estamos todos de acuerdo en que 
mintieron? Entonces son unos mentirosos. Una de las cosas más despreciables en la vida, es la falta de 
cumplimiento de los compromisos adquiridos; ustedes, han perdido la hombría de hacer honor a la 
palabra dada, y entran en la política para, con alevosía, ponerla a su servicio. Eso no se atreven a hacerlo 
ni los maleantes, porque tienen un código de honor y un respeto a lo pactado con sus iguales. Lo que 
han hecho ustedes dos, acompañados de sus colegas de partido, es de una irresponsabilidad bestial. Es 
de ser unos caraduras de libro. Primero, porque en ningún momento se nos dijo que aquello que se votó 
y aprobó en el Pleno del Ayuntamiento allá por el mes de diciembre de 2017 no iba en serio. Segundo, 
porque aquel acto que ustedes dos se encargaron de inflar con ruedas de prensa y paseos por la Serra 
de Tramuntana, fue un ejercicio lamentable de demagogia, generó una ilusión legitima en todas las 
familias afectadas, confiando en que sus políticos iban a cumplir sus promesas. Y tercero, porque 
cuando el Sr. Hila anuncia que ni Cort ni el Govern pagarán la modificación del trazado de las torres 
porque no hay riesgo para la salud ni impacto medioambiental nos vuelve a mentir. Usted Sr., Hila 
miente más que habla. Están destrozando uno de los bienes más preciados de nuestra Isla, la Serra de 
Tramuntana, catalogada desde 2011 por la UNESCO, como Patrimonio Mundial y, existiendo informes 
de personas de reconocido prestigio sobre los factores adversos de los campos electromagnéticos, usted 
se queda tan pancho diciendo que no afecta a la salud. Usted Sr. Hila, permítame que se lo diga, es un 
irresponsable. En un país normal, a los políticos mentirosos, a los que actúan por quedar bien 
posicionados ante la opinión pública, se les caería la cara de vergüenza. A ustedes no se les cae. Algo no 
estamos haciendo bien. Déjenme que les haga una reflexión. Desde bien pequeño me enseñaron que 
mentir es vergonzoso, no deseable e indigno. La gran diferencia entre las personas que dan valor a la 
honestidad y las que no, radica en que las primeras se sienten fatal cuando han mentido. Eso es bueno, 
es la forma que tiene su amígdala cerebral de recordarles que lo que han hecho es indeseable e 
incorrecto. En cambio, las segundas no tienen este estímulo cerebral, y la responsabilidad de que no 
tengan esa barrera contra la mentira es solo de ellos, por habituarse a mentir habitualmente ¿En qué 
grupo de personas están ustedes? Cito textualmente 20-02-2018. Abro comillas. “Se ha conseguido lo 
que los vecinos querían, que consideramos una petición justa” cierro comillas. ¿Autor? D. José Francisco 
Hila Vargas. Vuelvo a citar textualmente, esta vez 20-12-2017. Abro comillas. “La financiación no será un 
problema. No hemos llegado hasta aquí para que después haya un problema de financiación, 
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hablaremos con el resto de instituciones y veremos cuál es la mejor forma de hacerlo posible” cierro 
comillas. ¿Autor? D. Antoni Noguera Ortega Y para éxtasis de los aquí presentes. Vuelvo a abrir comillas 
“Tendremos que estar más atentos a estos trazados que afectan a la población. Es verdad que el trazado 
podría haber sido otro y mejor, pero hay que entender que estos permisos ya están dados y con sus 
informes correspondientes. Creo que tenemos una muy buena solución y que al final conseguimos el 
objetivo” cierro comillas. ¿Autor? Nuevamente, D. Antoni Noguera Ortega. Ustedes, en palabras de 
Machado “sois mala gente que camina emponzoñando la tierra”. La semana pasada, usted Sr. Hila se 
encargó de anunciar ante los medios de comunicación que no hay riesgo para la salud. Permítanme que 
aclare esto. Uno de los primeros estudios que indicaron riesgo para la salud, fue realizado por los 
Doctores Wertheimer y Leeper, quienes reflejaron un aumento entre dos y tres veces mayor de muertes 
por cáncer entre niños que vivían cerca de las líneas de alta tensión. En Noviembre de 1986, el Dr. David 
Savitz, de la Universidad de Carolina del Norte, publicó los resultados del Proyecto de Líneas de Alta 
Tensión del Estado de New York. En este estudio, se confirman los hallazgos de los Doctores Wertheimer 
y Leeper apareciendo una incidencia mayor de cáncer y leucemia en niños asociada a exposiciones a 
campos electromagnéticos. El informe final del Sr. Savitz dirigido al Departamento De Salud Del Estado 
De Nueva York afirmaba: y abro comillas “El grado de confianza de estos hallazgos está abierto a muchas 
interpretaciones, pero lo cierto es que el estudio apoya como conclusión un vínculo entre la exposición 
a campos electromagnéticos y el riesgo de cáncer” cierro comillas. El Dr. David Carpenter, Secretario 
Ejecutivo del Proyecto de Líneas de Alta tensión del Estado de Nueva York, en respuesta a las 
afirmaciones efectuadas.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Ha d’anar acabant.” 
 
Sr. Fiol, representant de la Asociación de Vecinos de Son Puig: 
 
“Ja acab Sr. Batle. Diseñó un segundo proyecto de líneas de alta tensión. Yo no seré tan irresponsable 
como el Sr. Hila, yo diré que desde el punto de vista de la salud pública, los estudios mencionados y 
otros posteriores que los reafirman, deben entenderse como serias advertencias de los potenciales 
efectos adversos de los campos electromagnéticos emanados de las torres de alta tensión. La conclusión 
que de ello se sigue, debería traer la modificación del trazado de las torres conforme a la propuesta 
vecinal y asumida como propia por Cort y, es aquí donde aprovecho nuevamente para recordarle al Sr. 
Hila que cada vez que aparece ante los medios de comunicación, lo hace para mentir dijo que nuestra 
propuesta coloca la última de las torres a 200m de las viviendas, cuando la propuesta de Red Eléctrica es 
colocarla a 152. Miente Sr. Hila, la propuesta vecinal, que sus técnicos dieron como válida, que Red 
Eléctrica cuantificó y en la que usted y sus colegas de gobierno asumieron el compromiso de pago, 
colocaba la última de las torres a 340m. Ya para finalizar, queremos creer que es un ferviente religioso y, 
haciendo una obra de misericordia, se fue a visitar al Presidente de Red Eléctrica a Madrid y libró una 
batalla para nuestra pacífica convivencia, contando con nuestro apoyo; pero, si, como sospechamos, se 
fue a Madrid, sin contar con nuestro apoyo a negociar una oferta que, usted mismo se encargó de tildar 
de generosa, traicionando el compromiso que usted y sus colegas de gobierno adquirieron con nosotros, 
les digo, Sr. Hila y Sr. Noguera, que estamos avergonzados de que presidan esta Ciudad, y hasta de 
haberles ofrecido, como vecinos respetuosos, nuestra leal ayuda, porque, aunque podamos discrepar en 
las ideas, siempre creímos que eran hombres de bien. Desde la asociación de vecinos de Son Puig les 
pedimos que cumplan aquello a que se comprometieron, que hagan honor a la palabra dada, y que si 
ustedes no se ven capacitados para solventar este problema, al menos no bloqueen las soluciones 
propuestas por otros partidos, tal y como sucedió el pasado jueves en el Pleno del Parlament. Muchas 
gracias.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Recordar que les intervencions de les entitats són de cinc minuts, la darrera n’ha durat nou.” 
 
Senyora, representant de Comissions Obreres Illes Balears: 
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“Bon dia Sr. Batle, senyors regidors, senyores regidores. Vinc en representació de, per part de 
Comissions Obreres, en representació del Comitè d’Empresa i dels treballadors i les treballadores del 
Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de Palma. Aquest Patronat es va crear a l’etapa socialista, dirigida 
pel batle Ramon Aguiló, en col·laboració amb gran quantitat de professionals sensibilitzats en l’etapa 0-
6, per regular i donar a conèixer la importància del nivell educatiu, i desenvolupament d’aquests infants. 
Les escoles del Patronat ens han convertit en un referent de l’etapa. Tots els partits polítics d’esquerres 
ens duen el seu programa electoral, perquè entenem saben de la importància que té la nostra feina, i el 
pes social que tenim davant la ciutadania, fins i tot l’actual batle el Sr. Noguera ha estat amb nosaltres 
colze a colze, amb les reivindicacions davant l’externalització de l’escoleta de l’Arenal, i a la negociació 
de la vigent conveni col·lectiu. Per l’ajuntament han passat diferents equips de Govern, malgrat aquests 
canvis el Patronat municipal d’escoles d’infants, ha continuat treballant i donant un servei de qualitat a 
tots els ciutadans i ciutadanes de Palma. Volem reivindicar que la tasca de les professionals de les 
escoles infantils de 0 a 3 anys en matèria d’educació, és tan important com la d’altres professionals de 
les diferents etapes educatives, tot i que reconegut per importants pedagogs i pedagogues, que 
l’educació infantil, és l’etapa en que els infants construeixen les basses del seu futur, els caps del nostre 
sector, ens segueixen veient com una etapa menys important. Que és el que ens ha dut aquí. El nostre 
conveni col·lectiu, uns dels millors d’Espanya en quant a l’etapa 0-3, fruit de 40 anys de negociacions i 
millores, està en perill. Ens trobem que l’empresa va denunciar aquest conveni el desembre del 2017, i 
que encara no ens ha presentat una proposta, que iguali o millori el que ja tenim. I ara ja fa un any que 
negociem. En relació amb altres sectors de l’ajuntament, quan en realitat som, i així ho hem demostrat, 
un Patronat que lluita per l’educació de qualitat dels infants de Palma, i per tant vinculat al món 
educatiu. Tal vegada som un col·lectiu menys nombrós i cridaner que d’altres de dins aquest 
ajuntament, però penseu que això no és excusa per no esser escoltades. Volem un conveni que s’ajusti a 
la nostra realitat, som docents, denunciem la devaluació i la invisibilitat de la nostra professió, per part 
dels nostres polítics. Volem esser visibles. Molts d’anys i bones festes.” 
 
Sra. Vidal Balaguer, representant de l’associació de veïns Secar de la Real: 
 
“Del que vaig presentar la sol·licitud d’intervenció en aquest Ple, li he donat moltes voltes, pensant com 
vos puc fer arribar, el sentiment de decepció que tenim al Secar de la Real, des de que sabem els 
pressupostos que voleu aprovar avui. No entenem que aquest equip de govern, tots, el que fa bandera 
de la promoció de la participació ciutadana, consenti que la partida de la Regidoria que la promociona, 
sigui la més petita dels pressupostos. Aquest darrer any, i gràcies a les subvencions de funcionament i 
de dinamització de barris d’aquest ajuntament, però sobretot gràcies a un gran equip de voluntaris, de 
les diferents entitats del barri, i de la feina de monitors, formadors, i de na Neus, la nostra 
dinamitzadora, hem aconseguit moltes coses. Ho hem aconseguit plegats. Hem donat formació al equip 
de monitors del nostre club d’esplai Es Tió, els Realment Cremats, els dimonis del nostre barri, han 
pogut realitzar cursos de pirotècnia i d’interpretació. Hem fet xerrades de promoció de la salut, 
conjuntament amb el club de la tercera edat. Les famílies de la nostra escola, han assistit a cursos de 
cuina internacional, ja que tenen un gran percentatge d’immigració. Hem pogut tornar fer el joc de la 
set, on participen més de cent joves de tot Palma. Les activitats de dinamització al casal s’han 
multiplicat. Hem fet tallers familiars, ludoteca de Pasqua i d’estiu, a preus assequibles pels nostres 
veïnats. El mes de la dona. Però bé, tot això vosaltres ja ho deveu sabre. No? Ja que ens heu demanat 
per participar a un vídeo de promoció dels casals de barri. Que curiós. El casal de barri de Can Cànaves, 
que malgrat les goteres que la Regidoria d’Infraestructures no ens ha pogut arreglar, ens fan aturar, i 
que ens fan aturar les activitats els dies que plou, és un dels casals que mouen més gent de ciutat. 
Aquest darrer any s’ha triplicat l’oferta dels tallers. Cada vegada hi ha més activitats d’altres entitats, 
amb les que hem potenciat el treball en xarxa. Però sobretot s’ha convertit en el punt de trobada de les 
famílies i dels joves del nostre barri, col·lectiu en el que tenim un gran interès, i al que costa tant 
d’arribar, com sabeu. Com podeu veure, les associacions de veïnats no només ens dediquem a fer 
festes, també fem molta altre feina. I ara què? Idò la veritat és que no ho tenim gens clar, que amb la 
partida que voleu aprovar avui per Participació Ciutadana, puguem seguir amb tot lo que tenim en 
marxa. No només això, i amb tots els projectes que teníem ganes de tirar endavant. No ho veiem clar. 
Per començar, el proper 31 de desembre, la nostra dinamitzadora, na Neus, acaba el contracte, i vos puc 
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assegurar que sense ella el nostre casal no pot funcionar. M’agradaria fer-vos un parell de preguntes. 
Penseu que demanar-nos avals per poder accedir a les subvencions és la millor manera d’animar-nos a 
seguir amb el nostre voluntariat? Sí, voluntariat. No ho oblideu, perquè a vegades pareix que vos 
oblideu que les associacions de veïnats són voluntaris, amb l’únic interès de dinamitzar el nostre barri. 
Penseu que augmentar partides a Regidories que no s’han gastat els doblers és el millor pels nostres 
barris? I per acabar, sou vosaltres l’equip de govern que fa bandera de la promoció de la participació 
ciutadana? Cada un de vosaltres, vos heu demanat si aquests pressupostos reflecteixen l’aposta per 
aquesta promoció? Nosaltres pensem que no. Sí senyors, decepció i tristesa és el que sentim al Secar de 
la Real.” 
 
Sr. Tarabini, representant de Palma XXI: 
 
“Regidores, ciutadans i ciutadanes, les confés, me trobo un poc incòmode amb aquesta situació, perquè 
és a dir, aquestes associacions de veïns són entitats a tenir en compte, no dic que l’ajuntament no els 
hagi tingut però nosaltres, jo represento ara una història distinta, malament va lligada amb la 
ciutadania. Fa un any i mig, una cosa que se diu Palma segle XXI, en el qual el seu diguem animador és 
en Jaume Garau, me va començar a reunir a una sèrie d’organitzacions i institucions, de distints nivells, 
distintes promocions, mateixos interessos, però evidentment perspectives distintes. Estic parlant ara 
cercle d’economia, col·legis d’arquitectes, només en citaré un parell. Fundació Gadeso, col·lectiu 
alternatives, la xarxa d’entitats socials, dedicades sobretot en els que estan en risc d’exclusió social, 
ARCA, podríem afegir moltes més. Total, que ens varem reunir més de deu institucions d’aquest tipus. I 
varem veure la necessitat, no de suplir el Consell Social, no de suplir les associacions de veïns, però sí 
fer-nos un plantejament complementari, a partir de l’esquema o el model d’aquest ajuntament de 
model de ciutat del segle XXI o XXIII. Perquè? Nosaltres plantejàvem sabre de on venim, que ja ho 
sabem, on estam ho volem sabre, i sobretot cap on anem. Amb això ens varem reunir un dia aquell dia 
amb tots els grups polítics, i se va cercar una fórmula que va trobar l’ajuntament, que era constituir el 
Consell de model de ciutat. Bé, a nosaltres ens va parèixer correcte, tenint en compte que nosaltres no 
tenim cap vocació de gestionar res, ni d’intervenir en res. Perquè els que comanden són vostès, 
nosaltres podem opinar, vostès són els que comanden, no som nosaltres, sinó mesclem ous amb 
caragols. Dit això varem mirar, jo he mirat m’he entretingut en mirar el Consell Social. Tinc aquí els 
objectius, me’ls acaben d’enviar. He mirat també tota la participació ciutadana, perquè precisament 
quan es va tracta aquest tema en el Consell Social érem dos, una associació de veïns i l’altre era jo, 
perquè no hi havia ningú més. No hi havia ningú més, només érem dos. Per tant, si més ara el 
Reglament que s’ha fet a partir de l’ajuntament d’aquest Consell. Que diu? Diu literalment, perdoneu 
que em posi les ulleres perquè no hi veig. Diu és el Consell municipal de ciutat de Mallorca, que la seva 
funció és assessorar i consultar als responsables de les diferents àrees d’actuació municipal, i fomentar 
el debat social de la ciutadania, i la seva implicació en decisions municipals. L’àrea de Model de Ciutat, 
Urbanisme i Habitatge, a més d’aquestes competències en té altres atribuïdes. Per tant nosaltres lo que 
volem fer és col·laborar, participar des de la nostra perspectiva en aquest model de ciutat, insisteixo, 
sostenible. Què vol dir això? No es tracta que tinguem reunions i reunions i reunions i reunions i 
reunions. Jo perdona, a la meva edat estic cansat de reunions. Nosaltres lo que volem fer és reunir-nos 
preparant la feina que presentarem en aquest Comitè, i sobretot de cara al exterior, volem, és a dir, fer 
participar a altres entitats, altres col·legis professionals, altres fundacions, que és a dir, són 
complementàries les associacions de veïns però és un altre història. Això és lo que nosaltres volem 
sol·licitar. Ens comprometem a fer feina en aquest sentit. Jo en aquests moments únicament prenc la 
paraula en nom dels meus companys, que són molts d’ells molt més significats que jo. Vull agrair a 
l’ajuntament que ens acceptés la nostra proposta, malament som conscient de que el Partit Popular se 
va abstenir i Ciutadans dirà que no. Nosaltres respectem totes les opinions, però continuem fent feina. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Secretari, si li sembla seguirem donant pas a les altres entitats que han de xerrar a les proposicions dels 
grups polítics, i així la gent que, si li sembla.” 
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SOL·LICITUDS D’INTERVENCIONS A PROPOSICIONS 
 
- Associació Escola Ara ANEM Teixit Associatiu (G-07958515) 

Punt 46 (Alma Vives Gallego) 
Punt 53 (Alma Vives Gallego) 
Punt 54 (Alma Vives Gallego) 
Punt 55 (Alma Vives Gallego) 

 
- Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina (G-57301814) 
 Punt 47  (Pere Felip Buades) 
 Punt 50  (Pere Felip Buades) 
 Punt 54  (Pere Felip Buades) 

 
- Unión de Asociaciones de Mallorca (G-57472045) 
 Punt 47  (Francisco Fernández Ochoa) 
 Punt 50  (Francisco Fernández Ochoa) 

Punt 54  (Francisco Fernández Ochoa) 
 

- Asociación de Ex jugadores y Ex jugadoras de Fútbol Base de Mallorca (G-57621427) 
 Punt 52  (Yusmely Coronado) 
 
- Associació de veïns Es Fortí (G07565609) 
 Punt 54 (Salvador Maimó Barceló) 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“En primer lloc, l'Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina desitja unes bones festes nadalenques 
i un venturós any 2019 en els 29 membres d'aquest Ajuntament de Palma, els quals tots, repeteixo tots, 
ens mereixen respecte i credibilitat. Per lo tant, molts d'anys a tots. I amb el beneplàcit del senyor batle, 
Antoni Noguera, assenyalaré que la nostra entitat, de forma desenfadada, crítica a aquest Equip de 
Govern per convocar, contra tota lògica, aquest Ple el darrer dijous de desembre, quan, des de fa 40 
anys, degut a les festes nadalenques, sempre s’havia convocat la penúltima setmana de desembre per 
deferència a les entitats ciutadanes. Per lo tant, rebi aquest Equip de Govern la nostra critica 
constructiva amb simpatia i amb sabor nadalenc. I ara ja entraré en matèria amb el punt 47, sobre Es 
Murterar. A criteri de la nostra Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina, Es Murterar és 
indispensable per a garantir el subministrament elèctric, que compleix amb totes les normatives 
mediambientals i que genera col·locació de qualitat, No es pot ignorar als treballadors. El tancament de 
la central tèrmica suposaria l’eliminació de 400 llocs de feina, la qual cosa seria un drama social, 
repeteixo, seria un drama social. No hi ha que oblidar que la Central del Murterar ha obtingut de AENOR 
el certificat de gestió mediambiental ISO 14.001, que acredita que les seves activitats es realitzen 
mitjançant un Sistema de Gestió Ambiental efectiu. Acusem al Govern de blanquejar, 
administrativament, les inversions que permetrien adaptar la Central als límits d’emissions marcades 
per Europa per a 2020. I avisem que un tancament precipitat, sense una alternativa real per a suplir la 
seva producció, posarà en risc la seguritat del subministrament, lo que podria provocar situacions com 
la no molt llunyana apagada viscuda a Menorca en el cas d’averia. Es Murterar és la major font de 
subministrament elèctric de l’Arxipèlag i que lo més important és la garantia de subministrament als 
ciutadans. Tancar Es Murterar suposa una amenaça a la seguretat del subministrament elèctric. És molt 
temerari pensar que el subministrament està garantit sense aquesta central, amb energies alternatives, 
que depenen del sol i vent que faci cada dia. La qüestió de fons no és el tancament dels dos grups més 
antics, la qüestió és que el Govern està forçant, de manera encoberta, que tanquin els altres dos grups 
tancament total de Es Murterar al no donar les autoritzacions pertinents, per a l’adaptació a la nova 
normativa europea 2020. És veritat que existeixen dues centrals més a Mallorca, com també és cert lo 
següent: 1) La generació elèctrica amb gas és més cara que amb carbó. 2) No hi ha reserves de 
combustible per a generar més allà de 8 hores en cas d’una contingència, no hi ha reserves de gas ni de 
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gasoil. 3) Sense Es Murterar, la generació queda acotada al sud de la illa, inclús l’enllaç peninsular, fent 
que tota l’energia passi per les línees Son Reus-LLubi i Son Orlandis-Llubí, davant una espifiada com 
apagada en el nord i llevant de Mallorca. Per lo tant, l'Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina, 
com Entitat d’Utilitat Pública Municipal, diu no, no i no al absurd tancament del Murterar, perquè 
merma greument la seguritat energètica de les illes i pot suposar un col·lapso insalvable en una 
comunitat amb una dependència absoluta del turisme. Res més i moltes gràcies. Ara passaré a un altre 
punt. En el punt 50 de Son Puig, que és un punt important i felicito al company que ha intervingut antes, 
perquè ho ha fet molt bé. Bé, punt 50. El nefast, atziac, apocalíptic, absurd i anti mediambiental Projecte 
d'Alta Tensió a Son Puig, suposa la instal·lació de fins a 14 Torres, la darrera i la de major dimensió a tan 
sols uns metres dels habitatges de la zona. Els veïnats asseguren que el informe mediambiental del 
projecte es va fer l'any 2010 i que, des de llavors, la zona ha crescut molt i ara ja hi viuen més de 150 
famílies. Reconeixem la necessitat de l'obra, però creiem que existeixen altres alternatives. Per lo tant, 
l'Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina, com Entitat d'Utilitat Pública Municipal, sol·licita la 
paralització de l'obra per revisar l'expedient i estudiar possibles modificacions. Els veïnats de Son Puig se 
senten traïts per els partits del Pacte en el Ajuntament de Palma perquè primer aprovaren en el Ple que 
el Consistori assumiria la despesa de canviar el traçat de les torres d'alta tensió més properes a les cases 
que aixeca Red Eléctrica. Ara, quant ja se sap que l'empresa reclama mig milió d'euros per això, l’anodí, 
inepte i incompetent Equip de Govern del Pacte ha informat que els tècnics municipals no avalen que 
Cort assumeixi aquesta despesa, ni que heu presenti per ser finançat per l'ecotaxa. Lògicament, els 
veïnats no ho entenen, no ho entenen. I per més inri, aquest contranatura Pacte de Cort ens surt amb 
l'excusa de malpagador de que els tècnics no veuen raons de salut, ni mediambientals en el projecte. I 
això és una d’indis, demagògia pura. Hi ha que tenir en compte que no complir amb lo acordat 
contribueix al descrèdit de la política. A més, el compromís, en el seu dia, sobre Son Puig, del PSIB-PSOE, 
MÉS i PODEM a Cort ha quedat en res, en foc d'encenalls O millor dit, amb una presa de pèl. Per lo tant, 
els politics no s'han d’estranyar per el desencant que sent la ciutadania. Sigui així com sigui, la nostra 
entitat donarà la mare de totes las batalles defensant els interessos dels veïnats de Son Puig. Res més i 
moltes gràcies. Bé, ara ja per acabar el punt 54, que és curtet, sobre la Falca Verda. El Pla Urbanístic 
Calvet de 1897 preveia, amb el creixement de la ciutat de Palma i de l'Eixample, la creació d'un gran 
espai natural i un bosc format per arbres autòctons. Aquest projecte ha estat revisat i plantejat en 
nombroses ocasions, però fins ara cap equip de govern havia iniciat les passes per fer-ho realitat. El 
passat 27 de juliol varen començar les obres de la Falca Verda a l’antic canòdrom de Palma, on Cort 
preveu fer un bosc urbà a setze mil metres quadrats. D'altra banda, també hi ha projectada una segona 
fase d'aquest bosc a la zona del velòdrom, una superfície de 18 mil metres quadrats, que, segons el 
projecte es connectarà amb el canòdrom mitjançant unes passarel·les elevades per damunt del torrent. 
Demanem la recuperació del Pla de bosc urbá complet, format per set terrenys, dos de la plaça del 
Institut Balear, de Palma, fins al camp de futbol Miquel Nadal, una superfície total de 270 mil metres 
quadrats. Les obres han començat, però no tot avança segons els plans de Cort. Els veïns opinen que les 
excavacions dutes a terme no tenen sentit. Aquest és un sòl fèrtil, qualsevol pagès pagaria per tenir la 
capa de terra d’un metre i mig que és ideal  per a plantar arbres. En el seu lloc, segons el veïnatge, estan 
enterrant les runes, sense fer-les calabruix, sense separar res, amb les columnes encara amb el ferro 
forjat en el seu interior. I lo més indignant és que aquest Pacte d’esquerres, bé, això d’esquerres és un 
dir i un chiste, que governa actualment a Cort, se diuen ecologistes i verds. Vergonya, cavallers, 
vergonya. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Unión de Asociaciones de Mallorca: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, regidors, bones festes. La Unión de Asociaciones de Mallorca va a intervenir en 
el punto relativo al cierre del Murterar. Y lo primero que les tenemos que decir es que hace unos años, 
cuando comenzó la legislatura, les hablamos de la altura necesaria de miras para solucionar los 
problemas estructurales de las islas, y este es uno de ellos. Si pensáramos por un momento, en que la 
propuesta de cierre fuera efectiva, deberíamos haber tratado en igualdad de condiciones un plan 
también para recolocar a los trabajadores. Lo que no podemos decir es que nos ajustamos a la norma 
europea, plantear un cierre a dos años vista, sin tener unas alternativas precisamente para quien más va 
a sufrir ese cierre, que son las familias que dependen en este caso de esa estructura. La verdad es que 
ustedes, sobretodo hablando del partido MÉS, estuvieron presentes en las negociaciones y aceptaron de 
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buen grado el gas natural, incluso en su momento bajo el gobierno del Sr. Matas, estuvieron de acuerdo 
en que se trajeran esas instalaciones, desde las conexiones, desde las costas valencianas hasta nuestras 
islas. Y precisamente el municipio de Palma, tiene que ver con ese tipo de instalaciones. ¿De qué 
manera afectará el futuro de la energía de las Islas Baleares concretamente a nuestro municipio? Por lo 
tanto, aunque no sea una competencia expresa, sí que lo es en cuanto a la utilidad que debemos pensar 
que podemos tener de esas energías en el futuro. Por lo tanto creo que la reflexión es mucho más 
profunda, de lo que se ha hecho hasta ahora, porque la pregunta es ¿cómo que cerrar? Como vamos a 
cerrar una central que se puede perfectamente rehabilitar, reformarla, cumpliendo las normativas, para 
que pueda seguir produciendo, no con carbón sino con la renovación de las energías que son necesarias, 
porque estamos aislados. Piensen por un momento en lo que ha sucedido con el cable eléctrico de 
Menorca. ¿Qué podría pasar en circunstancias extremas? Solamente pensamos en ellas cuando llegan. 
Si desproveemos nuestras propias instalaciones, estructurales y dependemos de los demás, estamos 
produciendo un modelo energético de dependencia, que produce mano de obra en Cataluña, que 
produce más consumo energético para Cataluña, y solamente produce comisiones aquí en las Islas 
Baleares. Por lo tanto, creo que ese no es el modelo a seguir, se lo deben replantear, porque es fácil 
pensar en unas Islas Baleares que tengan autosuficiencia energética, en las que haya un modelo de 
sostenibilidad ecológico, que permita precisamente abastecer sin necesidad de dependencia a nadie, y 
que sea a partir de la subvención pública, creador de puestos de trabajo, y de una estrategia de 
conjunto, valorada por todos los partidos políticos, para que las Islas Baleares de verdad tengan 
sostenibilidad en este sentido. Lo mismo tenemos que decir con relación a Son Puig. Nosotros no vamos 
a emplear palabras agrias, ni mucho menos vamos a insultar, porque entendemos que el interés general 
está de quien está negociando, en este caso unas partidas, que solamente discute de a quien le puede 
pertenecer el pagarlas, si al Ayuntamiento de Palma o a la promotora. Entendemos que es en la cadena 
de responsabilidades a quien en su momento permitió que hubiera establecimiento poblacional. Si el 
proyecto era anterior, si el proyecto de edificación de las torres era anterior y no estaba previsto esta 
circunstancia de que ahora hay personas, hay núcleos poblacionales, que por supuesto tienen que ser 
defendidas por salud y por coherencia, si esto no estaba previsto anteriormente, es la promotora quien 
debe asumir en principio el coste de aquellas irregularidades e incidencias cuestiones que se tengan que 
producir a lo largo del expediente, hasta la ejecución de la obra. Pero es que si seguimos en esa cadena 
de responsabilidades, por qué el Ayuntamiento de Palma por pasividad, por culpa invigilando ha 
permitido que se establezcan núcleos poblacionales cuando se debería haber advertido que eso 
formaba parte de un proyecto, en el que realmente no se tendrían que haber podido establecer estas 
personas, que ahora como es normal están exigiendo su derecho. Por lo tanto, creemos que es una 
cuestión que al final si se tensan las cuerdas, lo único que hace es llegarse a una vía judicial, en la que 
esta cadena de responsabilidades se pondrá de manifiesto, y al final el Ayuntamiento de Palma tendrá 
que pagar mucho más de lo que significaría ahora mismo una negociación de coherencia con la 
promotora, para que entre los dos, que son los dos grandes responsables, llegaran a un acuerdo, a un 
entendimiento al respecto, que garantizara la salud por supuesto de los vecinos. Nos parece muy 
importante que esta manera de negociar sea clara, sea evidente, sea transparente, no malograda con 
declaraciones que son completamente desafortunadas en ese camino. No se trata de ponerse de lado 
de nadie, puesto que el Alcalde en este caso tiene que respetar también el interés general que supone 
ahorrarse medio millón de euros o un millón de euros, si eso le corresponde a la promotora. Esas son las 
cuestiones de la propia negociación, y también son de interés general, al igual que proteger a los 
ciudadanos. Esta es la dificultad del gobierno. Pero pónganse de parte de los ciudadanos de entrada, 
pónganse de parte de ellos, y por supuesto no soluciones que sean intermedias. No sirve aportar 
cantidades a cuenta para demostrar a los ciudadanos que hay un interés, pasa la legislatura, cambia el 
gobierno, se le pasa el problema a los siguientes, y aquí no se ha hecho nada, y se siguen teniendo o 
manteniendo las torres, causando el peligro potencial que representan. Por lo tanto, actúen, les quedan 
unos meses para poder hacerlo, no termina hoy la legislatura, termina el año. Y por último el asunto de 
la Falca Verde. Miren, está aquí el representante del Fortí, las asociaciones estamos muy concienciadas 
con ese proyecto, que era un pulmón para Palma. Se nos prometió que habría una cantidad de árboles 
de extensión verde, que nos haría sentir orgullosos de poder pasear por esas magníficas instalaciones, 
con la completa seguridad, se decía en su momento. Pues bien, ¿saben ustedes que las expropiaciones 
de Sa Falca Verde, muchas de ellas se han pagado después de muchos año, que han traído grandes 
pérdidas a este Consistorio, por intereses, por intereses que no han sido pagados, y que han tenido que 
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revertirse a los propietarios antiguos de esos terrenos. Si ya empezamos haciendo así las cosas, sin 
dinero, expropiando, porque hay que expropiar, sin poder atender ni siquiera el gasto de la 
expropiación, ¿qué esperamos del resto del proyecto? Esperamos lo que tenemos, lentitud 
administrativa. Se están ejecutando las fases desde el punto de vista de la administración, a lo mejor 
ustedes están muy contentos, porque se ha derruido el canódromo, y eso significa un paso más en todo 
el camino que se tiene que llevar de ejecución de Sa Falca Verde. Pero los vecinos, los ciudadanos no 
estamos contentos, porque vemos el desaprovechamiento que se está teniendo de esa zona, mientras 
ustedes están dejando al largo plazo, la construcción definitiva del proyecto. Falta aparcamiento, falta 
aparcamiento en esa zona. Y se está reivindicando desde hace mucho tiempo, ni siquiera como una 
cesión. Es que si faltaba antes, falta ahora y faltará después, por lo tanto es una necesidad del entorno. 
Integren la solución. Quizás subterráneo, como ya se ha hecho en una parte de ese parque, pero miren 
la manera en que se tenga que poder integrar la posibilidad de aparcar para los vecinos. Darle una 
solución a la movilidad, puesto que las constructoras no lo han tenido. Esa solución no la han dado las 
constructoras porque el Ayuntamiento de Palma les permitió construir en su momento sin tener 
previsión de parking. Recuerdo cuando el Real Club Deportivo Mallorca, quería hacer precisamente en 
ese estadio, en el antiguo Luís Sitjar, su remodelación, su nuevo estadio. Se prometieron 2.800 plazas de 
parking, como gancho para que los vecinos estuvieran de acuerdo con esa construcción. Si entonces 
hacían falta, no han dejado de hacer falta ahora. Por lo tanto si esa es una necesidad que está 
constatada, intégrenla dentro del proyecto, vean de que manera se puede hacer ecológicamente 
sostenible, la posibilidad de que esos vecinos se vean atendidos, si no es de manera transitoria, por lo 
menos dando una solución, integrada en el proyecto, que las modificaciones de proyecto son posibles, a 
veces son más caras, es verdad, pero desde luego nunca más caras que la falta de previsión que ustedes 
han tenido desde el primer momento. Por lo tanto, la consecuencia de poner un suelo, o de hacer un 
suelo como lo están haciendo, que por cierto, no solamente ha sido en la Falca Verde, a costa de 
derribos, que se vuelven a meter sin ningún tipo de discriminación en el propio suelo, lo han hecho 
también en el puerto de Palma, y lo están haciendo con muchas instalaciones. La consecuencia de esa 
manera de hacer las obras, es que en el futuro el mantenimiento del jardín de todo lo que sea el parque, 
va a ser mucho más caro, porque ese suelo no soporta tierra, filtrará agua, y necesitará de muchas más 
atenciones. Por lo tanto estamos hablando que también están dejando para el futuro un problema, para 
quienes tengan que gobernar esa Falca Verde, si es que alguna vez tenemos la suerte los que estamos 
aquí de verla hecha. Muchísimas gracias.” 
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Fútbol Base de 
Mallorca: 
 
“Muy buenos días. Muy Honorable señor alcalde, señoras y señores regidores, la Asociación de Ex 
jugadores y Ex Jugadoras de Fútbol Base de Mallorca, referente a este punto, expone lo siguiente: 
nuestra queridísima Palma es conocida, a nivel internacional, como La Perla del Mediterráneo, como 
capital linda, emblemática y con unas señas de identidad preciosísimas. Pero, en los últimos tiempos, 
desgraciadamente, Palma ha experimentado un aumento urbano de pintadas vandálicas por todas 
partes. Actualmente, muy a pesar nuestro, podríamos llamar a Palma como la ciudad de las pintadas 
vandálicas. Son cuantiosos los daños que ocasiona este hecho con especial incidencia en los espacios 
públicos, monumentos históricos y edificios catalogados que conforman el paisaje de una ciudad que 
aspira a ser considerada Patrimonio de la Humanidad. Y lo más indignante es que el Equipo de Gobierno 
del Pacte no está a la altura de las circunstancias para frenar este in civismo que degrada a nuestra 
ciudad. Ustedes, al parecer, pasan olímpicamente, de esta lacra sin saber impulsar las medidas 
disuasorias pertinentes. Sí, ustedes se destacan por su ineficacia. Debemos matizar que los palmesanos, 
desde toda la vida, tenemos conciencia ciudadana. Y estas pintadas vandálicas podemos afirmar, con 
conocimiento de causa, que son fruto de  un grupúsculo muy minoritario, pero que campa a sus anchas 
y nos deja la ciudad convertida en un mapa vandálico inaceptable. El paisaje urbano constituye la mayor 
seña de identidad de una ciudad, es uno de sus principales recursos y motor del desarrollo económico y 
es el transmisor de la imagen que se proyecta al exterior. Se hace imprescindible, por lo tanto, luchar, 
de una manera eficaz, contra este vandalismo incontrolado, hasta la fecha, por Cort. No queda más 
remedio que se arbitren, con carácter de urgencia, medidas preventivas y disuasorias para pararles los 
pies a estos incivilizados que nos convierten Palma en una pizarra degradante y antiestética. Una de 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
01

90
13

1_
01

_0
1.

 S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
31

/0
1/

20
19

 i 
ho

ra
 1

0:
32

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
E

98
9A

76
59

85
5B

E
82

E
D

A
pr

ov
at

: p
er

 u
na

ni
m

ita
t



 

      -20- 

estas medidas importantes, entre otras, a nuestro criterio, sería incorporar medios tecnológicos como 
las cámaras de vigilancia. Para finalizar, sugerimos al batle, señor Antoni Noguera, que nos merece la 
máxima credibilidad, que coja este asunto en sus manos, y estamos seguros que no nos defraudará. 
Muchas gracias y felices fiestas.” 
 
Sr. Maimó Barceló, representant de l’associació de veïns Es Fortí: 
 
“Bon dia, Sr. Batle, regidors, veïnats i amics. Bé, hem decidit intervenir en aquest Ple, ja què van a 
tractar un tema de la Falca Verda, que després de tres anys en segueixen preocupant. Primer començaré 
pel poblat de barraques del torrent de Sa Riera, en el qual llegint a la hemeroteca, una nota d’Europa 
Press que diu: “El pasado verano los socialistas visitaron diferentes asentamientos ilegales en Palma, 
comprobando las condiciones de insalubridad y marginación que hay en estos poblados” "la realidad no 
ha hecho más que, empeorar". Realment vostès sabien que hi havia aquesta situació, i després de tres 
anys i mig no ho fet res. Lo cert és que dins aquest lloc municipal viuen persones amb unes condicions 
d’insalubritat i marginació, com deien vostès. Però la situació ha anat a més, tota la brutor que recullen 
aquestes persones va a la mar, quan plou, ho tiren tot en el torrent de la Riera, i quan plou va a la mar. 
Però la veritat, és que corren un gran perill, un perill de que una torrentada se’ls endugui a tots a la mar, 
aquí en el Passeig Marítim. Aquí tenim un bosc de barraques, als voltants del torrent de Sa Riera, del 
Col·legi Marian Aguiló, del camp de futbol Miguel Nadal on també hi barraques a baix, i dels pistes de 
skate. Lo cert, que un Regidor, que va assistir recentment al Congres de Smart City, no li agrada que li 
diguem per les xarxes socials que això és un lloc, és una Smart City amb els seus recursos. Ens envia 
missatges per WhatsApp, ens diu que l’acossem. També li hem dit per twitter que aquest lloc és un lloc  
a recuperar. I què ha fet? Ens ha bloquejat. No accepta que nosaltres comentem la realitat d’aquest lloc 
de misèria i degradació. Vol publicar a les xarxes lo que fa, però, no vol que els veïnats li diguem, lo que 
no ha estat capaç de fer. Però, nosaltres seguirem insistint, no faltaria més. Després continuaré amb les 
propostes dels pressupostos participatius de 2016 i 2017, que varen esser de les més votades. I per a 
nosaltres va esser una oportunitat participar en aquestes propostes, són reivindicacions que fa molts 
d’anys que estam lluitant. Nosaltres el 10 de juny de 2016 varem presentar la nostra Proposta 
"Corredors Verds”. Que la fase final, es va ajuntar Corredors Verds i primera fase del bosc urbà de Sa 
Riera. Realment aquesta proposta va esser la més votada, però resultat, cap arbre plantat. En segon lloc 
va quedar  “Iniciar la recuperació de Gesa” tots ja sabem com ha acabat. En tercer lloc “Més arbres i 
zones d'ombra en parcs infantils i carrers”, heu fet tot lo contrari, heu tallat molts d’arbres en els 
carrers.  A les dues darreres “Ampliar la xarxa de carrils bici “ i “Netejar l'espai natural del Carnatge”, sí 
que heu posat tot el interès en fer-les. Enhorabona! Però la veritat  és que aquest any, varem tenir una 
reunió amb vostè Sr. Batle, Sr. Noguera, i es va comprometre a amb un pressupost inicial de 15.000 
euros a fer una primera plantació d'arbres. Però resulta que l'Àrea Infraestructures va publicar aquesta 
licitació aquest estiu. Però, només volen plantar 18 arbres, i resulta que el cost de la plantació de 2.600€ 
el sistema reg s’ho menja tot, 7 mil i pico d’euros. I els arbres què volen plantar incomprensiblement són 
Chops, arbres de ribera que necessitin un reg constant. Nosaltres pensa’m que aquest pressupost i ben 
gestionat, s'haguessin pogut plantar uns 60 arbres, exemple: lledoners, pins o qualsevol arbre autòcton. 
Com diuen els pressupostos participatius, en els quals varem participar, que serien arbres autòctons. De 
tota manera no  hem tornat sabre res més d’aquesta licitació. També, vaig rebre un parell de missatges 
d’aquest regidor que per les xarxes socials qüestionem les seves decisions. Els veïnats tenim el poder 
criticar les decisions que trobem que són injustes.  Per cert, també en aquest regidor, el vaig veure amb 
un cartell aquí va a Cort que deia un arbre, 240€, i tinc un dubte, si aquest arbre és per plantar-ho o per 
tallar-lo. N’heu tallat molts. La proposta dels pressupostos participatius 2017 “Passeig- Bulevard amb 
carril bici cap al Parc de Sa Riera, de Plaça Barcelona al carrer Salvador Dalí” també va esser la més 
votada. D'aquesta no hem tornat sabre res més d’aquest projecte. Ens heu dit que l’heu ajuntat 
conjuntament i que l’esteu fent en una fase que està oberta. Però veurem quant començaren i si teniu 
el pressupost assignat Cal dir que nosaltres amb el títol "Parc de Sa Riera, un bosc per la meva Ciutat" 
hem donat difusió, amb molta d’il·lusió, a tots els fòrums on ens han convidat, a Màlaga en el Fòrum  
Boscos Urbans; en el XXX aniversari de l’organització d’arquitectes ARC-PEACE; en el nostre barri, en el 
qual vareu assistir una sèrie de regidors, també que vareu participar. I recentment en els pressuposts 
participatius de l'Ajuntament de Marratxí. Com podeu veure, hem presentat projectes de Ciutat, però, si 
no es fa res de res, ve la frustració i el desencant amb els Pressupostos Participatius i lògicament estam 
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decebuts amb tot l’equip de Govern, responsable de no posar-los en marxa. Ja que tots volem una 
Palma verda i sostenible. Per lo tant, seguirem dient Volem arbres al Parc de Sa Riera. El solar de l'antic 
estadi Lluís Sitjar, estam pendents de a veure amem que passa, però sempre demanarem en aquest lloc 
uns espais culturals, socials i esportius pels nostres, i la intergració de la Falca Verda. Velòdrom del 
Tirador: varem ser convidats per vostè Sr. batle, aquí en 2015, llavors regidor d'Urbanisme, i ens va dir: 
"L'objectiu és recuperar aquest important element patrimonial i integrar-ho dins la Falca Verda.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Hauria d’anar acabant.” 
 
Sr. Maimó Barceló, representant de l’associació de veïns Es Fortí: 
 
“amb equipaments per als veïns, zones verdes i d'esport". Ara acabo. Cal dir que aquest condicions 
estava en bones condicions d'ús, però tots sabem com ha acabat eh, està degradat, ple d’okupas, amb 
un risc de perill d’incendi, perquè estan utilitzant la xarxa d’electricitat. I tot això passa per l’oblit i la 
indiferència de vostès i per vergonya de tots els veïnats de Palma. I per darrer lloc, el Canòdrom: el 
canòdrom també el 2016, vostè va venir al nostre barri. 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Sr. Maimó ha d’anar acabant.” 
 
Sr. Maimó Barceló, representant de l’associació de veïns Es Fortí: 
 
“Sí, un minutet per favor.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“No és que en dur.” 
 
Sr. Maimó Barceló, representant de l’associació de veïns Es Fortí: 
 
“Només vull dir un moment, un minutet més.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Sobra ja.” 
 
Sr. Maimó Barceló, representant de l’associació de veïns Es Fortí: 
 
“varen venir a que a nosaltres ens farien el bosc del canòdrom, i resulta que el bosc del canòdrom en el 
final la regata ha estat, que heu fet un bosc però heu enterrat tota la brutor i tots els escombres dedins. 
Però lo que ens preocupa per un tema de sostenibilitat mediambiental, és que qualsevol veïnat faci lo 
mateix, un clot i tot a dintre. I per cert, no hem tornat a sabre res més del projecte Life, 4.000 arbres en 
el Parc de Sa Riera, 2016 eh, vostè va dir: “Aquesta actuació començarà al canòdrom i finalitzarà al 
cementeri, i suposarà la plantació de 4.000 arbres” "Les ciutats que no lluitin contra el canvi climàtic es 
convertiran en insostenibles i inhabitables, però Palma és una de les principals prioritats, com a ciutat 
hem de reaccionar”. I nosaltres diem, això és lo que diem, perquè no reaccioneu? Perquè no heu 
començat a plantar els arbres?” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Moltes gràcies Sr. Maimó.” 
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Sr. Maimó Barceló, representant de l’associació de veïns Es Fortí: 
 
“Perquè no compliu el vostres compromisos?  
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Moltes gràcies Sr. Maimó, moltes gràcies.” 
 
Sr. Maimó Barceló, representant de l’associació de veïns Es Fortí: 
 
“Val, gràcies molts d’anys i que l’any que ve pugueu complir els vostres desitjos amb força. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Moltes gràcies Sr. Maimó.” 
 
Sra. Vives Gallego, representant de l’associació Escola Ara ANEM Teixit Associatiu: 
 
“Bon dia. En relación al punto 32, lamentablemente tenemos que volver a tratar la situación de las 
escoletas privatizadas a la que van nuestros hijos. Las mismas escoletas en la que una tutora cobra 900 
euros o en la que pueden cambiar a la tutora de una aula hasta tres veces en un mismo curso escolar, 
como consecuencia de la vulneración de los derechos de los trabajadores y trabajadoras. Así, las 
trabajadoras aleccionadas con cambios forzosos de centros de trabajo solo por enfrentarse a las 
empresas privadas. Y nuestras hijas e hijos sufriendo las consecuencias de esos cambios, la falta de aire 
acondicionado en verano, y de calefacción en invierno como en la escoleta de Ciutat Antiga. ¿Hasta 
cuándo la izquierda seguirá privatizando con argumentos de derecha y pagando deuda a las empresas 
privadas? En relación a los puntos 31 y 33, seguimos sufriendo también la privatización de los servicios 
sociales en nuestros bolsillos y en nuestras propias carnes. Otra vez se marchan, casi 300.000 euros de 
deuda que van a las empresas del tercer sector, a alquileres sobredimensionados y a pagar salarios de 
jefes que no defienden los derechos sociales de las personas refugiadas y familias desahuciadas que más 
lo necesitan, sino a vulnerarlos sin remordimiento alguno. Otra vez titulares en contra de las víctimas. Sí, 
en contra de las víctimas. Por ejemplo, el regidor de Igualdad concedió una entrevista el pasado 30 de 
noviembre en un medio de comunicación escrito. Acierta cuando pide más personal para el centro de 
acogida de víctimas de violencia de género. Sin embargo, se contradice cuando dice que el servicio es 
correcto. Usted mismo en reuniones con las afectadas ha reconocido que no es así, por ejemplo, 
reconoció que muchas mujeres duraban menos de una semana por el trato recibido en el centro, tal y 
como confirma nuestra experiencia y nuestras propias estadísticas, reconociendo la opacidad de la 
información, los registros en las habitaciones sin la presencia de las afectadas, el problema de la comida 
en mal estado, etc. En la misma entrevista también dice: “Puc assegurar que en aquest servei per a 
víctimes de violencia masclista no s’expulsa a ningú.” Pues mire, aquí tengo mi expulsión, ¿qué le 
parece?, ¿porque lo niega en noviembre de 2018, si le constaba desde el 16 de diciembre de 2016 
cuando nos reunimos en el centre Flassaders? En la entrevista usted afirma sin ruborizarse una cuestión 
en la que no tiene la menor idea en relación al caso de Juana Mendoza: “L’únic que puc dir és que crec 
que ha estat molt mal assessorada per alguns dels homes de la plataforma Stop Desnonaments.” Basta 
de ningunear a la organización feminista Stop maltrato Centro de Acogida, en la cual, nos aconsejamos 
las mismas supervivientes de violencia de género y de maltrato en los centros de acogida, sobre cómo 
podemos enfrentar cada caso particular y sobre cómo acabar de una … vez con esta lacra usurera y 
criminal. Por cierto, tanto que se presume y se posturea de que el ayuntamiento es feminista, le 
hacemos saber al alcalde y a los demás regidores que el lunes 7 de enero a las 9:30 haremos una 
concentración para proteger a una compañera nuestra menor de edad que fue violada en Palma el 
pasado mes de junio. A pesar de que la violación fue grabada, de que consta un informe médico con las 
graves lesiones y de que los familiares y amigos del violador quisieron linchar a nuestra compañera y a 
su madre el día de ratificar la denuncia, el violador sigue campando a sus anchas, rompiendo con 
frecuencia la orden de alejamiento y forzando a la compañera a cambiar hasta 4 veces el domicilio. Este 
verano ya convocamos una protesta en los juzgados contra la puesta en libertad del violador. En el 
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concierto “No i punt” celebrado en el parque de las Estaciones de Palma, le entregamos en mano la 
convocatoria al regidor de Igualdad, la regidora de Bienestar Social y a la regidora de Función Pública y 
Teniente de Alcalde, que nos dijeron que si iban a venir a apoyar. Visto lo visto en esta legislatura, 
nosotros no esperábamos gran cosa de ustedes. Sin embargo, nuestra compañera sigue esperando. 
¿Qué piensan hacer el día 7? Con lo bien que se les da el postureo, ¿no podrían venir a hacer un poco de 
hipocresía para ayudar a visibilizar la desprotección de las víctimas y apoyar a la compañera a menos de 
un año de las elecciones? Y cuando dejen el cargo, ¿Qué piensan hacer? ¿Venir reivindicando el 15M a 
pie de calle cuando han traicionado todo principio básico de respeto e igualdad? Todavía recuerdo esos 
primeros debates en noviembre de 2016, de las supervivientes del SAM VVG, el centro de acogida para 
víctimas de violencia de género, con las familias supervivientes del  centro de Familias, en el que, 
especulábamos con la única posibilidad de que algún cargo del ayuntamiento nos abriera alguna puerta, 
ese podría ser usted. Sin embargo, en pocos meses pasó de darnos la razón en privado a darnos por 
mentirosas en twitter y menospreciar nuestra capacidad e independencia en la entrevista de prensa del 
pasado 30 de noviembre. Ahora hablará una compañera nuestra de Stop Desahucios, Manuela Pujol.” 
 
Sra. Pujol, representant de l’associació Escola Ara ANEM Teixit Associatiu: 
 
“Con relación al punto 44 querríamos exigir que el reglamento del consejo del área de modelo de 
ciudad, prohíba expresamente cualquier tipo de corporativismo que genera desprotección en las 
víctimas de desahucio como el mío Manuela Pujol, afectada de desahucio por parte del IBAVI, por mala 
praxis de la trabajadora social que no me ha aplicado el protocolo de reducción de rentas y pretendía 
obligarme a pagar el 79% de mis ingresos en el alquiler. Sí, el 79%. ¿Por qué? Para no permitir lo que 
acaba de suceder. Que el ayuntamiento de Palma y la oficina antidesahucios se han negado a atender mi 
caso, derivándola a la misma trabajadora social del IBAVI que presuntamente ha ejercido mala praxis en 
mi caso. Basta de corporativismo e indefensión.” 
 
Senyor, representant de l’associació Escola Ara ANEM Teixit Associatiu: 
 
“Por todo ello, no nos dejan otra opción que aceptar la propuesta de nuestras compañeras y 
compañeros de Alquiler Digno Mallorca de convocar para este sábado por la tarde una primera 
manifestación con el lema “Muevete por un alquiler digno" partiremos en caminatas previas a la 
manifestación desde Pedro Garau hasta Plaza España y desde Plaza Paris a Plaza España, a las 5 y a las 
5:30 de la tarde. Después saldremos en manifestación desde la Plaza de España hasta la Plaza Mayor y la 
sede del partido de gobierno, el Partido Socialista, que gobierna en el gobierno del Estado, en el Govern 
Balear, en el Consell Insular, y en el Ayuntamiento de Palma. Casi todas ellas administraciones con 
competencias directas en vivienda. El mismo Partido Socialista que es el responsable de regular el límite 
de precios, que no lo ha regulado en el último Decreto, el límite de precios de alquiler. El responsable de 
enfrentar a los grandes propietarios especuladores, a los fondos buitre, a los cuales Bankia esta 
vendiendo sus viviendas día sí día también. Bankia, banco público, rescatado por el Estado, el 62% de 
sus acciones son propiedad del Estado, y sin embargo dirigido por Goirigolzarri, un privatizador de 
profesión un banquero, estafador como todos. Es el responsable de impulsar la construcción 
masivamente de vivienda pública de alquiler asequible y no de realizar estos miniplanes de construcción 
de vivienda pública, de unos pocos miles de viviendas para todo el Estado. Es el responsable de cambiar 
las Leyes que perjudican a los inquilinos constantemente y en casi todos los ámbitos, como la actual Ley 
de arrendamientos urbanos, apenas modificada, y como la Ley de Enjuiciamiento Civil, que permite a los 
propietarios incumplir absolutamente todo mientras no pasa ni una a los inquilinos. Los últimos cambios 
aprobados por el Gobierno español y el Govern Balear no son las principales medidas que necesitamos. 
¿Para qué queremos un contrato de 5 o 7 años si no podemos pagar estos alquileres abusivos? Tal y 
como han propuesto los sindicatos de inquilinos que se han reunido en el Congreso con el gobierno, les 
damos un mes al gobierno para regular el precio del alquiler y emprendemos esta primera movilización 
para organizarnos para que regulen el precio del alquiler cuanto antes, mejor. Ya están tardando. 
Además es escandaloso como se está haciendo el uso del dinero público para vivienda. No puede ser 
que la única, casi la única política de vivienda que se sigue haciendo es la subvención al alquiler. 
Sabemos por experiencia,  la izquierda lo ha denunciado durante muchos años, que las subvenciones a 
la compra de primera vivienda y al alquiler, van a parar al bolsillo del propietario en casi todos los casos, 
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y van a engordar la burbuja inmobiliaria, que está ahogando a las familias trabajadoras. Hay que cambiar 
esta política urgentemente, en lugar del ayuntamiento de vanagloriarse de que han puesto tantas y 
tantas ayudas para este año. No, precisamente no, hay que enfrentar los desahucios, y no presentar los 
centros de acogida como alternativa los desahucios para legitimarlos. Hay que aceptar la parte de 
responsabilidad que tiene el ayuntamiento, y cumplir con los pactos internacionales que firmó el Estado 
español, en que plantea que no debe haber, que es una vulneración de derechos fundamentales, los 
desalojos forzosos sin alternativa, sin una vivienda adecuada y una mejora continua de las condiciones 
de vida tal y como dice el Pacto internacional de derechos económicos, sociales y culturales, suscrito por 
el Estado español. Elegimos la sede del Partido Socialista porque es el principal partido de gobierno en el 
Congreso, en el Parlament y en el Ajuntament de Palma, con competencias en todas las 
administraciones para  cambiar su política de una forma efectiva, y no para hacer una ley de vivienda 
que no tiene medios, y parece que ni siquiera ganas de hacer cumplir. En que se permite que la 
autopista de Llucmajor a Campos, sea una inversión especulativa para la constructora, y sea una 
inversión especulativa para los propietarios de viviendas, incluidos Bankia y Fondos buitres, que poseen 
viviendas en Campos. Viviendas que están inscritas en las 850 viviendas inscritas en el Registro de 
viviendas del IBAVI, y que ya están siendo puestas a disposición del mercado privado, a la carrera, para 
evitar ser puestas a disposición del IBAVI. Reconozcan que la ley de viviendas es absolutamente 
insuficiente, reconozcan que no están haciendo el esfuerzo para aplicarla, y enfrenten a quien tengan 
que enfrentar, para aplicar medidas valientes, en defensa del derecho a la vivienda, aunque se tengan 
que enfrentar al Tribunal Constitucional. Que han tardado tres años en sacar una ley, para que al final 
no sea aplicada ni siquiera esta legislatura. En cuanto al punto 46, relativo a los contratos de 
arrendamiento del Patronato Municipal de Vivienda, la propuesta de Ciudadanos, realizados bajo el 
marco del Plan de realojo de Son  Banya. Nosotros nos preguntamos, ¿por qué se pregunta 
específicamente por estos contratos? ¿Acaso es por qué las familias residan en Son Banya? Vamos a 
decir las cosas claras, los narcos de Son Banya no tienen problemas de vivienda. Las familias 
trabajadoras de Son Banya, que han sufrido la criminalidad, que han sido criminalizadas, y han estado 
envueltos de delitos y criminalidad en todo su entorno, sí que tienen problemas de vivienda. Es decisión 
del ayuntamiento aplazar los desalojos, en lugar de intentar llenar y rellenar barrios desfavorecidos 
como Camp Redó, que ya tienen suficientes problemas, con los problemas de otro barrio. No, no hay 
ningún tipo de insolidaridad en la inmensa mayoría de los vecinos de Camp Redó, los vecinos de Camp 
Redó son gente trabajadora, solidaria con gente trabajadora. Sin embargo, si ustedes reparten la 
miseria, si ustedes plantean el reparto de las viviendas de Camp Redó, insuficientes para las familias de 
Camp Redó. Si ustedes plantean tirar el bloque 8, y dejarlo como el bloque 13. Y ustedes acaban con la 
vivienda pública, ¿cómo no quieren que los vecinos de Camp Redó ya desesperados y hacinados, un 
montón cada uno en una casa, defiendan las viviendas de Camp Redó, con uñas, dientes y pezuñas. Por 
eso preguntamos, ¿Por qué tanto interés en los contratos de las familias de Son Banya que son 
realojadas? Sigan preguntando  porque no quieren tramitar correctamente, porque no quieren tramitar 
el protocolo de emergencia habitacional, del Patronato Municipal de Vivienda, a los vecinos del bloque 
8. O a Juana Mendoza. O porque no se lo tramitaron correctamente a Latifa e Islam, que fueron 
desahuciados el lunes pasado por la Policía Nacional violentamente, por orden del Juzgado número 13, 
después de una oferta horrible del Patronato Municipal de Vivienda, humillante, que recibieron hace un 
año y medio. Muchas gracias.” 
 
Senyor, representant de l’associació Escola Ara ANEM Teixit Associatiu: 
 
“Buenos días. Hemos pedido audiencia con usted hace dos meses y pico y aún no nos ha llamado. Tome 
usted nota por favor. Las 4 familias del bloque 8 que hemos presentado toda la documentación y todas 
las solicitudes posibles, hemos sido mareadas y ninguneadas sin ninguna solución por la gestión del 
gobierno de la gente, la gente que ustedes quieren. El regidor de Urbanismo declaró que ayudarnos 
sería fomentar que se ocupara para recibir vivienda social a cambio. ¿Se imagina usted los sufrimientos 
que conlleva tener que ocupar por necesidad? No poder dormir tranquilo de pensar que pueden venir a 
desahuciarte, a cortarte el agua, teniendo hijos a tu cargo, o vivir como un nómada. Las herramientas las 
tienen ustedes. El regidor de Urbanismo, también aseguró que siguiendo los trámites, nadie se quedaría 
en la calle. Sin embargo cuando ustedes nos reciben, la funcionaria de Bienestar Social del primer piso, 
tan solo nos ofrecen centros de acogida gestionados por empresas privadas, que desahucian sin 
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alternativa, como si se tratara de un banco. Sí, el mismo centro que desahució a Magi, a Tufi a Genesi o 
a Fredy en el mes de octubre y noviembre. En el otro centro, del que expulsaron a Juana Mendoza en 
septiembre, tan solo por citar algunos nombres. Cuando acudimos al ayuntamiento nos dijeron que si 
éramos de Camp Redó nos corresponderían las viviendas de Camp Redó, de la misma forma que sucede 
en Sa Gerreria o en el Jonquet. Y mientras tanto los pisos gestionados por el ayuntamiento en Camp 
Redó, que el regidor de Urbanismo decía que no existían, están siendo reformados y tapiados. ¿Por qué 
los están tapiando? Porque vemos que la trabajadora social del Patronato, porque vemos a la señora, a 
la trabajadora social de Patronato, enseñando viviendas a desconocidos, cuando las viviendas de Camp 
Redó deberían ser para las familias desahuciadas de Camp Redó. Y los 850 pisos del Registro de 
viviendas de grandes propietarios. Mucha propaganda es lo que hace el gobierno balear en su mismo 
partido. Sí, propaganda, porque el Reglamento para adjudicar esos pisos sigue paralizado. Dejen de 
obstaculizar ni un minuto más, para que estos pisos lleguen a las familias. El teléfono de Stop 
Desahucios no para de sonar en todo el día. Ninguna estadística judicial puede explicar el drama que 
está viviendo. El fin del contrato de alquiler y el moobing inmobiliario. No nos hable más de las listas de 
espera, no hace falta, no falte a la verdad. El IBAVI va por puntos, y no depende del ayuntamiento, sino 
del gobierno, y el ayuntamiento no tiene lista de espera pública. Cuando alguien va a Servicios Sociales a 
pedir vivienda, corresponden que no hay, y solo se tramitan unas pocas solicitudes de forma opaca, con 
el protocolo estricto, con el que casi siempre niegan el acceso. Dejen de coaccionar y empiecen a 
dialogar, sí coaccionar. Usted sabe que en Palma hay muchas conexiones ilegales de agua. Usted sabe 
que el agua de Palma es de las más caras de España. Usted sabe que hay mucha gente que puede 
contratar el agua legalmente, pero que sufren horrores para poder pagar la factura. Y usted sabe 
perfectamente que nosotros tenemos la conexión, tal cual la dejaron los propietarios. Y que si pedimos 
un contrato legal de agua, Emaya no nos facilita porque aún no tenemos contrato de la casa, 
independientemente de si lo pagamos, de si lo podemos pagar o no lo podemos pagar. Usted sabe que 
el corte del agua del bloque 8 no fue casual, sino una represalia arbitraria porque venimos a este Pleno a 
decirle la verdad y nada más que la verdad. Nunca es tarde para dejar de equivocarse. Basta ya de 
coaccionar y desahuciar. Empiecen a dialogar con Camp Redó. Gracias.” 
 
Sra. Mayol Seguí, representant de l’associació de Veïns Barri Cívic de Santa Catalina: 
 
“Gràcies. Només volia dir que Barri Cívic de Santa Catalina ve aquí com testimoniatge per recolzar les 
demandes que han fet la Federació d’associacions de veïnats, i que per la nostra associació ha servit més 
que res de plataforma de diàleg amb molts de vostès, i pensem que ha estat, que ha tingut un resultat 
molt útil, i que això no ho hem de deixar. Així és que venim a recolzar a totes les altres associacions que 
estam aquí tots i units, això és lo més important. Moltes gràcies.” 

 
10. Personar-se en el recurs contenciós administratiu núm. 560/18, de la sala contenciosa 
administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears 
 
Es proposa: 
 
"S’acorda personar-nos i que la representació i defensa de l’Ajuntament de Palma en el recurs 
contenciós administratiu núm. 560/18 de la sala contenciosa administrativa del Tribunal 
Superior de Justícia de les Illes Balears,  serà a càrrec dels lletrats municipals, i se’ls faculta per 
dirigir-lo en totes les seves instàncies i incidents." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
11. Donar compte del veredicte de la sentència núm. 379, dictada per la Sala contenciosa 
administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears en el procediment núm. 
106/17 
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El Ple de l'Ajuntament se'n dona per assabentat de: 
 
"L’Ajuntament de Palma s’assabenta del veredicte de la sentència núm. 379 de la Sala 
contencioso Administrativa del Tribunal Superior de Justícia, de data 24 de juliol de 2018, 
dictada en el procediment núm. 106/17, interposat per ASSOCIACIÓ DE SUPERMERCATS I 
DISTRIBUIDORS COMERCIALS DE LES ILLES BALEARS - ASODIB, contra acord del Ple de data 26-
01-17, pel qual es va aprovar definitivament l’Ordenança Municipal de Neteja, Rebujos i 
Residus Sòlids Urbans, desestimant el recurs. 
 
Aquest Ajuntament Ple com a responsable de la seva execució, acusa rebut del veredicte i 
disposa que el departament municipal adient prengui les mesures pertinents per a l’efectivitat  
d’allò que ha resolt el poder judicial." 
 
12. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per a la concessió de medalla 
d'Or de la Ciutat al Sr. Antoni Tarabini-Castellani Cabot 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per unanimitat 
 
Es proposa: 
 
"Ratificar el veredicte favorable emès pel Jurat constituït per a resoldre l'expedient per a la 
concessió de la Medalla d'Or de la Ciutat al senyor Antoni Tarabini-Castellani Cabot, pel seu 
activisme social, cultural i polític i la seva tasca professional en el mín de la sociologia, 
expedient iniciat pel Decret de Batlia núm. 201823067, de 16 de novembre de 2018, i aprovat 
per unanimitat del Jurat en la seva sessió de dia 29 de novembre d'enguany." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
13. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per la concessió de la 
medalla d'Or de la Ciutat al Col·legi Sant Agustí 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per unanimitat 
 
Es proposa: 
 
"Ratificar el veredicte favorable emès pel Jurat constituït per a resoldre l’expedient per a la 
concessió de la Medalla d’Or de la Ciutat al Col·legi Sant Agustí, pels seus 125 anys de tasca 
educativa, expedient iniciat pel Decret de Batlia núm. 201823068, de 16 de novembre de 2018, 
i aprovat per unanimitat del Jurat en la seva sessió de dia 29 de novembre d’enguany." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
14. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per la concessió de la 
medalla d'Or de la Ciutat al Sr. Antoni Socies Cladera 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per unanimitat 
 
Es proposa: 
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"Ratificar el veredicte favorable emès pel Jurat constituït per a resoldre l’expedient per a la 
concessió de la Medalla d’Or de la Ciutat al senyor Antoni Socies Cladera, per una trajectòria 
artística i professional que el va convertir en un referent per a tota una generació tant en les 
arts escèniques com pictòriques, expedient iniciat pel Decret de Batlia núm. 201823071, de 16 
de novembre de 2018, i aprovat per unanimitat del Jurat en la seva sessió de dia 29 de 
novembre d’enguany." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
15. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per la concessió de la 
medalla d'Or de la Ciutat a l'Associació de Mares de Discapacitats de Balears (AMADIBA) 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per unanimitat 
 
Es proposa: 
 
"Ratificar el veredicte favorable emès pel Jurat constituït per a resoldre l’expedient per a la 
concessió de la Medalla d’Or de la Ciutat a l’Associació de Mares de Discapacitats de Balears 
(AMADIBA), per la seva tasca de suport i acompanyament a les famílies amb persones amb 
discapacitat, expedient iniciat pel Decret de Batlia núm. 201823078, de 16 de novembre de 
2018, i aprovat per unanimitat del Jurat en la seva sessió de dia 29 de novembre d’enguany." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
16. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per la concessió de la 
medalla d'Or de la Ciutat a la Germandat de Donants de Sang 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per unanimitat 
 
Es proposa: 
 
"Ratificar el veredicte favorable emès pel Jurat constituït per a resoldre l’expedient per a la 
concessió de la Medalla d’Or de la Ciutat a la Germandat de Donants de Sang, per la seva feina 
de conscienciació de la població pel que fa a la importància de la donació de sang, expedient 
iniciat pel Decret de Batlia núm. 201823074, de 16 de novembre de 2018, i aprovat per 
unanimitat del Jurat en la seva sessió de dia 29 de novembre d’enguany." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
17. Ratificar veredicte favorable del Jurat d'Honors i distincions per a la concessió de medalla 
d'Or de la Ciutat a la Galeria 6a 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per unanimitat 
 
Es proposa: 
 
"Ratificar el veredicte favorable emès pel Jurat constituït per a resoldre l’expedient per a la 
concessió de la Medalla d’Or de la Ciutat a la Galeria 6a, per la seva tasca de recuperació de les 
tècniques tradicionals d’estampació i de suport a les arts visuals, expedient iniciat pel Decret 
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de Batlia núm. 201823077, de 16 de novembre de 2018, i aprovat per unanimitat del Jurat en 
la seva sessió de dia 29 de novembre d’enguany." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
18. Aprovar el conveni de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l'Ajuntament de Palma 
en matèria de prevenció extinció d'incendis i salvament 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, bueno, sobretodo saber porque se hace este convenio. Este convenio se hacer por la colaboración 
que existe entre Bomberos de Palma y Bomberos de Mallorca en el área metropolitana. Yo creo, si no 
me equivoco, desde el año 2006 no existía ningún convenio entre Bomberos de Mallorca y Bomberos de 
Palma. Decir que sí, Bomberos de Mallorca cobraba a los municipios por el servicio que se les prestaba 
por parte de Bomberos de Palma, pero el Ayuntamiento de Palma no recibía nada en este caso por los 
servicios prestados por los Bomberos. Después de tres años de mucha negociación, y sobretodo 
intentando levantar muchos problemas con el tema de Intervención, hemos conseguido firmar un 
convenio, que firmaremos mañana un convenio, en este caso que pasa hoy por Pleno, que se supone 
que es un convenio durante cuatro años, de un importe total de 1.199.255 euros, y que también supone 
prácticas y formaciones conjuntas entre Bomberos de Mallorca y Bomberos de Palma. Yo creo que la 
reivindicación por parte de Bomberos, en este caso de Seguridad Ciudadana en el Ayuntamiento de 
Palma, era justa. Entendemos que estos servicios se tenían que compensar de alguna manera, porque 
tanto nuestro material como nuestros recursos humanos están interviniendo en la zona metropolitana. 
Y también lo que entendíamos es que este dinero tenía que ser finalista, y que también repercutiera en 
la mejora, sobretodo de los recursos de Bomberos de Palma. Yo creo que en este caso tener casi 
300.000 euros anuales más para poder mejorar los recursos de los Bomberos de Palma, pues también 
creemos que es una buena cosa, y que estamos en este caso de enhorabuena. Por lo tanto si va bien se 
aprueba el convenio vía Pleno, mañana procedemos a firmar dicho convenio con el Consell de Mallorca. 
Muchas gracias.” 

 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per 4 vots a favor (PSIB-
PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 4 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"PRIMER.  Aprovar el conveni de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament de 
Palma en matèria de prevenció, extinció d’incendis i salvament, amb una vigència inicial de 
quatre anys, des de l’1 de gener de 2019. 
 
SEGON.  Autoritzar a la regidora de l’Àrea delegada de Seguretat Ciutadana per a la signatura 
del Conveni. 
 
TERCER. Realitzar les comunicacions pertinents." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) amb el quòrum de la majoria absoluta 
 
19. Reconeixement de deute a l'empresa AUTOS NIGORRA, SL per un import de 806,97€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
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Es proposa: 
 
"1r. Aprovar el reconeixement de deute  de  l’ empresa  AUTOS NIGORRA S.L. amb CIF. 
B84577907 núm. de factures  TK6118 269 de data 21/06/18 per un import de 123,42 euros i  
TK6118 280 de data  29/06/2018 per un import de 683,55 euros. L’import total és de 806,97 
euros IVA inclòs amb càrrec al pressupost de despeses de 2018  11.45900.21400. LOGISTICA. 
REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHÍCLES,  tot això atès el contingut de la memòria justificativa  
del Servei de Logística del Departament d’Infraestructures i Accessibilitat que s’adjunta com 
annexe. 
 
2n Abonar les factures esmentades,degudament  conformades i que han estat signades per el 
personal responsable.  
 
3r. Comunicar el present acord a l’ empresa interessada i a la Secció de Comptabilitat."  
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
20. Reconeixement de deute a les empreses AGA TRAVEL SERVICES i EL CORTE INGLES, SA 
per un import de 2.342,53€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r.- Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 2.342,53euros (dos mil tres-
cents quaranta-dos euros i cinquanta-tres cèntims) per les quantitats, empreses i partides que 
es relacionen tot seguit, en concepte de serveis realitzats al Servei Contra Incendis i 
Salvaments al 2017. 
 
PARTIDA: 12.13600.23120    Ref. 14285 
 
CONTRACTISTA: AGA TRAVEL SERVICES  
NIF: B-57093635 
IMPORT: 1.600,64 euros (BI 1.600,64) (mil sis-cents euros i seixanta-quatre cèntims) 
CONCEPTE: Desplaçament a Marsella per realitzar a l’Escola Nacional Superior d’Oficial de 
Sapeurs Pompiers el curs de formació per a Comandaments del 11 al 15 de desembre de 2017.   
NÚM. FACTURA: A 70307 
 
PARTIDA: 12.13600.62900    Ref. 14286 
 
CONTRACTISTA: EL CORTE INGLES SA 
NIF: A-28017895 
IMPORT: 741,89 euros (BI 613,13 + IVA 128,76) (set-cents quaranta-un euros i vuitanta-nou 
cèntims) 
CONCEPTE: Instal·lació tres rentadores i eixugadores adquirides l’any 2017.  
NÚM. FACTURA:92385048 
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2n.- Trametre el present acord a la Comptabilitat Municipal, per satisfer les despeses 
corresponents dels imports amb càrrec a les partides que s'indiquen del vigent pressupost de 
despeses. 
 
 3r.- Notificar el present Acord als interessats." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
21. Reconeixement de deute als participants ASL I MIBF en el comitè d'experts per avaluar la 
licitació del contracte d'assistència tècnica per a la revisió del PGOU per un import de 
1.060,12 € 
 
Dictaminar favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute a la persona participant ASL, les dades de la qual hi figuren a la part 
expositiva de l’acord,  de la quantitat  de  693,31€, en concepte d’honoraris professionals, 
segons la factura 3/2018 de 26 de juliol de 2018 relativa a la sessió de 27 de juny de 2018, pel 
que fa  a la seva participació, com a urbanista de prestigi escollit pel CSAE, en el comitè 
d’experts per tal d’avaluar les propostes presentades a la licitació del contracte  DEL SERVEI 
D’ASSISTÈNCIA TÈCNICAPER ALS TREBALLS DE REDACCIÓ I D’ASSESSORAMENT A LA 
CORPORACIÓ MUNICIPAL PER A LA REVISIÓ DEL PLA GENERAL DE PALMA). Aquesta quantitat 
té càrrec a l’aplicació pressupostària 08.15101.64011 (Elaboració del Pla General). 
 
2. Abonar a la persona participant ASL, les dades de la qual hi figuren a la part expositiva de 
l’acord, la quantitat de 693,31€, prèvia retenció per IRPF. 
 
3. Reconèixer el deute a la persona participant MIBF, les dades de la qual hi figuren a la part 
expositiva de l’acord, de la quantitat de 366,81€, en concepte d’honoraris professionals segons 
la factura Núm. V-2018-11relativa a la sessió de 27 de  juny de 2018, pel que fa a la seva 
participació, com a urbanista de prestigi escollida pel COAIB, en el comitè d’experts per tal 
d’avaluar les propostes presentades a la licitació del contracte DEL SERVEI D’ASSISTÈNCIA 
TÈCNICA PER ALS TREBALLS DE REDACCIÓ I D’ASSESSORAMENT A LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
PER A LA REVISIÓ DEL PLA GENERAL DE PALMA amb càrrec a l’aplicació pressupostària 
08.15101.64011(Elaboració  del Pla General). 
 
4. Abonar a la persona participant MIBF, les dades de la qual hi figuren a la part expositiva de 
l’acord, la quantitat de 366,81€  prèvia retenció per IRPF.  
 
5. Donar compte al Departament Financer (Comptabilitat) als efectes oportuns. 
 
6. Notificar aquesta resolució a les persones interessades esmentades a la part expositiva 
d’aquest acord." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
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22. Reconeixement de deute a l'entitat Agencia Interactiva Balear, SL (BOGO) per un import 
de 754,62€ (juny-juliol) 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per import total de 754,62 euros (set-cents cinquanta-quatre euros 
amb seixanta-dos cèntims)a l’entitat  Agencia Interactiva Balear, S.L. (BOGO –CIF  B57689853-) 
en concepte de manteniment de la plataforma web de gestió de cursos de formació els mesos 
de juny i juliol d’acord a la facturació presentada i que es detalla: 
 
Nº factura Mes Import 
EMF-18-06 Juny 377,31 € 
EMF-18-07 Juliol 377,31 € 
 
2. Expedir els documents comptables adients per tal de poder continuar amb la tramitació 
administrativa i l’abonament de les factures amb càrrec a l’aplicació pressupostària 09. 
92020.227.06 del vigent pressupost de despeses. 
 
3. Notificar l’Acord a l’entitat  Agencia Interactiva Balear, S.L. (BOGO –CIF  B57689853-)." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
23. Reconeixement de deute a l'entitat Agencia Interactiva Balear, SL (BOGO) per un import 
de 754,62€ (agost-setembre) 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i Cs) 
 
Es proposa: 
 
"1. Reconèixer el deute per import total de 754,62 euros (set-cents cinquanta-quatre euros 
amb seixanta-dos cèntims)a l’entitat  Agencia Interactiva Balear, S.L. (BOGO –CIF  B57689853-) 
en concepte de manteniment de la plataforma web de gestió de cursos de formació els mesos 
d’agost i setembre 2018 d’acord a la facturació presentada i que es detalla: 
 
Nº factura Mes         Import 
EMF-18-08 Agost      377,31 € 
EMF-18-09 Setembre     377,31 € 
 
2. Expedir els documents comptables adients per tal de poder continuar amb la tramitació 
administrativa i l’abonament de les factures amb càrrec a l’aplicació pressupostària 09. 
92020.227.06 del vigent pressupost de despeses. 
 
3. Notificar l’Acord a l’entitat Agencia Interactiva Balear, S.L.(BOGO –CIF  B57689853-)." 
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Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
24. Reconeixement de deute a l'empresa LABAQUA, SA per un import de 4.404,01€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r. RECONÈIXER EL DEUTE a l’empresa LABAQUA, S.A amb CIF. ESA03637899 i domiciliada al 
carrer del Dracma, P16-17-18, del polígon Atalayas d’Alacant (03114), corresponent a la fra. 
1177030827 de 02.11.2016i per un import de 4.404,01 € (quatre mil quatre-cents quatre euros 
amb un cèntim d’euros, IVA inclòs). 
 
La quantitat total de 4.404,01 €  (quatre mil quatre-cents quatre euros amb un cèntim d’euro, 
IVA inclòs) corresponent a la factura referida, es poden carregar i per vinculació, a la partida 10 
32320 21204  SERVEI DE PREVENCIÓ I CONTROL DE LA LEGIONEL.LA del vigent pressupost de 
despeses. 
 
2on.- NOTIFICAR aquest acord a l’empresa interessada i COMUNICAR al departament de 
comptabilitat als efectes oportuns." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
25. Reconeixement de deute a l'entitat HORA NOVA, SA per un import de 1.512,50€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1.- Reconèixer el deute existent, per import de 1.512,50 € (mil cinc-cents dotze euros amb 
cinquanta cèntims), IVA inclòs, amb l’entitat HORA NOVA, SA, amb CIF A07242753,   per la 
prestació del servei consistent en la publicació en el diari Última Hora, en data 12/11/2017, 
d’un publi reportatge sobre el treball comunitari desenvolupat a la barriada de l’Arenal de 
Palma, reflectit en la factura següent:  
 
- Factura núm. M 159279, emesa amb data del 19/10/2018, per import de 1.512,50 € (IVA 
inclòs), amb registre de Comptabilitat  2018/18233.  
 
 2.- Aquest import s’abonarà amb càrrec a l’aplicació pressupostària 05.23100.22602  del 
pressupost municipal de despeses de 2018." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
26. Reconeixement de deute a l'empresa ESPORTS 85, SL per un import de 46.970€ 
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Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r Reconèixer i abonar el deute per un total de 46.970,00 (quaranta-sis mil nou-cents setanta 
euros), factures núm. E 18373 i E 18410, a l'empresa ESPORTS 85 SL, CIF. B07969249, per la 
prestació del Servei de Dinamització dels Espais Joves els mesos d'octubre i novembre de 2018, 
atès que el Servei s'ha continuat prestant després que la licitació quedàs deserta a l'hora que 
se està tramitant una nova licitació. 
 
2n L’esmentada quantitat es consignarà amb càrrec a la partida 20.33710.227.06.01 
JOVENTUT.- CONTRACT. SERVEI ""ESPAI JOVES"" del vigent pressupost de despeses. 
 
3r Traslladar aquest acord a la Intervenció municipal i a l’interessat." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
27. Reconeixement de deute a l'empresa CANON ESPAÑA, SA per un import de 3.479,78€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1. Aprovar el reconeixement de deute amb l’empresa CANON ESPAÑA S.A. amb cif 
A28122125,  relatiu a les factures  
 
N. d'entrada N. de document Data fra. Import  Text Explicatiu 
F/2018/4128 841818133 09/10/2018 1.115,40 € Lloguer màquines 
setembre 
F/2018/4009 401327634 04/10/2018 408,18 € Còpies incloses en 
contracte setembre 
F/2018/4129 841818134 09/10/2018 87,81 € Lloguer màquina ASE 
setembre 
F/2018/4131 841814131 09/10/2018 75,93 € Lloguer màquina 
administració setembre 
F/2018/4130 841818136 09/10/2018 52,57 € Lloguer màquina Son 
Ferriol setembre 
F/2018/4621 841820196 09/11/2018 1.115,40 € Lloguer màquines 
octubre 
F/2018/4603 401341348 07/11/2018 408,18 € Còpies incloses en 
contracte octubre 
F/2018/4622 841820197 09/11/2018 87,81 € Lloguer màquina ASE 
octubre 
F/2018/4620 841820198 09/11/2018 75,93 € Lloguer màquina 
administració octubre 
F/2018/4623 841820199 09/11/2018 52,57 € Lloguer màquina Son 
Ferriol octubre 
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  TOTAL 3.479,78 €   
 
per un import total de 3.479,78 € i abonar-les amb càrrec a les aplicacions següents del vigent 
pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport. 
 
Aplicació Import 
2018 20 34000 22000 816,36 € 
2018 20 34000 20600 2.663,42 € 
TOTAL 3.479,78 € 
 
2. Elevar a l’aprovació del Ple." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
28. Reconeixement de deute a l'empresa de Transformació Agrària, SA (TRAGSA) per un 
import de 79.505,06€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r. RECONEIXER EL DEUTE de la factura nº F520718334 de data 28/11/2018 (base imponible 
65.706,66 IVA 13.798,40, total import 79.505,06 €), (setanta-nou mil cinc-centes cinc euros 
amb sis cèntims), a l’Empresa de Transformació Agrària SA, TRAGSA, amb el CIF nº ESA-
28476208, en concepte de treballs realitzats que no estaven contemplats en el pressupost del 
projecte d’execució de la Fase E de l’obra de restauració i rehabilitació del Passeig de Ronda de 
les murades de Palma, sector del Baluard del Príncep. D'aquest contracte no es deriven 
obligacions posteriors i no hi ha fraccionament del mateix. 
 
2n. ABONAR a l’empresa TRAGSA l’import de 79.505,06 € IVA inclòs (setanta-nou mil cinc-
centes cinc euros amb sis cèntims), quantitat que serà carregada a l’aplicació 083360261901 
Murada Baluard del Príncep del vigent pressupost municipal. La vinculació a la qual pertany 
l'aplicació es dedueix que la imputació d'aquesta despesa no impedirà l'atenció de les restants 
despeses fins a cap d'any. 
 
3r. DONAR COMPTE al Departament Financer (Comptabilitat) als efectes oportuns." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
29. Reconeixement de deute a l'empresa Unisport Consulting, SL per un import de 20.207€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
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"1. Reconèixer el deute per un import de 20.207,00 euros (IVA inclòs), corresponent a 
l’empresa Unisport Consulting S.L., amb CIF B07567522 i domicili al carrer Gremi Sabaters nm 
21 planta 3 Ofic A37 07009 Palma, segons la factura número 68 de data 31 de maig de 2018. 
 
2.-Carregar la despesa a la partida 02.92065.22602 PREMSA, PUBLICITAT I PROPAGANDA,  del 
pressupost vigent. 
 
2. Notificar aquest acord a l’interessat corresponent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
30. Reconeixement de deute amb T-Systems octubre i novembre 2018 per un import de 
593.924,99€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"Primer.- Reconèixer el deute existent amb l'empresa T-Systems ITC IBERIA S.A.U. amb NIF 
A81608077 per un import de 593.924,99 euros (IVA inclòs) corresponent al període de nul·litat 
comprés entre octubre i novembre de 2018 com a quantia de caràcter indemnitzatòria i de 
rescabalament pel cost dels serveis prestats d'acord amb l'informe auditor i l’informe del 
gerent de l’IMI amb càrrec a la partida pressupostaria 009205022797, prestació integral de 
serveis tecnològics i qualitat de l’exercici 2018 RC 220180002249. 
 
Segon.- Rebutjar el pagament de les factures d’octubre i novembre 2018 conforme estableix el 
dictamen favorable 164/2016 que acordà la nul·litat del contracte de prestació integral de 
serveis tecnològics i de qualitat. 
 
Tercer.- Notificar a T-Systems aquesta resolució per període de 10 dies perquè realitzi les 
al·legacions que al seu dret i requerir-la perquè emeti nova factura per la quantia indicada en 
el punt primer sense perjudici de les accions que entengui corresponen al seu dret per les 
restants quanties reclamades per l'entitat principal." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
31. Reconeixement de deute a Creu Roja Espanyola IB per un import de 234.183,26€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1.- Reconèixer el deute existent amb CREU ROJA ESPANYOLA IB (CIF Q2866001G) i abonar la 
quantitat de 234.183,26 € (IVA inclòs), corresponent a la gestió del Servei  de Menjar a Domicili 
durant el període del 7 d’octubre de 2018 al 30 de novembre de 2018 (factures Núm. 07040-
2018-1706-N i 07040-2018-1724-N). 
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2.- Aquest import s’abonarà amb càrrec a l’aplicació núm. 05.23130.22719 del pressupost 
municipal de despeses de 2018. 
 
3 Notificar aquest Acord a CREU ROJA ESPANYOLA IB." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
32. Reconeixement de deute a les empreses Estudi 6 Gestió Socioeducativa, SL i Lireba 
Serveis Integrats, SL per un import de 145.515,42€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
1. Aprovar el reconeixement extrajudicial dels crèdits que es detallen a continuació i que fan 
un import total de 145.515,42 euros. 
 
2. Autoritzar, disposar i reconèixer l’obligació per import de 96.652,63 euros (IVA inclòs) amb 
càrrec ales aplicacions assenyalades del vigent pressupost de despeses, relativa a les següents 
factures a favor de l’empresa ESTUDI 6 GESTIÓ SOCIOEDUCATIVA, S.L., CIF B07526007, pels 
conceptes assenyalats: 
  
Estudi 6 Gestió Educativa, S.L., CIF B-07526007 
 
696 SON FERRIOL 11 17 - Ampliació ATE (11dies)  465,67 € 09,32310,22711 
697 SON ESPANYOLET11 17 - Ampliació ATE (11dies) 382,38 € 12,32310,22711 
698 SON FERRIOL 12 17 - Ampliació ATE   1.270,01 € 09,32310,22711 
699 SON ESPANYOLET 12 17 - Ampliació ATE  1.042,87 € 12,32310,22711 
700 SON ESPANYOLET 01 18 - Ampliació ATE  1.042,87 € 12,32310,22711 
701 SON FERRIOL 01 18 - Ampliació ATE   1.270,01 € 09,32310,22711 
702 SON ESPANYOLET 02 18 - Ampliació ATE  1.042,87 € 12,32310,22711 
703 SON FERRIOL 02 18 - Ampliació ATE   1.270,01 € 09,32310,22711 
270 SON ESPANYOLET 03 18 - Ampliació ATE  1.042,87 € 12,32310,22711 
271 SON FERRIOL 03 18 - Ampliació ATE   1.270,01 € 09,32310,22711 
272 SON ESPANYOLET 04 18 - Ampliació ATE  1.042,87 € 12,32310,22711 
273 SON FERRIOL 0418 - Ampliació ATE   1.270,01 € 09,32310,22711 
333 SON FERRIOL 05 18 - Ampliació ATE   1.270,01 € 09,32310,22711 
334 SON ESPANYOLET 05 18 - Ampliació ATE  1.042,87 € 12,32310,22711 
353 SON ESPANYOLET 06 18 - Ampliació ATE  1.042,87 € 12,32310,22711 
355 SONFERRIOL 06 18 - Ampliació ATE   1.270,01 € 09,32310,22711 
704 MARIA MUT Ampliació PT   2.206,80€ 06,32310,22711 
705 SON FERRIOL 07 18 -Ampliació ATE (15 dies)  635,00 € 09,32310,22711 
706 SON ESPANYOLET 07 18 - Ampliació ATE(15 dies) 521,43 € 12,32310,22711 
528 SON FERRIOL 09 18 - Ampliació ATE (21 dies)  827,80 € 09,32310,22711 
529 MARIA MUT09 18 Ampliació ATE (21 dies)  594,81 € 06,32310,22711 
530 SON FUSTER 09 18 Ampliació ATE (21 dies)  647,16 € 12,32310,22711 
556 SON FERRIOL 10 18 - Ampliació ATE   1.182,57 € 09,32310,22711 
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557 MARIA MUT 10 18 Ampliació ATE   849,73 € 06,32310,22711 
558 SONFUSTER 10 18 Ampliació ATE   924,52 € 12,32310,22711 
620 SON FERRIOL 11 18 - Ampliació ATE   1.182,57 € 09,32310,22711 
621 MARIA MUT 11 18 Ampliació ATE   849,73 € 06,32310,22711 
622 SON FUSTER 11 18 Ampliació ATE   924,52 € 12,32310,22711 
515 SERVEI D´ESTIU SANTA CREU   26.159,68€ 05.32310.22711 
516 SERVEI D´ESTIU SON FERRIOL   42.108,10€ 09.32310.22711 
 TOTAL     96.652,63  
 
3. Autoritzar,disposar i reconèixer l’obligació per import de 48.862,79 euros (IVA inclòs) amb 
càrrec a les aplicacions dels quadres anterior del vigent pressupost de despeses, relativa a les 
factures relacionades de l’empresa LIREBA SERVEIS INTEGRATS, S.L., CIF B07411598,pels 
següents conceptes. 
 
Lireba Serveis Inegrats, S.L., amb CIF B07411598 
 
8518 CIUTAT ANTIGA 11 17 Ampliació ATE (11dies)  459,95 04,32310,22711 
8618 CIUTAT ANTIGA 11 17 Ampliació PT (11dies)  573,79 04,32310,22711 
4618 CAN ALONSO 11 17 Ampliació ATE (11 dies)  350,96 07,32310,22711 
8718 CIUTAT ANTIGA 12 17 Ampliació ATE               1254,41 04,32310,22711 
8818 CIUTATANTIGA 12 17 Ampliació PT        1564,88 04,32310,22711 
4718 CAN ALONSO 12 17 Ampliació ATE                          957, 16 07,32310,22711 
8918 CIUTAT ANTIGA 01 18 Ampliació ATE                1254,41 04,32310,22711 
9018 CIUTAT ANTIGA 01 18 Ampliació PT            1564,88 04,32310,22711 
4818 CAN ALONSO 01 18 Ampliació ATE                          957,16 07,32310,22711 
9118 CIUTAT ANTIGA 02 18 Ampliació ATE              1254,41 04,32310,22711 
9218 CIUTAT ANTIGA 02 18 Ampliació PT               1564,88 04,32310,22711 
4918 CAN ALONSO 02 18 Ampliació ATE                          957,16 07,32310,22711 
9318 CIUTAT ANTIGA 03 18 Ampliació ATE                1254,41 04,32310,22711 
9418 CIUTAT ANTIGA 03 18 Ampliació PT               1564,88 04,32310,22711 
5018 CAN ALONSO 03 18 Ampliació ATE                 957,16 07,32310,22711 
9518 CIUTAT ANTIGA 04 18 Ampliació ATE                1254,41 04,32310,22711 
9618 CIUTAT ANTIGA 04 18 Ampliació PT               1564,88 04,32310,22711 
5118 CAN ALONSO 04 18 Ampliació ATE   957,16 07,32310,22711 
9718 CIUTAT ANTIGA 05 18 Ampliació ATE                1254,41 04,32310,22711 
9818 CIUTAT ANTIGA 05 18 Ampliació PT           1564,88 04,32310,22711 
5218 CAN ALONSO 05 18 Ampliació ATE                  957,16 07,32310,22711 
9918 CIUTAT ANTIGA 06 18 Ampliació ATE              1254,41 04,32310,22711 
10018 CIUTAT ANTIGA 06 18 Ampliació PT    1564,88 04,32310,22711 
5318 CANALONSO 06 18 Ampliació ATE                          957,16 07,32310,22711 
10118 CIUTAT ANTIGA 07 18 Ampliació ATE(15 dies)  627,2  04,32310,22711 
10218 CIUTAT ANTIGA 07 18 Ampliació PT (15 dies)  784,44 04,32310,22711 
5418 CAN ALONSO 07 18 Ampliació ATE (15 dies)  478,58 07,32310,22711 
10318 CIUTAT ANTIGA 09 18 Ampliació ATE (21 dies)  818,83 04,32310,22711 
5518 CANALONSO 09 18 Ampliació 2 ATEs (21 dies)  1294,32 07,32310,22711 
10418 CIUTAT ANTIGA 10 18 Ampliació ATE (21 dies)  1169,76 04,32310,22711 
5618 CAN ALONSO 10 18 Ampliació 2 ATEs               1849,04 07,32310,22711 
10518 CIUTAT ANTIGA 11 18Ampliació ATE            1169,76 04,32310,22711 
5718 CAN ALONSO 11 18 Ampliació 2 ATEs               1849,04 07,32310,22711 
5818 CIUTAT ANTIGA AMPLIACIÓ ATEs 07 18            7.256,62 04,32310,22711 
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5218 CIUTAT ANTIGA AMPLIACIÓ ATEs 08.18            3.745,35 04,32310,22711 
 TOTAL     48.862,79  
 
4. Proposar l’ordenació del pagament de les obligacions objecte d’aquest expedient. 
 
5. Implementar les mesures administratives, procedimentals i comptables adients per a 
l’execució del present acord. 
 
6. Donar compte al Consell  Rector del PMEI de l’adopció d’aquest acord a la primera reunió 
que celebri." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
33. Reconeixement de deute a la Fundació Sant Joan de Déu Serveis Socials de Mallorca per 
un import de 52.755€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r. RECONÈIXER EL DEUTE a la Fundació Sant Joan de Déu Serveis Socials Mallorca, amb CIF. G 
57854135 i domicili al carrer Sant Joan de Déu, 7, CP 07007 de Palma, d’un total de 52.755,00 
€ (cinquanta-dos mil set-cents cinquanta-cinc euros)IVA exempt i que corresponen al lloguer 
d’una part d’un edifici situat al camí vell de Bunyola de Palma i propietat de l’entitat, 
corresponents a les factures 2018/32 de juliol 2018 per la quantitat de 11.715,00 €;  
fra.2018/35 d’agost 2018 per la quantitat de 13.395,00 €;  fra.  2018/39 de setembre 2018 per 
quantia de 13.890,00 € i fra. 2018/43 d’octubre 2018 per la quantitat de 13.755,00 €. 
 
Es pot carregar a la partida 20 23121 22793  PREST.SERV.ATENCIO INTEGRAL A.V.V.G. del 
vigent pressupost de despeses." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
34. Reconeixement de deute a l'empresa CIAC - Formació i Gestió de Recursos Humans per 
un import de 15.931,58€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r. RECONÈIXER EL DEUTE a l’empresa CIAC – Formació i Gestió de Recursos Humans-, amb el 
CIF B-57 443.996, d’un total de 14.483,25 € més 1.448,33 € d’IVA que sumen un total de 
15.931,58 € i amb càrrec  a l’aplicació  20 23128 22723 del pressupost de despeses de 2018, 
corresponent a la factura 18AP 15 del 08 al 30 de juny de 2018. 
 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
01

90
13

1_
01

_0
1.

 S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
31

/0
1/

20
19

 i 
ho

ra
 1

0:
32

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
E

98
9A

76
59

85
5B

E
82

E
D

A
pr

ov
at

: p
er

 u
na

ni
m

ita
t



 

      -39- 

2n. NOTIFICAR el present acord a la part interessada i COMUNICAR-HO al departament de 
Comptabilitat a efectes del pagament." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
35. Reconeixement de deute a l'empresa DORNIER, SAU per un import de 276.189,23€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA), 2 vots en contra (PP) i 1 abstenció (C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r.- APROVAR el reconeixement extrajudicial de crèdit  per un import total de  276.189,23 
euros (dos-cents setanta-sis mil cent vuitanta-nou euros amb vint-i-tres cèntims) en concepte 
de servei ordinari de grues del mes de setembre de 2018: 
 
PARTIDA: 12.13300.227.09 - Contracte prestació servei de grua. 
 
CONTRACTISTA: DORNIER, S.A.U.       R.13018 
NIF: A58369497. 
IMPORT: 276.189,23 (BI 228.255,56 + IVA 47.933,67).  
CONCEPTE: Servei de Grues del mes de setembre de 2018. 
NÚM. DE FACTURA: 2018/16994 (2507011588).  
 
2n.- TRAMETE el present acord a la Comptabilitat Municipal per satisfer la despesa 
corresponent." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) 8 vots en contra (PP i 
Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's) 
 
36. Reconeixement de deute a la Fundació Institut de Reinserció Social (IRES) per un import 
de 123.744€ 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA), 2 vots en contra (PP) i 1 abstenció (C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r. RECONÈIXER EL DEUTE a la Fundació Institut de Reinserció Social (IRES) amb CIF. G 
64147184 i domicili al carrer Àlaba, 61 1er, CP 08005 Barcelona d’un total de 123.744,00 € 
(cent vint i tres mil set-cents quaranta-quatre euros), IVA exempt, corresponents a les factures: 
fra. 18/07/18 de juliol de 2018 per la quantitat de 30.936,00 €, fra. 18/08/17 d’agost de 2018 
per la quantitat de 30.936,00 €, fra. 18/09/18 de setembre de 2018 per la quantitat de 
30.936,00 € i fra. 18/10/18 d’octubre de 2018 per la quantitat de 30.936,00 €. 
 
La quantitat total de 123.744,00 €(cent vint i tres mil set-cents quaranta-quatre euros), IVA 
exempt, es pot carregar a la partida 20 23121 22793  PREST.SERV.ATENCIO INTEGRAL A.V.V.G. 
del vigent pressupost de despeses. 
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2n. NOTIFICAR el present acord a la part interessada i COMUNICAR-HO al departament de 
Comptabilitat a efectes del pagament." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) 8 vots en contra (PP i 
Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's) 
 
37. Reconeixement de deute amb l'empresa TELEFONICA ESPAÑA SAU i TELEFONICA 
MOVILES SAU per un import de 6.508,25€ (IME) 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA), 2 vots en contra (PP) i 1 abstenció (C's) 
 
Es proposa: 
 
"1. Aprovar el reconeixement de deute amb l’empresa UTE TELEFONICA ESPAÑA SAU i 
TELEFONICA MOVILES SAU amb cif U86100054,  relatiu a les factures 
  
N. d'entrada N. de document Data fra. Import   Text Explicatiu 
2018/4248 90D2UT080037 24/10/18 2.402,10 € FIXO OCTUBRE 
2018/4741 90D2UT080039 23/11/18 2.422,06 € FIXO NOVEMBRE 
2018/3931 USCU1810000001 01/10/18 809,01 €  MOBILS OCTUBRE 
2018/4536 USCU1811000001 01/11/18 875,08 €  MOBILS NOVEMBRE 
  TOTAL   6.508,25 €   
 
per un import total de 6.508,25 € i abonar-les amb càrrec a les aplicacions següents del vigent 
pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport 
 
Aplicació   Import  
2018 20 34000 22200  2.557,20 € 
2018 22 34200 22200  666,45 € 
2018 23 34200 22200  619,43 € 
2018 24 34200 22200  604,77 € 
2018 25 34200 22200  697,04 € 
2018 26 34200 22200  263,58 € 
201827 34200 22200  201,30 € 
2018 28 34200 22200  154,99 € 
2018 29 34200 22200  542,18 € 
2018 44 34200 22200  201,31 € 
TOTAL    6.508,25 € 
 
2. Elevar a l’aprovació del Ple." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) 8 vots en contra (PP i 
Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's) 
 
38. Resolució al·legació i aprovació definitiva del projecte de modificació de l'Ordenança 
reguladora de l'Impost sobre bens immobles 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
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Es proposa: 
 
"Primer.- Desestimar l’al·legació formulada pel Sr. Marc Ferragut Salvà,actuant com a Director 
Gerent de l’Auditorium de Palma contra l’acord del Ple de 25 d’octubre de 2018, de 
modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de l’Impost sobre bens immobles, concepte 
112,00, pels motius que s’expressen a l’informe que precedeix aquest acord. 
 
Segon.-  Aprovar definitivament la modificació de l’Ordenança fiscal de l’Impost sobre Béns 
Immobles, conceptes 112,00-112,01, la darrera modificació de la qual va ser aprovada 
inicialment per acord plenari de 26 d’octubre de 2017, i definitivament per acord plenari 
municipal de 21de desembre de 2017, sent d’aplicació des del dia 1 de gener de 2018; tot això 
en base a la legislació vigent en la matèria, constituïda singularment pels articles 16 a 19 del 
Text refós de la llei d’hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març.  
 
La modificació consisteix en la variació dels tipus de gravamen (article 16); l’exigència de no 
tenir deutes en període executiu per obtenir les bonificacions potestatives dels articles 18 i19; 
la introducció a l’article 19 que, en els casos que existeixi més d’un subjecte passiu com a 
titular de l’habitatge habitual, la bonificació només s’aplicarà sobre el percentatge del dret que 
correspongui als subjectes inclosos en el títol de família nombrosa amb unes determinades  
excepcions. I se  deroga l’article 21 que regulava les bonificacions per activitats culturals. 
L’article 19, a més, serà modificat en execució  de la sentència núm. núm. 439, de 19 de 
setembre de 2018, dictada pel Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears. Per a una millor 
comprensió, se transcriuen tots els articles modificats: 
 
Article 16 
Tipus de gravamen 
1. Els  increments de tipus de gravàmens dins els límits prevists a la Llei reguladora, són els 
següents: 
a)Tipus de gravamen per als béns urbans: 0,51 % 
b)Tipus de gravamen per als béns rústics: 0,735 %  
c) Tipus de gravamen per als béns de característiques especials: 1,3 % 
 
2. No obstant això, s’estableix el tipus de gravamen diferenciat del 0,645% quan es tracta de 
béns immobles urbans que, exclosos els d’ús residencial, tinguin assignat els usos establerts a 
la normativa cadastral  per a la valoració  de les construccions esmentades a la taula següent,  
el qual només s’aplica, com a màxim, al 10% dels béns immobles urbans que per cada ús tenen 
un major valor cadastral, segons els valors indicats i que constitueixen el  llindar de valor per a 
cada ús: 
 
Ús: Valor cadastral: 
A: Magatzem i estacionament 100.000 € 
C: Comercial 191.964 € 
E: Cultural 3.013.863 € 
G: Turisme i hotelera 349.069 €  
I: Industrial 935.960 € 
K: Esportiu 725.736 €  
M: Obres, jardineria, sol sense ed. 454.930€ 
O: Oficines 306.118€ 
P: Edifici singular 5.910.073 € 
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R: Religiós 1.906.875 € 
T: Espectacle 7.919.950 € 
Y:Sanitat i beneficència 1.955.415 € 
Quan els immobles tenen atribuïts més d’un ús, es considera el corresponent al de l’edificació 
o dependència principal. 
 
Article 18  
Bonificacions potestatives per a habitatges de protecció oficial i aprofitament tèrmic o elèctric 
... 
3. La concessió de les bonificacions previstes en aquest article queda condicionada a no tenir 
cap tipus de deute municipal en període executiu.  
L’incompliment d’aquest requisit donarà lloc a la denegació o pèrdua de la bonificació. 
 
Article19 
Bonificació per a famílies nombroses 
1. Els subjectes passius que tinguin la condició de titulars de família nombrosa poden gaudir 
d’una bonificació  en laquota resultant d’aplicar, si escau, les bonificacions dels articles 
anteriors, en les condicions que es regulen a continuació, corresponent a l’habitatge habitual, 
si compleixen els requisits següents: 
a) Només es pot concedir la bonificació per un immoble i per un títol de família nombrosa. 
Poden constituir habitatge habitual dos o més immobles quan s’acrediti que constitueixen una 
unitat física per estar comunicats entre sí i destinats única i exclusivament a habitatge de la 
família. En aquests casos se sumen els valors del dos immobles per determinar la bonificació 
aplicable.  
b) Quan existeixi més d’un subjecte passiu com a titular de l’habitatge habitual, la bonificació 
només s’aplicarà sobre el percentatge del dret que correspongui als subjectes inclosos en el 
títol de família nombrosa. No obstant, en els caso de nul·litat, separació o divorci matrimonial, 
la bonificació s’aplicarà sobre la totalitat del percentatge que correspongui a ambdós cònjuges, 
amb independència de quin d’ells estigui en el títol de família. 
c) El títol de família ha d’estar vigent l’1 de gener de l’exercici pel qual se demana la 
bonificació. 
d)La concessió de la bonificació prevista en aquest article queda condicionada a no tenir 
deutes municipals en període executiu.  L’incompliment d’aquest requisit donarà lloc a la 
denegació o pèrdua de la bonificació.  
e) Aquesta bonificació es concedirà a petició de la persona interessada que l’ha d’efectuar  
entre l’1 de gener  i el 31 de març de l’any per al qual se sol·licita la bonificació. 
f) La sol·licitud haurà d’anar acompanyada d’una còpia compulsada del títol de família 
nombrosa dels membres i la identificació de l’immoble mitjançant referència cadastral. En els 
casos de nul·litat, separació o divorci, s’haurà d’aportar, a més, còpia de la sentència judicial 
que declari qualsevol d’aquestes situacions. 
g) Una vegada concedida la bonificació se prorrogarà sense que resulti necessària una nova 
sol·licitud, si es mantenen les condicions per les quals es va concedir. En el cas que a la data de 
meritació de l’impost el contribuent no compleix amb alguna de les condicions, se produirà la 
pèrdua de la bonificació. 
h) La variació del domicili que constitueixi l’habitatge habitual familiar exigeix la presentació 
d’una nova sol·licitud de bonificació i l’acreditació dels requisits per a la seva concessió. 
 
2. El percentatge de la bonificació anirà en funció del valor cadastral de l’immoble segons la 
taula següent: 
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VALOR CADASTRAL    BONIFICACIÓ 
Finsa 100.000,00 euros  90% 
De 100.000,01 a 125.000,00 euros 75% 
De 125.000,01 a 150.000,00 euros 50% 
De 150.000,01 a 200.000,00 euros 25% 
Els immobles amb valor cadastral superior a 200.000 euros no gaudiran de bonificació. 
 
Article 21 (derogat) 
... 
Tercer.- L’expressada modificació entrarà en vigor a partir de l’1 de gener de 2019." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
39. Aprovar les tarifes de l'EFMSA corresponents a l'any 2019 
 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1.- Aprovar les tarifes de l’EFMSA corresponents a l’any 2019. 
 
2.- Publicar-les al BOIB." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
40. Aprovar el canvi dels percentatges de l'art. 174.5 del TRLHL respecte a la convocatòria 
pública de subvencions per Associacions de Veïns i les Federacions pel període 2019-2021 
 
Sra. Frade Bravo (PODEM PALMA): 
 
“Bé, sí, com s’ha comentat en diferents ocasions en les proposicions que ha fet la ciutadania, s’està 
treballant amb la subvenció de veïns, que es presentarà demà, sí que és veritat que estàvem parlant 
d’un tema d’imports. Nosaltres ara el que estam xerrant amb les diferents forces polítiques. D’acord? És 
que fem una modificació de crèdit a gener, i pujarem a 500.000 euros la proposta, a 500.000 euros la 
proposta per 2.000. Val? Igualment ara aquí el que s’aporta per votar, és el canvi percentual, que fem un 
canvi de percentatges de lo que implica la Llei 174.5 a través de la votació aquest Plenari, perquè 
normalment les subvencions van del import més gros en el primer any, i van reduint els altres anys. Ho 
fem de manera distinta, fem i anem creixent any rere any, la proposta que se presenta per subvencions 
a les associacions de veïns i federacions, serà d’un període plurianual, ja que és una de les coses que sí 
que s’havia demanat, i a demés en aquest Plenari, sí que s’havia votat a favor, i que nosaltres creiem 
que dona estabilitat a les entitats veïnals, en parlarem més demà, que s’aprova per Junta de Govern. 
Val? I el que fem és que anem creixent any rere any, perquè així aquestes propostes puguin créixer, i les 
entitats veïnals a mesura que se vegin fortes i tinguin una seguretat podran anar treballant, i tindre més 
doblers cap endavant. No té molta més explicació en aquest sentit.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Moltes gràcies Sra. Frade, i gràcies per la feina.” 
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Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Bé, nosaltres mantindrem el vot que varem donar a Comissió, però bé, si ho ha de discutir demà a la 
Junta de Govern, ja ens ho contarà, perquè ho haurem de sabre qualque dia.” 
 
Sra. Frade Bravo (PODEM PALMA): 
 
“No se discutirà, s’aproven les bases demà, no hi ha res a discutir més.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Bé, ja ens ho contarà, perquè parlava d’un tema pressupostari, estava parlant vostè d’un tema de 
pressupost, de doblers.” 
 
Sra. Frade Bravo (PODEM PALMA): 
 
“Estam parlant d’un tema.”  
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Sí, sí, de doblers.” 
 
Sra. Frade Bravo (PODEM PALMA): 
 
“D’acord?” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“De doblers, que arreglaran demà a la Junta de Govern.” 
 
Sra. Frade Bravo (PODEM PALMA): 
 
“No, Pep Lluís.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Perfecte no tinc res més a dir.” 
 
Sra. Frade Bravo (PODEM PALMA): 
 
“Venga adéu.” 

 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 abstencions (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
"1r.- APROVAR el canvi dels percentatges de l’artic. 174.5 del TRLHL respecte a la convocatòria 
pública de subvencions  per Associacions de Veïns i les seves Federacions pel període 2019-
2021 en els següents termes :  
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Import total 1.707.000,00 euros, caràcter plurianual per als anys 2019-2020-2021, amb càrrec 
a l’aplicació pressupostària 16.92400.48900 per tal que s’hi vagin carregant les anualitats 
previstes anualment, amb la modalitat excepcional de pagaments anticipats i a compte,  a 
saber :  
 
Exercici 2019 :  389.196,00 euros (22,80% de la dotació prevista). 
Exercici2020 :  607.692,00 euros (35,60% de la dotació prevista)  
Exercici 2021 :  710.112,00 euros (41,60% de la dotació prevista)" 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) 
 
41. Proposta de resolució de les al·legacions al pressupost general de 2019, les bases 
d’execució i la plantilla de personal i  aprovació definitiva 
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Annex II 
Ajuntament de Palma 
Plantilla de personal 2019 
 

PLANTILLA DE PERSONAL 2019 AJUNTAMENT DE PALMA  

  

NOM_LLOC 
 
LLOCS 

ADMINISTRATIU/IVA 123 

ADMINISTRATIU/IVA DE PREVENCIÓ 1 

ADMINISTRATIU/IVA OAC 19 

ADMINISTRATIU/IVA PREMSA 2 

ADMINISTRATIU/IVA SAT 1 

AJUDANT DE BIBLIOTECA 5 

AJUDANT D'ESPECTACLES 5 

AJUDANT D'OFICIS DIVERSOS 12 

AJUDANT D'OFICIS DIVERSOS II 1 

AJUDANT/A D' ESPAIS ESCÈNICS 3 

AJUDANT/A D'ARXIU 2 

AJUDANT/A D'OBRES 4 

AJUDANT/A D'OFICIS DIVERSOS 52 

AJUDANT/A LABORATORI 1 

AJUDANT/A TÈCNIC/A DEL SERVEI DE REGULACIÓ I CONTROL DEL TRÀNSIT 1 

ANIMADOR/A SOCIO-CULTURAL 6 

ARQUITECTE/A 15 

ARQUITECTE/A TÈCNIC/A 11 

ARXIVER/A 1 

ASSISTENT/A DE BATLIA I 2 

ASSISTENT/A DE BATLIA II 3 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/IVA 238 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/IVA  II 1 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/IVA DE PREVENCIÓ 1 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/IVA II 1 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/IVA OAC 44 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/IVA PREMSA 1 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/IVA SAT 16 

AUXILIAR D'ARXIU 4 

AUXILIAR DE BIBLIOTECA 28 

AUXILIAR DE BIBLIOTECA II 1 

AUXILIAR DE LABORATORI 3 

AUXILIAR D'INSPECCIÓ PADRONAL 2 

BOMBER/A 133 

BOMBER/A CONDUCTOR/A 41 

BOMBER/A CONDUCTOR/A NO OPERATIU 1 

BOMBER/A CONDUCTOR/A NO OPERATIU MANTENIMENT EQUIPS RESPIRACIÓ 2 

BOMBER/A CONDUCTOR/A NO OPERATIU MANTENIMENT VEHICLES I EQUIPAMENT 1 

BOMBER/A CONDUCTOR/A NO OPERATIU OPERADOR COMUNICACIONS 3 

BOMBER/A NO OPERATIU CONTROL ACCESSOS I TELEFONS 1 

BOMBER/A NO OPERATIU ENCARREGAT PREMSA 1 

BOMBER/A NO OPERATIU FEINES DIVERSES 3 
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BOMBER/A NO OPERATIU MANTENIMENT EQUIPS RESPIRACIÓ 3 

BOMBER/A NO OPERATIU OPERADOR COMUNICACIONS 2 

BOMBER/A NO OPERATIU PREVENCIÓ 1 

CAP COMANDAMENT OPERATIU SCIS 1 

CAP D'AJUDANTS D'ESPAIS ESCÈNICS 1 

CAP DE DEPARTAMENT D'ACTIVITATS I SEGURETAT DELS ESTABLIMENTS 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE CULTURA 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE LA GERÈNCIA 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE LA SECRETARIA DE LA JUNTA DE GOVERN 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE L'ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE MOBILITAT 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA I COORDINACIÓ TERRITORIAL 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE PERSONAL 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE QUALITAT I ATENCIÓ A LA CIUTADANIA 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE RRHH  DE SEGURETAT CIUTADANA 1 

CAP DE DEPARTAMENT DE SANITAT I CONSUM 1 

CAP DE DEPARTAMENT D'ECOLOGIA, AGRICULTURA I BENESTAR ANIMAL 1 

CAP DE DEPARTAMENT D'HABITATGE 1 

CAP DE DEPARTAMENT D'INFRAESTRUCTURES 1 

CAP DE DEPARTAMENT D'INTERIOR 1 

CAP DE DEPARTAMENT D'OBRES I QUALITAT DE L'EDIFICACIÓ 1 

CAP DE DEPARTAMENT TRIBUTARI 1 

CAP DE GRUP DE L'OFICINA DE DELINEACIÓ I 1 

CAP DE GRUP DE VIALITAT I 1 

CAP DE GRUP DE VIALITAT II 1 

CAP DE GRUP DEL GABINET GENERAL TÈCNIC 1 

CAP DE GRUP U.T. DE MOBILITAT IV 1 

CAP DE LA POLICIA LOCAL 1 

CAP DE LA SECCIÓ TÈCNICA 1 

CAP DE LA UNITAT ADMINISTRATIVA DE GESTIÓ DE SANCIONS DE TRÀNSIT 1 

CAP DE LA UNITAT TÈCNICA DEL SERVEI D'EDIFICIS MUNICIPALS 1 

CAP DE L'ASSESSORIA LINGÜÍSTICA 1 

CAP DE L'OFICINA DE CONTROL DE LA DESPESA 1 

CAP DE NEGOCIAT D'ACTIVITATS I  SEGURETAT D'ESTABLIMENTS I 1 

CAP DE NEGOCIAT D'ACTIVITATS I SEGURETAT D'ESTABLIMENTS II 1 

CAP DE NEGOCIAT D'ACTIVITATS I SEGURETAT D'ESTABLIMENTS III 1 

CAP DE NEGOCIAT D'ACTIVITATS I SEGURETAT D'ESTABLIMENTS IV 1 

CAP DE NEGOCIAT D'ADMINISTRACIÓ 2 

CAP DE NEGOCIAT D'AL·LEGACIONS 1 

CAP DE NEGOCIAT DE COMPRES 1 

CAP DE NEGOCIAT DE CONSERVACIÓ I RESTAURACIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT DE CONTROL 1 

CAP DE NEGOCIAT DE CULTURA 1 

CAP DE NEGOCIAT DE CULTURA II 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DESPESES 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DINÀMICA EDUCATIVA 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS I 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS II 1 

N
úm

. d
'a

co
rd

: P
LE

_2
01

90
13

1_
01

_0
1.

 S
ig

na
t p

er
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

e 
P

al
m

a 
en

 d
at

a 
31

/0
1/

20
19

 i 
ho

ra
 1

0:
32

.
U

R
L 

de
 v

er
ifi

ca
ci

ó:
 D

E
C

00
21

F
6A

F
C

6B
B

1E
E

98
9A

76
59

85
5B

E
82

E
D

A
pr

ov
at

: p
er

 u
na

ni
m

ita
t



 

- 50 - 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS IV 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS IX 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS V 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS VI 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS VII 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT D'EDIFICIS VIII 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DISCIPLINA I SEGURETAT DELS EDIFICIS X 1 

CAP DE NEGOCIAT DE DOCUMENTACIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT DE GESTIÓ CENTRAL I TERRITORIAL 1 

CAP DE NEGOCIAT DE GESTIÓ I DOCUMENTACIÓ EXTERNA 1 

CAP DE NEGOCIAT DE GESTIÓ I DOCUMENTACIÓ POLICIAL 1 

CAP DE NEGOCIAT DE GOVERN INTERIOR 1 

CAP DE NEGOCIAT DE LA SECCIÓ ADMINISTRATIVA 1 

CAP DE NEGOCIAT DE LA SECCIÓ D'IMPOST DE BENS IMMOBLES 1 

CAP DE NEGOCIAT DE LA SECRETARIA DEL CONSELL DE GERÈNCIA 1 

CAP DE NEGOCIAT DE LA UNITAT DE DADES CORPORATIVES - POBLACIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT DE L'ARXIU DE GERÈNCIA 1 

CAP DE NEGOCIAT DE L'OFICINA DE DELINEACIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT DE MEDI AMBIENT 1 

CAP DE NEGOCIAT DE MERCATS 1 

CAP DE NEGOCIAT DE MODIFICACIONS PRESSUPOSTÀRIES 1 

CAP DE NEGOCIAT DE MÚSICA I ARTS ESCÈNIQUES 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA I 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA III 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA IX 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA V 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA VI 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA VII 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA VIII 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA X 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA XI 1 

CAP DE NEGOCIAT DE PLUSVÀLUA 1 

CAP DE NEGOCIAT DE QUALITAT 1 

CAP DE NEGOCIAT DE RECAPTACIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT DE RECURSOS 1 

CAP DE NEGOCIAT DE RECURSOS, REGISTRE I NÒMINES 1 

CAP DE NEGOCIAT DE REGISTRE DE MULTES 1 

CAP DE NEGOCIAT DE SANITAT 1 

CAP DE NEGOCIAT DE SELECCIÓ I PROVISIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT DE TRANSPORTS 1 

CAP DE NEGOCIAT D'EDUCACIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT DEL SERVEI ADMINISTRATIU I 2 

CAP DE NEGOCIAT DEL SERVEI ADMINISTRATIU II 1 

CAP DE NEGOCIAT DEL SERVEI ADMINISTRATIU III 1 

CAP DE NEGOCIAT DEL SERVEI D'INSPECCIÓ TRIBUTÀRIA 1 

CAP DE NEGOCIAT D'ELABORACIÓ I LIQUIDACIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT D'ESPAIS D'ART 1 

CAP DE NEGOCIAT D'IAE I D'IVTM 1 

CAP DE NEGOCIAT D'ICO I RESERVA D'ESTACIONAMENT 1 

CAP DE NEGOCIAT D'INFORMACIÓ I CAPTACIÒ DE DADES 1 
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CAP DE NEGOCIAT D'INFORMACIÓ URBANÍSTICA 1 

CAP DE NEGOCIAT D'INFRACCIONS 1 

CAP DE NEGOCIAT D'INGRESSOS 1 

CAP DE NEGOCIAT D'INTERVENCIÓ 1 

CAP DE NEGOCIAT D'OBRES I QUALITAT DE L' EDIFICACIÓ I 1 

CAP DE NEGOCIAT D'OBRES I QUALITAT DE L' EDIFICACIÓ III 1 

CAP DE NEGOCIAT D'OBRES I QUALITAT DE L' EDIFICACIÓ IV 1 

CAP DE NEGOCIAT D'OBRES I QUALITAT DE L' EDIFICACIÓ V 1 

CAP DE NEGOCIAT I 1 

CAP DE NEGOCIAT II 1 

CAP DE NEGOCIAT OAC  I 1 

CAP DE NEGOCIAT OAC II 1 

CAP DE NEGOCIAT OAC III 1 

CAP DE NEGOCIAT OAC IV 1 

CAP DE NEGOCIAT OAC V 1 

CAP DE NEGOCIAT ORA-ACIRE 1 

CAP DE NEGOCIAT SAT 1 

CAP DE SALA DE CONTROL DE TRÀNSIT 1 

CAP DE SALA DE L'ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA 1 

CAP DE SECCIÓ ADMINISTRATIVA 1 

CAP DE SECCIÓ D'ACCESSIBILITAT 1 

CAP DE SECCIÓ D'ADMINISTRACIÓ PÚBLICA 1 

CAP DE SECCIÓ D'APLICACIONS DE RECURSOS HUMANS 1 

CAP DE SECCIÓ DE  LA SECCIÓ ADMINISTRATIVA 1 

CAP DE SECCIÓ DE BENESTAR SOCIAL I 1 

CAP DE SECCIÓ DE BENESTAR SOCIAL II 1 

CAP DE SECCIÓ DE BENESTAR SOCIAL III 1 

CAP DE SECCIÓ DE BENESTAR SOCIAL IV 1 

CAP DE SECCIÓ DE BIBLIOTEQUES 1 

CAP DE SECCIÓ DE BOMBERS I EMERGÈNCIES 1 

CAP DE SECCIÓ DE CENTRAL DE COMPRES 1 

CAP DE SECCIÓ DE CENTRES ESCOLARS 1 

CAP DE SECCIÓ DE CIRCULACIÓ 2 

CAP DE SECCIÓ DE COMPTABILITAT 1 

CAP DE SECCIÓ DE CONSUM 1 

CAP DE SECCIÓ DE CONTRACTACIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ DE CONTROL D'OBRES I 1 

CAP DE SECCIÓ DE CONTROL D'OBRES III 1 

CAP DE SECCIÓ DE CULTURA 1 

CAP DE SECCIÓ DE DISCIPLINA I SEGURETAT DELS EDIFICIS II 1 

CAP DE SECCIÓ DE FORMACIÓ I QUALITAT 1 

CAP DE SECCIÓ DE GESTIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ DE GESTIÓ I DOCUMENTACIÓ INTERNA 1 

CAP DE SECCIÓ DE GOVERN INTERIOR 1 

CAP DE SECCIÓ DE LA SECCIÓ TÈCNICA 1 

CAP DE SECCIÓ DE LA SECRETARIA DE LA JUNTA DE GOVERN DE PALMA 1 

CAP DE SECCIÓ DE LA SECRETARIA GERÈNCIA 1 

CAP DE SECCIÓ DE LA UNITAT ADMINISTRATIVA DE CORRESPONDÈNCIA 1 

CAP DE SECCIÓ DE LA UNITAT DE DADES CORPORATIVES - POBLACIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ DE LIQUIDACIONS 1 
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CAP DE SECCIÓ DE L'OAC 1 

CAP DE SECCIÓ DE L'OMIC 1 

CAP DE SECCIÓ DE L'UNITAT ADMINISTRATIVA 1 

CAP DE SECCIÓ DE L'UNITAT TÈCNICA D'IGUALTAT 1 

CAP DE SECCIÓ DE MÚSICA I ARTS ESCÈNIQUES 1 

CAP DE SECCIÓ DE PARCS I JARDINS-I 1 

CAP DE SECCIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA I COORDINACIÓ TERRITORIAL 1 

CAP DE SECCIÓ DE PATRIMONI 1 

CAP DE SECCIÓ DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA 1 

CAP DE SECCIÓ DE PLUSVÀLUA 1 

CAP DE SECCIÓ DE POLICIA I SEGURETAT 1 

CAP DE SECCIÓ DE PRESTACIONS I CONTROL 1 

CAP DE SECCIÓ DE QUALITAT I ATENCIÓ A LA CIUTADANIA 1 

CAP DE SECCIÓ DE RECAPTACIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ DE REGISTRE DE PERSONAL 1 

CAP DE SECCIÓ DE SANITAT 1 

CAP DE SECCIÓ DE SELECCIÓ I PROVISIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ DE SENYALITZACIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ DE TOPOGRAFIA I DELINEACIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ DE TRAMITACIÓ ADMINISTRATIVA 1 

CAP DE SECCIÓ DE TRAMITACIÓ DE LLICÈNCIES D'OBRES I 1 

CAP DE SECCIÓ DE TRANSPORTS 1 

CAP DE SECCIÓ DE TRESORERIA 1 

CAP DE SECCIÓ DE VIALITAT I 1 

CAP DE SECCIÓ DE VIALITAT II 1 

CAP DE SECCIÓ DE VIALITAT III 1 

CAP DE SECCIÓ D'EDIFICIS MUNICIPALS 1 

CAP DE SECCIÓ D'EDIFICIS MUNICIPALS II 1 

CAP DE SECCIÓ DEL GABINET ASSISTENCIAL 1 

CAP DE SECCIÓ DELS SERVEIS JURÍDICS 1 

CAP DE SECCIÓ D'ENLLUMENAT PÚBLIC I 1 

CAP DE SECCIÓ D'ENLLUMENAT PÚBLIC II 1 

CAP DE SECCIÓ D'HABILITATS DE GESTIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ D'HABITATGE 1 

CAP DE SECCIÓ D'IAE I D'IVTM 1 

CAP DE SECCIÓ D'IMPOST DE BENS IMMOBLES 1 

CAP DE SECCIÓ D'INFORMACIÓ I CAPTACIÓ DE DADES 1 

CAP DE SECCIÓ D'INSPECCIÓ DE MERCATS MUNICIPALS I CONSUM 1 

CAP DE SECCIÓ D'INSPECCIÓ TRIBUTÀRIA 1 

CAP DE SECCIÓ D'INTERIOR 1 

CAP DE SECCIÓ D'ORDENACIÓ 1 

CAP DE SECCIÓ D'ORGANITZACIÓ I QUALITAT 1 

CAP DE SECCIÓ ECONÒMICA 1 

CAP DE SECCIÓ JURÍDICA 1 

CAP DE SECCIÓ JURÍDICA  ADMINISTRATIVA DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA I 1 

CAP DE SECCIÓ JURÍDICA ADMINISTRATIVA DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA II 1 

CAP DE SECCIÓ JURÍDICA ADMINISTRATIVA DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA III 1 

CAP DE SECCIÓ OAC-I 1 

CAP DE SECCIÓ OAC-II 1 

CAP DE SECCIÓ SECRETARIA GENERAL DEL PLE 1 
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CAP DE SECCIÓ TÈCNICA DE PLANEJAMENT II 1 

CAP DE SECCIÓ TÈCNICA DE PLANEJAMENT III 1 

CAP DE SECTOR I 1 

CAP DE SECTOR II 2 

CAP DE SECTOR III 1 

CAP DE SECTOR IV 1 

CAP DE SECTOR IX 1 

CAP DE SECTOR V 1 

CAP DE SECTOR VI 1 

CAP DE SECTOR VII 1 

CAP DE SECTOR VIII 1 

CAP DE SECTOR X 1 

CAP DE SERVEI ADMINISTRATIU 1 

CAP DE SERVEI D'ACCESSIBILITAT, CONTROL I OCUPACIÓ DE VIA PÚBLICA PER OBRES 1 

CAP DE SERVEI D'AUDITORIA I CONTROL FINANCER 1 

CAP DE SERVEI DE BATLIA 1 

CAP DE SERVEI DE BENESTAR SOCIAL 1 

CAP DE SERVEI DE COMPTABILITAT 1 

CAP DE SERVEI DE CONSUM I MERCATS 1 

CAP DE SERVEI DE CONTROL D'ACTIVITATS I  DE SEGURETAT DELS ESTABLIMENTS I 1 

CAP DE SERVEI DE CONTROL D'ACTIVITATS I  DE SEGURETAT DELS ESTABLIMENTS II 1 

CAP DE SERVEI DE CONTROL D'OBRES I 1 

CAP DE SERVEI DE CONTROL D'URBANITZACIONS I INFRAESTRUCTURES I 1 

CAP DE SERVEI DE CONTROL D'URBANITZACIONS I INFRAESTRUCTURES II 1 

CAP DE SERVEI DE CONTROL I FISCALITZACIÓ PRÈVIA 1 

CAP DE SERVEI DE CULTURA 1 

CAP DE SERVEI DE DISCIPLINA D'OBRES 1 

CAP DE SERVEI DE FORMACIÓ 1 

CAP DE SERVEI DE L'ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA 1 

CAP DE SERVEI DE L'OFICINA D'ATENCIÓ AL CIUTADÀ 1 

CAP DE SERVEI DE L'OFICINA DE FONS EUROPEUS I SUBVENCIONS 1 

CAP DE SERVEI DE L'OFICINA ECONOMISTA STAFF JURÍDIC-ADMINISTRATIU 1 

CAP DE SERVEI DE LOGÍSTICA 1 

CAP DE SERVEI DE MEDI AMBIENT 1 

CAP DE SERVEI DE NÒMINES I PRESTACIONS 1 

CAP DE SERVEI DE PARCS I JARDINS 1 

CAP DE SERVEI DE PLANIFICACIÓ 1 

CAP DE SERVEI DE PRESSUPOSTS I POLÍTICA FINANCERA 1 

CAP DE SERVEI DE PROTECCIÓ DE L'EDIFICACIÓ I 1 

CAP DE SERVEI DE REGULACIÓ I CONTROL TRÀNSIT I GESTIÓ DE LA MOBILITAT 1 

CAP DE SERVEI DE RESPONSABILITAT PATRIMONIAL 1 

CAP DE SERVEI DE SANITAT 1 

CAP DE SERVEI DE SELECCIÓ, PROVISIÓ I GESTIÓ 1 

CAP DE SERVEI DE TRAMITACIÓ DE LLICÈNCIES D'ACTIVITATS 1 

CAP DE SERVEI DE TRAMITACIÓ DE LLICÈNCIES D'OBRES 1 

CAP DE SERVEI DE TRIBUTS II 1 

CAP DE SERVEI DE VALORACIONS I PROJECTES 1 

CAP DE SERVEI DE VIALITAT 1 

CAP DE SERVEI D'EDIFICIS MUNICIPALS I CENTRES ESCOLARS 1 

CAP DE SERVEI D'EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 1 
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CAP DE SERVEI DEL GABINET GENERAL TÈCNIC 1 

CAP DE SERVEI DELS SERVEIS TÈCNICS DE PLANEJAMENT II 1 

CAP DE SERVEI D'ENLLUMENAT PÚBLIC 1 

CAP DE SERVEI D'ESTUDIS I PROJECTES D'ARQUITECTURA 1 

CAP DE SERVEI D'ESTUDIS I PROJECTES D'ENGINYERIA 1 

CAP DE SERVEI D'HABITATGE 1 

CAP DE SERVEI D'IGUALTAT, JOVENTUT I DRETS CÍVICS 1 

CAP DE SERVEI D'INFORMACIÓ I ATENCIÓ URBANÍSTICA 1 

CAP DE SERVEI D'INSPECCIÓ TRIBUTÀRIA-I 1 

CAP DE SERVEI D'INTERIOR 1 

CAP DE SERVEI D'ORDENACIÓ DE LA MOBILITAT 1 

CAP DE SERVEI JURÍDICS/ADMINISTRATIUS DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA I 1 

CAP DE SERVEI JURÍDICS/ADMINISTRATIUS DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA II 1 

CAP DE SERVEI JURÍDICS/ADMINISTRATIUS DE PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA III 1 

CAP DEL SERVEI ADMINISTRATIU 1 

CAP D'OBRES II 1 

CAP RESPONSABLE DE LA UNITAT DE DADES CORPORATIVES - POBLACIÓ 1 

CAPORAL DE BOMBERS 24 

CAPORAL NO OPERATIU GARATGE 1 

CAPORAL NO OPERATIU PREVENCIÓ 1 

COMISSARI/ÀRIA 2 

COMISSARI/ÀRIA SEGONA 1 

CONSERVADOR/A I RESTAURADOR/A DE BENS CULTURALS 1 

CONTROLADOR/A DE TRÀNSIT 5 

COORDINADOR/A DE CONSERVACIÓ DE PARCS I JARDINS 1 

COORDINADOR/A DE FESTES I ACTIVITATS SOCIOCULTURALS 1 

COORDINADOR/A DE GESTIÓ CENTRAL I TERRITORIAL 1 

COORDINADOR/A DE LA DIVISIÓ DE SEGURETAT CIUTADANA I CAP DE LA USEI 1 

COORDINADOR/A DE LA UVMA-PATRULLA VERDA 1 

COORDINADOR/A DE LES DISCIPLINES EXTERNES DEL SERVEI DE PREVENCIÓ 1 

COORDINADOR/A DE LES DISCIPLINES INTERNES DEL SERVEI DE PREVENCIÓ 1 

COORDINADOR/A DE PARTICIPACIÓ 1 

COORDINADOR/A DE TEATRES MUNICIPALS 1 

COORDINADOR/A DEL SAT 1 

COORDINADOR/A D'ESTUDIS I PROJECTES ADJUNT A CAP DE DEPARTAMENT 1 

COORDINADOR/A D'INNOVACIÓ I DESENVOLUPAMENT 1 

COORDINADOR/A SCIS 1 

COORDINADOR/A-INSTRUCTOR/A UNITAT CANINA 1 

DELINEANT 22 

DIRECTOR/A ADMINISTRATIU D' URBANISME 1 

DIRECTOR/A DE LA BANDA DE MÚSICA 1 

DIRECTOR/A DE SON REUS 1 

DIRECTOR/A DEL LABORATORI MUNICIPAL 1 

DIRECTOR/A DELS SERVEIS JURÍDICS 1 

DIRECTOR/A FINANCER/A - TRESORER/A 1 

DIRECTOR/A TÈCNIC/A 1 

DIRECTOR/A TÈCNIC/A DE BENESTAR SOCIAL 1 

DUE 3 

ECONOMISTA 1 

EDUCADOR/A DE MEDI OBERT 1 
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EDUCADOR/A SOCIAL 41 

ENCARREGAT/ADA 2 

ENCARREGAT/ADA DE CIRCULACIÓ 1 

ENCARREGAT/ADA DE TEATRES MUNICIPALS 2 

ENGINYER/A AGRÒNOM/A 1 

ENGINYER/A DE CAMINS, CANALS I PORTS 3 

ENGINYER/A INDUSTRIAL 2 

ENGINYER/A TÈCNIC/A INDUSTRIAL 4 

ESPECIALISTA EN ACCESSIBILITAT 1 

ESPECIALISTA EN EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS II 1 

ESPECIALISTA EN SALUT 1 

ETOP 4 

FARISTOLER/A 2 

INSPECTOR/A DE COMERÇ, CONSUM I MERCATS 10 

INSPECTOR/A DE DE SALA I UPFA 1 

INSPECTOR/A DE LA UNITAT NOCTURNA 1 

INSPECTOR/A DE POLICIA LOCAL 1 

INSPECTOR/A DE SUPORT 4 

INSPECTOR/A QUÍMIC-FARMACÈUTIC 1 

INTÈRPRET INFORMADOR/A I 6 

INTÈRPRET INFORMADOR/A II 3 

INTERVENTOR/A 1 

INTERVENTOR/A DELEGAT/ADA 1 

LLETRAT/ADA ASSESSOR/A 3 

LLETRAT/ADA ASSESSOR/A EN CAP 1 

MAGATZEMER/A 2 

MAJOR DE POLICIA LOCAL 6 

MAJORDOM 1 

MESTRE 3 

MESTRE JARDINER 2 

MICROBIÒLEG/ÒLOGA 1 

NOTIFICADOR/A 14 

OFICIAL CONDUCTOR 9 

OFICIAL D'AVIFAUNA 1 

OFICIAL DE BOMBERS 1 

OFICIAL DE CIRCULACIÓ 3 

OFICIAL DE POLICIA COMUNITÀRIA - A 5 

OFICIAL DE POLICIA COMUNITÀRIA - B 1 

OFICIAL DE POLICIA COMUNITÀRIA - C 17 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL 28 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL / PROTECCIÓ D'AUTORITATS 2 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL DASI 2 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL DERE 2 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL GISD 2 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL SEBI 1 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL SIAP 1 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL UII 4 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL USEI 7 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL USEI NOCTURNA 1 

OFICIAL DE POLICIA LOCAL UVAC 3 
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OFICIAL DE RETOLACIÓ 2 

OFICIAL D'OFICIS DIVERSOS 5 

OFICIAL ELECTRICISTA 11 

OFICIAL FERRER/A 1 

OFICIAL JARDINER I 7 

OFICIAL JARDINER II 1 

OFICIAL MECÀNIC 2 

OFICIAL OFICIS DIVERSOS 1 

OFICIAL PICAPEDRER 8 

OFICIAL PICAPEDRER DE FESTES 7 

OFICIAL/A DE POLICIA LOCAL 1 

OPERADOR/A DE PANTALLA 1 

POLICIA COMUNITÀRIA - A 81 

POLICIA COMUNITÀRIA - B 5 

POLICIA COMUNITÀRIA - C 130 

POLICIA LOCAL 291 

POLICIA LOCAL D'ÀREES POLIVALENTS 7 

POLICIA LOCAL DIRA 1 

POLICIA LOCAL GISD 6 

POLICIA LOCAL II 6 

POLICIA LOCAL MESTRE/A ARMER/A 1 

POLICIA LOCAL SALA I ADAC NIT 7 

POLICIA LOCAL SEBI 8 

POLICIA LOCAL SEGI 7 

POLICIA LOCAL SIAP 4 

POLICIA LOCAL UII 36 

POLICIA LOCAL UMOT NIT 5 

POLICIA LOCAL UMOT NIT (REFORÇ) 1 

POLICIA LOCAL UNITAT CANINA 8 

POLICIA LOCAL URAD NIT 4 

POLICIA LOCAL USEI 61 

POLICIA LOCAL USEI NOCTURNA 29 

POLICIA LOCAL UVAC 24 

POLICIA LOCAL UVAC NIT 6 

POLICIA LOCAL/PROTECCIÓ AUTORITATS 8 

PROFESSOR/A MÚSIC/A BOMBARDÍ 2 

PROFESSOR/A MÚSIC/A CLARINET 11 

PROFESSOR/A MÚSIC/A CLARINET/CLARINET BAIX 1 

PROFESSOR/A MÚSIC/A CLARINET/REQUINT 1 

PROFESSOR/A MÚSIC/A FAGOT 2 

PROFESSOR/A MÚSIC/A FLAUTA/FLAUTÍ 3 

PROFESSOR/A MÚSIC/A OBOÈ/CORN ANGLÈS 2 

PROFESSOR/A MÚSIC/A PERCUSSIÓ 4 

PROFESSOR/A MÚSIC/A SAXÒFON/SAXÒFON ALT 2 

PROFESSOR/A MÚSIC/A SAXÒFON/SAXÒFON BARÍTON 1 

PROFESSOR/A MÚSIC/A SAXÒFON/SAXÒFON TENOR 2 

PROFESSOR/A MÚSIC/A TROMBÓ 3 

PROFESSOR/A MÚSIC/A TROMPA 4 

PROFESSOR/A MÚSIC/A TROMPETA/FISCORN 5 

PROFESSOR/A MÚSIC/A TUBA 2 
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PSICÒLEG/ÒLOGA 15 

QUÍMIC/A BROMATOLÒGIC/A 1 

SECRETARI/ÀRIA ADJUNT/A 1 

SECRETARI/ÀRIA DEL CAP DE POLICIA 1 

SECRETARI/ÀRIA DELS COMANDAMENTS DE L'ESCALA TÈCNICA 8 

SECRETARI/ÀRIA GENERAL DEL PLE 1 

SECRETARI/ÀRIA REGIDORIA I 16 

SECRETARI/ÀRIA REGIDORIA II 3 

SERGENT DE BOMBERS 9 

SOCIÒLEG/LOGA 1 

SUBALTERN/A 28 

SUBALTERN/A II 6 

SUBALTERN/A VII 1 

SUBALTERN/A VIII 1 

SUBDIRECTOR/A DE LA BANDA DE MÚSICA 1 

SUBINSPECTOR/A DE POLICIA COMUNITÀRIA - B 1 

SUBINSPECTOR/A DE POLICIA COMUNITÀRIA - C 8 

SUBINSPECTOR/A DE POLICIA LOCAL 12 

SUBINSPECTOR/A DE POLICIA LOCAL CAP DE LA UII 1 

SUBINSPECTOR/A DE POLICIA LOCAL USEI 3 

SUB-MAJORDOM 2 

SUBOFICIAL DE BOMBERS 3 

SUPERVISOR/A DE L'ORDENACIÓ DE L'OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA I 1 

SUPERVISOR/A DE L'ORDENACIÓ DE L'OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA II 1 

TAE MITJÀ DE GESTIÓ CULTURAL 2 

TAE MITJÀ ESPECIALISTA IMMIGRACIÓ 5 

TAE SUPERIOR EN ENGINYERIA AGRÒNOMA 1 

TAG 31 

TÈCNIC/A  MITJÀ 1 

TÈCNIC/A ANIMADOR/A SOCIOCULTURAL 5 

TÈCNIC/A ANIMADOR/A SOCIOCULTURAL COORDINADOR 1 

TÈCNIC/A CIÈNCIES DE LA INFORMACIÓ 1 

TÈCNIC/A D'AUDIOVISUALS 1 

TÈCNIC/A DE GESTIÓ 2 

TÈCNIC/A DE GESTIÓ CENTRAL I TERRITORIAL 1 

TÈCNIC/A DE MANTENIMENT DEL PALAU SOLLERIC 1 

TÈCNIC/A DE QUALITAT 1 

TÈCNIC/A EN APLICACIONS INFORMÀTIQUES 1 

TÈCNIC/A EN INTERVENCIÓ EDUCATIVA 2 

TÈCNIC/A EN INTERVENCIÓ SOCIOPOLICIAL 1 

TÈCNIC/A EN SEGURETAT LABORAL 1 

TÈCNIC/A INFORMÀTIC/A 1 

TÈCNIC/A INTERMEDI DE PREVENCIÓ 1 

TÈCNIC/A MITJÀ D'EDIFICIS MUNICIPALS 1 

TÈCNIC/A MITJÀ EDUCATIU/IVA 1 

TÈCNIC/A MITJÀ EN INFORMÀTICA 1 

TÈCNIC/A MITJÀ EN RELACIONS LABORALS 1 

TÈCNIC/A MITJÀ EN SEGURETAT I SALUT EN OBRES 1 

TÈCNIC/A MITJÀ ENGINYER/A TÈCNIC/A INDUSTRIAL 1 

TÈCNIC/A MITJÀ GESTOR/A D'EXPOSICIONS 1 
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TÈCNIC/A MITJÀ INFORMÀTIC/A 2 

TÈCNIC/A SUPERIOR ASSESSOR/A LINGÜÍSTIC 2 

TÈCNIC/A SUPERIOR ECONOMISTA 9 

TÈCNIC/A SUPERIOR EN CONSUM 1 

TÈCNIC/A SUPERIOR EN GEOGRAFIA 1 

TÈCNIC/A SUPERIOR ENGINYER/A DE CAMINS, CANALS I PORTS 3 

TÈCNIC/A SUPERIOR ENGINYER/A INDUSTRIAL 3 

TÈCNIC/A SUPERIOR ESTADISTA 1 

TÈCNIC/A SUPERIOR MEDIAMBIENTAL 3 

TÈCNIC/A SUPERIOR PREVENCIÓ 1 

TÈCNIC/A SUPERIOR PSICÒLEG/ÒLOGA 3 

TOPÒGRAF/A 1 

TREBALLADOR/A FAMILIAR 14 

TREBALLADOR/A SOCIAL 87 

VETERINARI/ÀRIA II 1 

VICE-INTERVENTOR/A 1 

VICESECRETARI/ÀRIA I DIRECTOR/A DE LA SECRETARIA DE LA JUNTA DE GOVERN 1 

XOFER/A PROTOCOL I 3 

XOFER/A PROTOCOL II 1 

ZELADOR/A D'OBRES 10 

ADMINISTRATIU/IVA 1 

AJUDANT D'OBRES 5 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/IVA 3 

CAP DE SECCIÓ ADMINISTRATIVA 1 

CAP DE SECCIÓ D'INSPECCIÓ DE VIA PÚBLICA 1 

EDUCADOR/A SOCIAL 2 

ORIENTADOR/A LABORAL 1 

TÈCNIC/A MITJÀ - GESTIÓ 1 

TÈCNIC/A MITJÀ - GESTIÓ ECONÒMICA 1 

TÈCNIC/A SUPERIOR 1 

TREBALLADOR/A SOCIAL 2 

COORDINADOR/A GENERAL DE BATLIA 1 

COORDINADOR/A GENERAL DE BENESTAR I DRETS SOCIALS 1 
COORDINADOR/A GENERAL DE CULTURA, PATRIMONI, MEMÒRIA HISTÒRICA I POLÍTICA 
LINGÜÍSTICA 1 

COORDINADOR/A GENERAL DE GOVERN MUNICIPAL 1 

COORDINADOR/A GENERAL DE SEGURETAT CIUTADANA 1 

COORDINADOR/A GENERAL DE TURISME, COMERÇ I TREBALL 1 

COORDINADOR/A GENERAL D'ECOLOGIA, AGRICULTURA I BENESTAR ANIMAL 1 

COORDINADOR/A GENERAL D'ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ 1 

COORDINADOR/A GENERAL D'INFRAESTRUCTURES I ACCESSIBILITAT 1 

DIRECTOR/A GENERAL ADJUNT/A AL DEFENSOR/A DE LA CIUTADANIA 1 

DIRECTOR/A GENERAL D'ARTS VISUALS I PROGRAMES PÚBLICS 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE BENESTAR SOCIAL 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE COMERÇ 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE COMUNICACIÓ 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE CULTURA 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE FIRES, MERCATS I CIUTADANIA 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE MOBILITAT 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 1 
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DIRECTOR/A GENERAL DE PROTOCOL 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE SANITAT I CONSUM 1 

DIRECTOR/A GENERAL DE TREBALL 1 

DIRECTOR/A GENERAL D'EDUCACIÓ 1 

DIRECTOR/A GENERAL D'ESPORTS 1 

DIRECTOR/A GENERAL D'HABITATGE 1 

DIRECTOR/A GENERAL D'IGUALTAT, JOVENTUT I DRETS CÍVICS 1 

GERENT COORDINADOR/A GENERAL DE MODEL DE CIUTAT, URBANISME I HABITATGE DIGNE 1 

SUBGERENT/A DIRECTOR/A GENERAL D'URBANISME 1 

BATLE/ESSA 1 

DEFENSOR/A DE LA CIUTADANIA 1 

REGIDOR/A 14 

REGIDOR/A DE BENESTAR I DRETS SOCIALS 1 

REGIDOR/A DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR 1 

REGIDOR/A DE MOBILITAT 1 

REGIDOR/A DE MODEL DE CIUTAT, URBANISME I HABITATGE DIGNE 1 

REGIDOR/A DE SANITAT I CONSUM 1 

REGIDOR/A D'ECOLOGIA, AGRICULTURA I BENESTAR ANIMAL 1 

REGIDOR/A D'ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ 1 

REGIDOR/A D'EDUCACIÓ I ESPORTS 1 
REGIDOR/A DELEGAT/ADA DE CULTURA, PATRIMONI, MEMÒRIA HISTÒRICA I POLÍTICA 
LINGÜÍSTICA 1 

REGIDOR/A DELEGAT/ADA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA I COORDINACIÓ TERRITORIAL 1 

REGIDOR/A DELEGAT/ADA DE SEGURETAT CIUTADANA 1 

REGIDOR/A DELEGAT/ADA DE TURISME, COMERÇ I TREBALL 1 

REGIDOR/A DELEGAT/ADA D'INFRAESTRUCTURES I ACCESSIBILITAT 1 

REGIDOR/A D'IGUALTAT, JOVENTUT I DRETS CÍVICS 1 

ASSESSOR/A DE DISTRICTE 4 

ASSESSOR/A DE SEGURETAT CIUTADANA 1 

COORDINADOR/A GRUP MUNICIPAL CIUTADANS 1 

COORDINADOR/A GRUP MUNICIPAL PODEM PALMA 1 

COORDINADOR/A GRUP MUNICIPAL PP 1 

COORDINADOR/A GRUP MUNICIPAL PSIB-PSOE 1 

COORDINADOR/A SECRETARI/A GRUP MUNICIPAL MÉS PER PALMA 2 

SECRETARI/ÀRIA GRUP MUNICIPAL CIUTADANS 1 

SECRETARI/ÀRIA GRUP MUNICIPAL PODEM PALMA 2 

SECRETARI/ÀRIA GRUP MUNICIPAL PP 2 

SECRETARI/ÀRIA GRUP MUNICIPAL PSIB-PSOE 2 
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PMH-RIBA 

Plantilla de personal Pressupost 
2019 

Denominació Núm. de llocs 

HABITATGE  

Arquitectes 4 

Advocats 3 

Economistes 2 

Psicòleg 1 

Arquitectes tècnics 2 

Treballadors socials 5 

Educador social 1 

TGM Informàtics noves tecnologies 2 

Secretaria de Direcció 1 

Administratius 3 

Auxiliars administratius 7 

Auxiliars Informadors 2 

Denominació Núm. de llocs 

EDUSI  

Arquitecte tècnic 1 

Treballadors socials/Educadors socials  
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Institut Municipal de l'Esport 

Plantilla de personal Pressupost 2019 

Càrrec 

Núm. 
de 
llocs. 

CAP D'ÀREA 7 

DIRECTOR/A D'INSTAL·LACIONS 6 

CAP DE DEPARTAMENT 10 

CAP DE SECCIÓ 3 

CAPATÀS 6 

CAP D'UNITAT ADMINISTRATIVA 3 

OPERADOR 1 

COORDINADOR/A D'ACTIVITATS 6 

ENCARREGAT 2 

OFICIAL ADMINISTRACIÓ 2 

ADMINISTRATIU/VA 12 

OFICIAL 1ª MANTENIMENT 7 

TÈCNIC AUXILIAR  GESTIÓ I MANTENIMENT 3 

AUXILIAR ADMINISTRATIU/VA 12 

OFICIAL 2º MANTENIMENT 3 

RECEPCIONISTA 15 

OPERARI 9 

ORDENANÇA 2 

 109 
 

Patronat Municipal d'Escoletes d'Infants 

Plantilla de personal Pressupost 2019 

  

Denominació Núm. de llocs 

Director/a - Gerent 1 

Mestres 29 

Tècnics superiors (cicle formatiu superior) 10 

Tècnics superiors a temps parcial (CF 
superior) 19 

Cap d’administració 1 

Director pedagògic 1 

Treballadors socials 2 

Administratius 4 

Cuiners 3 

Mantenidors 2 

Netejadors 6 

Ajudant de cuina 3 

Auxiliar de serveis 1 
TOTAL PLANTILLA 82 
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PLANTILLA ORGÀNICA DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INNOVACIÓ 2019  

  Nombre de llocs de feina 

Director Gerent 1 

Cap de Departament  4 

Tècnic de Sistemes  2 

Cap de Secció  3 

Administrador Base de Dades  1 

Administrador de Xarxa  1 

Resp. Presa Dades Topog. Fotog.  1 

Resp. Informàtica Cadastre.                 Jubilació Parcial a Extingir 1 

Jefe de Sección de Catastro 2 

Resp. Control Qualitat-Manten.  1 

Resp. Explotació Gràfica  1 

Resp. Presa Dades Fis.-Jurid.                Jubilació Parcial a Extingir 1 

Resp. Desenvolupament  1 

Analista de Sistemes                                Jubilació Parcial a Extingir 1 

Jefe de Área TIC 1 

Analista de Sistemes  1 

Analista A  2 

Tècnic Superior  1 

Analista B  4 

Analista Programador  5 

Programador 1a.  4 

Analista Processos Administ.  1 

Resp. Recursos Humans  1 

Controlador Qualitat-Manten.  1 

Cap Operadors Gràfics  1 

Cap Brigada Topografia  4 

Operador Fotogrametria   6 

Programador 2a  7 

Tècnic 2a  1 
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Ajud. Coord. Proyectes 1 

Cap de Sala  1 

Tècnics de Xarxa  3 

Cap Equip Agents Cadastrals  3 

Secretaria Direcció  1 

Resp. Centre Docum. Cartogàfica  1 

Administratiu Comptable  1 

Secretaria Recep/Atenció Públic  1 

Auxiliar Administratiu Recursos Humans  1 

Operador de Vax  2 

Operador de Gestió  5 

Operador Gràfic A  3 

Ajudant Control Qualit.-Manten.  1 

Agent Cadastral  8 

Auxiliar Administratiu Compres  1 

Auxiliar Administratiu  1 

Operador Topografia 1 

Auxiliar de Serveis Generals  2 

    

Total plantilla orgànica     98 
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Plantilla de personal de PalmaActiva 2019 

    

Nombre 

de places 
Denominació del lloc de treball 

Grup 

Professional  
Orgànic/indefinit 

1 Gerent 1 Orgànic 

1 Tècnic Economista  1 Orgànic 

2 Tècnic Jurídic Administratiu  1 Orgànic 

2 Tècnic Recursos Humans 1 Orgànic 

1 Tècnic Recursos Humans 2 Orgànic 

1 Tècnic Estudis i Projectes 1 Orgànic 

4 Tècnic Ocupació 1 Orgànic 

7 Tècnic Formació 1 Orgànic 

5 Tècnic Promoció Econòmica 1 Orgànic 

2 Tècnic  Comunicació  1 Orgànic 

5 Tècnic  Promoció Econòmica 1 Indefinit 

2 Tècnic Gestió Econòmica 2 Orgànic 

10 Tècnic Ocupació 2 Orgànic 

2 Tècnic Promoció Econòmica 2 Orgànic 

1 Tècnic Estudis i Projectes NN TT 2 Orgànic 

2 Tècnic  Promoció Econòmica 2 Indefinit 

2 Tècnic Ocupació 2 Indefinit 

2 Tècnic Ocupació 2 Indefinit 

1 Tècnic Formació  2 Indefinit 

1 Tècnic Recursos Humans 2 Indefinit 

1 T. E Manteniment 3 Indefinit 

7 Administratiu/va 5 Orgànic 

1 Administratiu/va 5 Indefinit 

10 Auxiliar Administratiu/va 7 Orgànic 

4 Auxiliar Administratiu/va 7 Indefinit 

1 Auxiliar Manteniment 7 Indefinit 

78       
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Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno sí yo ya que se han hecho tres alegaciones, quisiera comentarlas, por lo menos aclararlas. Ha 
habido tres, al proyecto de presupuestos ha habido tres alegaciones. Primero quisiera comentar que 
pueden entenderse reclamaciones contra el presupuesto solo por tres supuestos: por no haberse 
ajustado su elaboración y aprobación a los trámites establecidos por lo ley.  Por omitir crédito necesario 
para el cumplimiento de obligaciones exigibles. O por ser de manifiesta insuficiencia los ingresos. Lo que 
no es ninguno de los supuestos en ninguna de ellas. De las tres alegaciones, hay una de un particular, 
que solicitaba que las modificaciones de crédito solo fueran firmadas por un funcionario del área 
solicitante, lo que hemos desestimado. Luego también Comisiones Obreras ha presentado alegaciones, 
yo entiendo que principalmente por según me indican, no haberse negociado a Mesa de negociación, no 
haberse llevado a Mesa. Y luego alegan hacer aportaciones distintas que vienen a ser al final las 
reclamaciones que vienen teniendo siempre en sus negociaciones. Y luego la que sí me gustaría un poco 
más comentar, por pues todas las asociaciones que han venido, es la presentada por la Federación de 
asociaciones de vecinos de Palma, que va en dos supuestos. Uno en el entendimiento que hace la 
Federación de reducción de la partida de Participación Ciudadana, por la baja de presupuestos 
participativos. Y una relación a la financiación de entidades. En cuanto a presupuestos participativos, 
quisiera explicar que ha explicado con esta partida. En 2016 se presupuestaron en este, por este 
Consistorio, 100.000 euros de presupuestos participativos, que fue históricamente la primera partida 
para ello. Y yo, no es proyecto mío, pero sí que tengo que decir que hace falta un área de Hacienda que 
sea sensible en este aspecto, para que estas áreas funcionen. Es cierto que lo desarrolla Participación, y 
pusieron todo el empeño, pero con la sensibilidad de todo el Equipo de Gobierno, y especialmente por 
parte de Hacienda. En ese año que se presupuestó 100.000 euros para presupuestos participativos, los 
ciudadanos pudieron decidir por un millón de euros en el proceso de participación. Ha sido un proceso 
que empieza como piloto, se ha ido mejorando. Y es cierto que la ejecución de algunos proyectos se ha 
ralentizado, pero porque es nuevo, porque la administración se está haciendo cada vez más lenta, y 
porque es complejo. Cada año presupuestamos a partir de ese, un millón o un millón y medio en 
presupuesto. Queda un millón que al final acababa bien no ejecutándose totalmente, o prácticamente 
no ejecutándose, yendo a remanente, y yendo a amortizar deuda para bancos. Por eso este año en vez 
de poner un millón y medio de presupuestos participativos, hemos decidido ver que proyectos tienen 
avance en la ejecución, que se vayan a ejecutar realmente el año que viene, en 2019, y hay un millón y 
poco. Pero ese millón y poco se va a ejecutar ciertamente, y no va a ser un dinero que va a ir a bancos, 
por eso esta alegación, esa explicación que yo le he pedido al Sr. Forteza, que la trasladara, porque él la 
entiende, porque es una persona de números, no lo ha hecho, pero que no diga que no hay ese millón y 
medio de participativos, porque en puridad lo que hay son dos millones y medio este año. Y por la parte 
de la aportación para financiar actividades y proyectos desarrollados por las asociaciones de vecinos, el 
presupuesto del año que viene, es el mismo que el de este año, medio millón de euros, que es mucho 
más del de otros años, y pronto, con el plurianual que se aprobará, llegará a los ejercicios precrisis. Es 
cierto que hay, que parte de estos 500.000 euros que va a haber el año que viene, van a venir a financiar 
subvenciones de ejercicios anteriores. Pero igualmente que en diciembre, las facturas de diciembre se 
pagan en enero, siempre hay un porcentaje de subvenciones que van pasando al ejercicio anterior. El 
presupuesto es establecido y es el mismo, y ahora bueno, como ha anunciado Eva, será incluso mayor. 
Pero sí que es cierto que es una partida que ha ido incrementando. El área de Participación es pequeña, 
pero es de las pocas que han incrementado, porque con el tamaño que tiene es una, es un proyector 
dinamizador del resto de áreas, y la partida de 1,5 millones de presupuestos participativos para el año 
que viene, se van a discutir, y se van a elegir por la ciudadanía, y las subvenciones lo que hacen es 
incrementar. Tenía por ahí una gráfica pero no importa que saque. Y además dar una sostenibilidad a 
tres años, que es lo que ha trabajado Participación, para que las entidades tengan ese avance. Bueno, y 
ya no quiero enrollarme más, son las tres alegaciones presentadas, explicadas. No se recogen ninguno 
de los supuestos de la ley, no se acepta ninguna, pero sí que se hace esta modificación prevista para 
incrementar el presupuesto a subvenciones para el año que viene. Muchas gracias.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
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“Gràcies Sr. Batle. Sr. García, es que es complicado de explicar el millón y medio que no está. Claro, y la 
gente no lo entiende, no lo entiende. Usted lo explica pero no se entiende muy bien. Porque usted se ha 
hecho especialista en sacar presupuestos de los fondos que no están, porque ahora hubiera tenido 
usted la gran oportunidad de dirigirse a todas las asociaciones de vecinos, y explicarles que viene de 
capitalidad y en que presupuestos de desglosa, en que proyectos. Que viene en fondos de cooperación 
local. Que viene en la subvención de capitalidad del Consell Insular. Que viene en el impuesto turístico, 
cuales son los proyectos. Es que se reunieron hace ¿cinco días se reunieron?  Claro, y hubiera estado, 
hubiera estado bien, hubiera estado bien que antes de aprobar el presupuesto definitivamente, nos 
hubiera ilustrado con esta serie de partidas, que año tras año no se discuten en este Pleno, no se 
discuten en este Pleno, porque ustedes no siguen el calendario que deberían seguir con el tema de los 
fondos de capitalidad. Y estamos en las mismas. Sabemos este año que ya no vamos a tener los 30 sino 
los 13,7. Sabemos que vamos a tener, pero cantidades que ustedes no han desglosado. Lo han 
desglosado en medios de comunicación. Tienen que dirigirse al Pleno, tienen que hablar al Pleno, tienen 
que decir que proyectos tienen, que quieren hacer con nuestra ciudad, y que presupuesto invierten en 
esas inversiones. Les pedían esta mañana a ver que inversiones ponían ustedes. Y usted tiene los fondos 
de inversión que se los han dado hace tres días, y no es capaz de venir aquí a exponerlo, y a contarnos 
en que va a invertir el dinero. Y eso lo debería hacer en el Pleno, en el Pleno para aprobar estas cuentas 
que quieren ustedes aprobar. Claro, si es lo que le pedían, le pedían eso, explique usted cuáles van a ser 
las inversiones, explique usted como se invierte un presupuesto, que no está en el presupuesto. Claro, 
eso le estaban pidiendo hoy. ¿Dónde está el millón y medio? Pero no sabemos donde está el millón y 
medio. Va a ir, va a venir, vendrá aquí, ahora hará una prórroga, vendrá un dinero, vendrá otro dinero, 
no está, no está, no, no, no está, no está, ya puede usted hacer aspavientos, la cuestión está en que lo 
de los fondos de capitalidad tampoco lo han explicado. Lo han explicado a los medios de comunicación, 
que está muy bien, que está muy bien, pero yo creo que el Pleno se merece un respeto respecto a esto, 
y deberían haber mandado el desglose, como habían hecho alguna vez, y traer aquí las partidas donde 
se van a desarrollar esas inversiones que necesita nuestra ciudad. Esas Inversiones que le están 
demandando esta mañana aquí la Federación y todas las asociaciones de Palma, y eso ¿a qué no se lo ha 
traído? Nos ha venido a explicar el millón y medio que no está, pero sin embargo el montante de cerca 
de 20 millones de euros, ese no sabemos nada. Van a ir a cuenta de ustedes, sobre un presupuesto que 
elaboraron ustedes y van a aprobar ustedes. Perfecto, está extraordinario, como cada año, 
enhorabuena.” 
 
Sr. Aguiló Fuster (PP): 
 
“Sí, gracias Sr. Alcalde. Nosotros mantendremos el sentido del voto de las enmiendas. I incluir una 
reflexión ¿no? Y es que el Pleno de hoy no es más que la muestra de un fracaso presupuestario de año 
en año. Estamos ante el tercer presupuesto, al que realmente uno se tiene que dirigir, al cuarto 
presupuesto, al último, al que uno se tiene que dirigir cuando hace toda una acción de gobierno. Y esa 
acción de gobierno ha tenido una respuesta que hemos podido ver hoy todos en este Pleno. Porque 
ustedes han defraudado las expectativas que en muchos casos ustedes mismos crearon. Y el 
presupuesto no es más que un reflejo. Se lo dije en el debate que tuvimos hace un mes 
aproximadamente. Bueno, ustedes han preferido optar por fomentar la división social, por fomentar el 
extremismo entre las distintas posturas, en vez de tener una visión, no para unos electores, que 
supongan el 15%, sino para una masa de electorado más amplio. Y eso les hubiese llevado a cambiar sus 
prioridades. En vez de tener prioridades de tipo político, de hacer anuncios, de hacer proclamas, 
hubiesen tenido prioridades de gestión, y muchas de las cosas que ahora pasan, pues no estarían 
pasando. Entre otras cosas usted ahora intenta explicar al público, alguno que en algunos puntos, pues 
puede tener razón, pero sin embargo no ha hecho nada para que esa información se estructure de una 
manera que sea comprensible para todos. Hemos empezado la legislatura, hemos terminado la 
legislatura exactamente igual que la empezamos en materia de información. Y para colmo, las grandes 
partidas que podrían dar margen de acción, pues como ha dicho el Sr. Bauzá, no se han discutido. No 
hemos discutido Ley de capitalidad, cuando las condiciones son muy distintas a las de la legislatura 
anterior, pero muy, muy distintas, porque quiero recordar, y lo tendría que saber el público, que esta 
legislatura hemos gozado de unos ingresos muy superiores a los de la legislatura anterior, consecuencia 
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de la bonanza económica, que por cierto empieza a frenarse. Y empieza a frenarse en gran parte por 
decisiones que se han tomado en este Pleno. En este sentido quiero decir que además el Govern Balear 
dispone de unos fondos, de unas cantidades también muy superiores, ellos mismos se las han cifrado en 
1.421 millones más, a los que a los del inicio de la legislatura. Cada año me estoy refiriendo eh. De 
manera que bueno pues no tenemos excusas para no haber hecho toda aquella, toda aquella trayectoria 
que nos podría llevar a una situación de bonanza. Porque si en una situación de bonanza nos 
encontramos con un Pleno de estos, yo no quiero ni pensar lo que pasaría en una situación de recesión. 
No lo quiero ni pensar, porque las cosas como son, es difícil gobernar en tempo de bonanza, pero en 
tiempos de recesión, es algo más que difícil, algo más. Y escuchen ustedes, se trata de saber repartir, se 
trata de saber priorizar los objetivos, y establecer un criterio de prioridades. Gracias.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias. Miren, en cuanto a capitalidad. No hablaré de la legislatura pasada, voy a intentar hacer un 
esfuerzo. En esta legislatura, yo adopté un compromiso que pedía en un Pleno específico de capitalidad 
y todo eso, para darse bombo. Llevar a presupuesto, al debate de presupuestos las inversiones de 
capitalidad, me comprometí y en el anterior lo llevé, y lo despreciaron. Ni siquiera quisieron discutirlas, 
pasaron por encima, pasaron por alto, y en cualquier Pleno, siempre se lo he dicho, ustedes tienen la 
potestad de llevar proposiciones de inversiones que tengan, pero el problema es que no tienen, no 
saben que hacer, no sabrían que inversión traer seguramente. Y es así, cuando les he traído lo han 
despreciado. Entonces ¿para qué quieren? Si no quieren ni hacer oposición, quieren hacer una oposición 
no constructiva, por no decir destructiva. Y en cuanto a la última intervención del Sr. Aguiló. Es cierto 
que esta legislatura los ingresos van bien, y por suerte, menos mal. Porque si tuviéramos que cumplir el 
Plan de ajuste que nos dejaron, con todas las medidas, hubiera sido imposible, pero aún así el plan de 
ajuste ha llegado a ser un tope. Y parte de los problemas que hay ahora es porque tenemos por un lado 
un Plan de ajuste de 2012, que ustedes hicieron para endeudarse con 200 millones de euros, y a parte 
una regla de gasto, que son dos topes. Y siempre cuento lo mismo, porque es que es para contarlo. 
Amortizamos 70 millones de euros, que van a los bancos, en un año. Y no podemos destinar 5 millones, 
10 millones, a hacer una nueva operación de crédito, para inversiones que necesita la ciudad. Ese es uno 
de los problemas, que estamos atados de pies y manos, y tenemos que destinar todo el dinero a los 
bancos. Porque que haya remanente es normal, lo que no es normal es que un ayuntamiento saneado y 
con capacidad de gestión, no pueda destinar parte de su remanente, a las necesidades de la ciudad. No 
podemos destinar inversión a tener más autobuses. No podemos destinar inversión a tener más 
guarderías. No podemos destinar inversión a mejorar carreteras. No, no, todo a los bancos. Y eso es 
perverso. Por muchos ingresos que tengamos, es perverso, porque más ingresos significa más dinero a 
los bancos. Así, hay que hablar de herencia cuatro años después, y habrá que hablar de herencia ocho 
años después, porque se firmó en 2012, y nos condiciona hasta 2022. Pues sí que es cierto, es cierto y es 
una realidad que vivimos aquí en nuestra gestión diaria. Y esto además lo hemos conseguido con la 
congelación de tributos. Hemos acabado con todos los contratos que tenían, con baja del 20%, que han 
acabado muchos ahora, y con este último presupuesto tenemos todos los contratos de mantenimiento 
de carreteras, de calles, de jardines, todo es a tope, todo es puestos a máximo funcionamiento. Pueden 
decir lo que quieran, pero en cuatro años hemos revertido toda la mala gestión y todo el desastre que 
nos encontramos y que dejaron en este presupuesto. Y a partir de ahora se puede empezar a trabajar en 
este ayuntamiento. Todo lo que hemos hecho hasta ahora ha sido recuperar espacio, recuperar espacio 
perdido. Podríamos decir que hemos puesto el ayuntamiento a cero, estamos en el punto de partida, en 
el que nunca nos debían haber dejado. Gracias.” 

 
Dictaminat favorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 4 vots en contra (PP i C's) 
 
Es proposa: 
 
PRIMER.- Desestimar les al·legacions presentades contra el Pressupost General per a l’exercici 
de 2019. 
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SEGON.- Aprovar definitivament el Pressupost General de l’Ajuntament per a l’exercici 2019, 
del qual el resum a nivell de capítols i les Bases d’execució, s’adjunten com annexos. 
 
TERCER.- Aprovar definitivament la plantilla de personal, comprensiva de tots els llocs de 
treball reservats a funcionaris, personal laboral i personal eventual, la qual s’adjunta com 
annex. 
 
QUART.- Remetre còpia de l’expedient del Pressupost General per a 2019  a l’Administració de 
l’Estat i a la Comunitat Autònoma, i que publicar-lo en el Butlletí Oficial de les Illes Balears 
resumit a nivell de capítols, així com la plantilla de personal, d’acord amb l’article 169 del RDL 
2/2004, de 5 de març. 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 vots en contra 
(PP, C's i Sr. Gijón) 
 
57. Donar compte de l'esmena a l'informe d'estabilitat pressupostària de la liquidació del 
pressupost 2017 
 
El Ple de l'Ajuntament se'n dóna per assabentat de: 
 
"L'informe sobre el compliment d'estabilitat pressupostària de 21 de novembre de 2018 que 
esmena l'informe de 30 d'abril de 2018 inclòs a l'expedient de la Liquidació de l'exercici 
pressupostari 2017que e s va donar compte al ple del dia 31 de maig de 2018, punt 30." 
 
42. Aprovar definitivament la modificació del PGOU en relació amb l’equipament 
sociocultural de titularitat municipal amb referència EQ2c/SC-P, 18-06-P, situat a 
Gènova.PA17/0009. 01prad41 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Bé, lo que duim aquí és la modificació que s’havia de fer del Pla general en relació als 
usos, per permetre l’equipament sociocultural al barri de Gènova. Com saben vostès lo que s’ha fet és 
que sigui possible fer-lo a la Plaça central del barri, on és l’espai més cèntric que hem trobat, perquè 
solars no n’hi havia massa, i en aquest solar sí que era possible fer-lo. Lo que passa que els usos que 
preveia el Pla general no permetien ocupar tota la part de davall del solar, i lo que s’ha fet amb aquesta 
modificació, és que es permeti fer davall de la plaça l’equipament, conservant la plaça a damunt, i per 
tant que tots els usos estiguin concentrats al mateix espai. S’ha fet en col·laboració amb els veïns, i 
pensem que és una bona proposta per dur avui a aprovació. Moltes gràcies.” 

 
Dictaminat favorablement per la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient per 5 vots a favor 
(PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM PALMA) i 4 abstencions (PP i C's). 
 
Es proposa: 
 
"1r.- Aprovar definitivament la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana de Palma, 
redactada pels Serveis tècnics de Planejament, que té per objecte la modificació de la vigent 
ordenança EQ2c, de tipus d’edificació de regulació de parcel·la (RPA), per l’ ordenança EQ0m, 
de tipus de regulació per volumetria específica, allò en relació a l’equipament sociocultural de 
titularitat municipal amb referència EQ2c/SC-P, 18-06-P, situat a Gènova. La documentació que 
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s’aprova definitivament és la documentació gràfica i escrita de la Modificació Puntual del 
PGOU de Palma referida a la modificació de l’ordenança particular de l’equipament EQ2c/SC-P 
18-06-P Centre Socio-Cultural a Gènova, amb data d’entrada al Servei jurídic de Planejament 
del 7.11.18 i núm. 811 (versió en paper) i arxivada a la carpeta electrònica ubicada en la xarxa 
en el següent enllaç: I:\DOC TECNICA ORIGINAL\PA DOC TECNICA ORIGINAL\PA2017-0009-
MOD PGOU EQ GENOVA\PA2017-0009-v20181106-AD. Això, atès el resultat de l’ informació 
pública, i vistos els informes que obren a l’ expedient. 
 
2n.- Comunicar el present acord als Serveis municipals que es puguin trobar afectats, així com 
a l’Oficina de la revisió del PGOU i al Patronat Municipal de l’Habitatge i Riba. 
 
3r.- Donar trasllat al Consell Insular de Mallorca i al Govern de les Illes Balears del present 
acord, dins el termini de quinze dies des de la seva adopció, tot adjuntant un exemplar 
degudament diligenciat de la documentació aprovada.  
 
4t.- Donar trasllat a la Direcció General d’ Aviació Civil de la certificació de l’ acte d’ aprovació 
definitiva, tot adjuntant un exemplar degudament diligenciat de la documentació aprovada, de 
conformitat amb allò que es regula a la disposició addicional segona.6del Real 
Decret2591/1998, de 4 de desembre, en la seva redacció donada pel real Decret 297/2013, de 
26 d’abril. 
 
5è.- Una vegada es pugui entendre emesa amb caràcter favorable la resolució de la Direcció 
General d’ Aviació Civil, publicar el present acord, juntament amb la normativa adient, al 
Butlletí Oficial de les Illes Balears, quedant aleshores aixecada la suspensió de l'atorgament de 
llicències a les àrees del territori objecte d'aquest acord." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) amb el quòrum de la majoria absoluta 
 
43. Aprovar definitivament el projecte de modificació del Pla General d’Ordenació Urbana de 
Palma, a l’àmbit de Can Tàpera. PA08/0012. 01prad39 
 
Dictaminat favorablement per la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient per 5 vots a favor 
(PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM PALMA) i 4abstencions (PP i C's). 
 
Es proposa: 
 
"1r.- Informar favorablement l’al·legació presentada, en data 14-03-17 al RGE d’aquest 
ajuntament, per la Unió Obrera Balear en el sentit de què es modifiqués l’àmbit on es permet 
la petita ampliació al voltant de l’edificació existent dins la parcel·la del SGEC/AS 14-01-E per 
tal de què es produeixi un menor impacte a l’entorn. Aquesta al·legació ha estat acceptada en 
informe tècnic municipal de data 4-10-17, en el sentit de reduir la possibilitat d’edificar en la 
part posterior de l’edificació, el que ha estat degudament recollit als plànols del projecte de 
modificació del PGOU i sense que aquesta modificació es pugui considerar substancial.  
 
2n.- Desestimar les al·legacions presentades, en data 24-03-17 al RGE d’aquest ajuntament, 
per la senyora Toni Foster, que han estat informades en els termes que es contenen als 
informes de dates21-07-17 i 27-09-17, que s’adjunten com 1 i 2 al present acord. 
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3n.-Aprovar definitivament el projecte de modificació del Pla General d’Ordenació Urbana de 
Palma, a l’àmbit de Can Tàpera redactat pels serveis tècnics de Planejament, amb data 
d’entrada al servei jurídic de Planejament el 23-02-18, i número 108, signat electrònicament 
en data 22-02-18 per l’arquitecta de Planejament; amb la documentació econòmica aprovada 
inicialment. Aquesta documentació que no té canvis significatius en relació a l’aprovada 
inicialment conté les següents variacions respecte aquella: 
- en la fitxa del If0a 14-01-P s’ha afegit: "Les obres en domini públic hidràulic, en zones de 
servitud i en zones de policia precisaran autorització administrativa prèvia de la Direcció 
General de Recursos Hídrics". 
- Petita modificació en relació a la superfície que pot ampliar l’edificació del SGEC/AS 14-01-E, 
vita l’al·legació presentada. 
-A la vista de l’informe de la CIU s’incorpora en el plànol de sòl urbanitzable i sòl rústic els 
terrenys corresponents a l’antiga UE 14-06 b per estar classificats com a sòl rústic. 
- S’introdueixin modificacions relatives a les servituds a què es fa referència a l’informe del 
Ministeri de Foment, Direcció General d’Aviació Civil. 
  
4t.- Com que la modificació de planejament que s’aprova definitivament suposa haver 
d’afrontar, d’una banda, despeses per tal d’expropiar els terrenys destinats a aparcament i, 
d’altre, despeses  per tal de construir-lo, hi haurà d’haver dotació pressupostària: 
- En el pressupost de l’exercici de l’any 2021, per expropiació i indemnitzacions possibles com a 
conseqüència del canvi de planejament, per un import aproximatde1.340.068,89 euros, a 
càrrec de la partida pressupostària 08.13300.60000 (Aparcament Can Tàpera ) o escaients.  
- En el pressupost de l’exercici 2022, per la construcció de l’aparcament en superfície, per un 
import aproximat de 519.513’47 euros,a càrrec de la partida pressupostària 08.13300.60908 
(Aparcament Can Tàpera ) o escaients.  
- Pel cas què es construís l’aparcament per part de la SMAP, la dotació pressupostària per 
l’exercici de 2022 es faria per part de dita empresa municipal. 
 
5è.-Notificar el present acord als al·legants (Senyor Toni Foster i Unió Obrera Balear). 
 
6è.- Notificar aquest acord als propietaris afectats juntament amb l’informe emès per la 
Direcció General d’Emergències i Interior i l’informe tècnic municipal, de data 21-09-17, 
elaborat a la vista d’aquell informe. 
 
7è.- Comunicar el present acord  als  Serveis municipals que es puguin trobar afectats,així com 
a l’oficina de la revisió del PGOU. Es donarà trasllat del present acord a la Intervenció 
municipal així com a l’oficina de control de les despeses perquè consti la consignació 
pressupostària. 
 
8è.- Donar trasllat al Consell Insular de Mallorca i al Govern de les Illes Balears del present 
acord juntament els seus, dins el termini de quinze dies des de la seva adopció, tot adjuntant 
un exemplar degudament diligenciat de la documentació aprovada. La notificació al Consell 
Insular haurà d’estar acompanyada de l’informe tècnic de data 21-07-17 (ANNEX 3) en 
contestació a l’informe de la Comissió Insular d’Ordenació del Territori i Urbanisme. 
 
9è.- Publicar el present acord, juntament amb la normativa adient, al Butlletí Oficial de les Illes 
Balears, quedant aleshores aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del 
territori objecte d'aquest acord. 
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10è.-Donar trasllat a la Direcció General d’Aviació Civil de la certificació de l’acte d’aprovació 
definitiva, tot adjuntant un exemplar degudament diligenciat de la documentació aprovada, de 
conformitat amb allò que es regula a la disposició addicional segona.6 del Real Decret 
2591/1998, de 4 de desembre, en la seva redacció donada pel real Decret 297/2013, de 26 
d’abril." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, 
C's i Sr. Gijón) amb el quòrum de la majoria absoluta 
 
44. Aprovar el Reglament del Consell d'Àrea de Model de Ciutat 

 
REGLAMENT DEL CONSELL MUNICIPAL DE MODEL DE CIUTAT 
 
ÍNDEX 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

TÍTOL I. Disposicions generals: definicions i funcions 

Article 1. Naturalesa i objecte 

Article 2. Adscripció 

Article 3. Àmbit d’actuació 

TÍTOL II. El Consell 

Article 4. El Consell: composició i competències  

Article 5. La Presidència i les seves funcions 

Article 6. La Vicepresidència i les seves funcions 

Article 7. Constitució del Consell 

Article 8. Incorporació de les entitats al Consell 

Article 9. Funcions del Consell 

Article 10. Cessament dels membres del Consell  

 

TÍTOL III.- Les comissions delegades del Consell 

Article 11. La creació de les comissions delegades del Consell 

 

TÍTOL III. La Secretaria  

Article 12. La Secretaria del Consell i les seves funcions 

 

TÍTOL IV. Funcionament del Consell 

 

Article 13. Sessions, convocatòria i ordre del dia del Consell 

Article 14. Adopció d’acords  

 

REGLAMENT DEL CONSELL MUNICIPAL DE MODEL DE CIUTAT DE PALMA 
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
L’article 20.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de las bases del règim local permet als municipis, 
a través dels seus reglaments orgànics, establir i regular òrgans complementaris als prevists a la llei. En 
aquest sentit, el Reglament orgànic del Govern i de l’Administració de l’Ajuntament de Palma (BOIB 
núm. 127, d’11 de setembre de 2004) regula al seu títol V els òrgans col·legiats, creats formalment, 
integrats per tres o més persones i als que s’atribueixen funcions administratives, entre d’altres, 
d’assessorament d’altres òrgans. Correspon als/les titulars de les àrees y als/les regidors/es 
presidents/es de districte la creació d’aquells òrgans funcions dels quals es concretin, entre d’altres, en 
l’assessorament d’altres òrgans o activitats administratives de la seva competència. En aquests òrgans 
poden participar representants d’altres Administracions, així com a organitzacions representatives 
d’interessos socials o altres membres designats per les seves especials condicions d’experiència o 
coneixements. 
 
L’àrea de Model de Ciutat, Urbanisme i Habitatge digne, a més de les competències d’Urbanisme i 
Habitatge digne, té atribuïdes les següents: 
 
a. Definir el model de ciutat com a Pla estratègic global per a Palma, en coordinació amb la Batlia i la 
resta d’àrees municipals, i traslladar aquest model de ciutat al Pla General d’Ordenació Urbana de la 
ciutat. 
 
b. Impulsar l’aprovació, modificació i revisió del Pla General d’Ordenació Urbana de Palma. 
 
c. Definir i dirigir, en coordinació amb altres àrees, com ara Infraestructures, Mobilitat, Ecologia o 
Comerç i Turisme, aquelles intervencions sobre l’espai urbà que resulten estratègiques per al model de 
ciutat. 
 
L’Ajuntament de Palma vol donar un impuls a aquestes competències a través de la participació 
d’entitats representatives d’interessos socials, mitjançant la constitució, com a òrgan consultiu 
permanent,  del Consell municipal de Model de Ciutat de Palma. Per això proposa l’aprovació del seu 
Reglament de funcionament intern. 
 
TÍTOL I 
Disposicions generals: definicions i funcions 
 
Article 1. Naturalesa i objecte 
 
1. El Consell Municipal de Model de Ciutat de Palma és l’òrgan consultiu, d’assessorament i debat per 

definir el model de Ciutat com a Pla estratègic global per a Palma. 
2. Els acords que adopta el Consell municipal tenen el caràcter de dictamen, informe o petició, i no 

són vinculants per als òrgans de govern municipal. 
 
Article 2. Adscripció 
 
El Consell Municipal de Model de Ciutat de Palma s’adscriu a la Regidoria de Model de Ciutat, 
Urbanisme i Habitatge digne o qualsevol altra que resulti de l’estructura de l’organització municipal 
competent en la matèria. 
 
Article 3. Àmbit d’actuació 
 
L’àmbit d’actuació del Consell és coincident amb el terme municipal de Palma i tracta tots aquells temes 
que afecten a la globalitat del municipi, tenint en compte també el seu entorn i àrea d’influència, en 
aquelles matèries recollides a l’exposició de motius.  
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TÍTOL II 
El Consell 
 
Article 4. El Consell: composició i competències  
 
1. Integren el Consell: 
 

a. La Presidència i la Vicepresidència. 
 

b. Els òrgans directius de l’àrea: el coordinador i gerent d’urbanisme, el director general d’urbanisme i 
el director general d’habitatge o els òrgans similars  que els substitueixin. 

 

c. Una persona representant de cadascun dels grups polítics amb representació a l’Ajuntament de 
Palma. 

 

d. Fins a 16 representants d’entitats, l’àmbit d’actuació de les quals inclogui el municipi de Palma i que 
manifestin el seu interès a participar en el Consell, sempre que compleixin les següents condicions: 

 

- Que estiguin legalment constituïdes. 
 

- Que en el seu objecte s’inclogui el desenvolupament d’activitats en defensa i promoció de 
Palma en l’àmbit competencial recollit a l’exposició de motius per aquest Consell. 

 

- Que comptin amb una estructura interna i un règim de funcionament democràtic en el marc de 
l’ordenament jurídic vigent. 

 

e. Fins a 3 persones independents de reconeguda vàlua en la matèria, nomenades per la Presidència 
del Consell. 

 

f. Fins a 3 tècnics municipals, nomenats per la Presidència del Consell, amb veu i sense vot. 
 

g. El secretari, que ha de ser un funcionari de la Regidoria que ostenti la presidència, amb veu i sense 
vot. 

 
2. El Consell té un màxim de 29 membres amb dret a vot. S’ha de fomentar una presència equilibrada 

de dones i homes en la seva composició. 
 
3. Són competències del Consell vetllar per l’assoliment dels seus objectius i aprovar el pla de treball i 

l’informe anual, com també la reglamentació per al seu funcionament, si es considera necessari. 
 
Article 5. La Presidència i les seves funcions 
 

1. La Presidència del Consell correspon al regidor o la regidora que té les competències en matèria de 
Model de Ciutat. 

 

2. Corresponen a la Presidència del Consell les següents funcions: 
 

a. Representar el Consell. 
 

b. Nomenar i destituir els membres del Consell. 
 

c. Fixar-ne l’ordre del dia, convocar les sessions del Consell i presidir-les, moderar el desenvolupament 
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dels debats i dirimir els empats a les votacions amb el seu vot de qualitat. 
 

d. Visar les actes i els certificats dels acords. 
 

e. Resoldre qualsevol assumpte quan ho aconselli el seu caràcter urgent i inajornable, sense prejudici 
de donar-ne compte a la següent sessió del Consell. 

 

f. Crear les comissions delegades del Consell. 
 

g. La resta de funcions que el Consell li delegui o qualsevol altra funció inherent a la seva condició de 
president. 

 
Article 6. La Vicepresidència i les seves funcions 
 
1. La Vicepresidència és nomenada per la Presidència entre els vocals a la seva sessió constitutiva. 
 
2. Corresponen a la Vicepresidència les següents funcions: 
 
a. Substituir el president, en casos d’absència, malaltia o vacant. 
 
b. Donar suport a la Presidència i desenvolupar les funcions que li siguin delegades. 
 
Article 7. Constitució del Consell 
 
Un cop aprovada la creació del Consell i el present Reglament, la Regidoria de Model de Ciutat, en el 
termini d’un mes, ha de convidar les entitats interessades a integrar-se en el Consell i a designar-hi –si 
s’hi integren– el seu representant i suplent perquè hi puguin sol·licitar la seva participació. 
 
Abans d’un mes després de la finalització del termini anterior, el president ha de convocar la sessió 
constitutiva del Consell. 
 
Una vegada constituït el Consell, les designacions pendents es poden fer en qualsevol moment. 
 
Article 8. Incorporació de les entitats al Consell 
 
Les entitats s’han d’incorporar al Consell mitjançant una sol·licitud per escrit dirigida a la Presidència, 
que s’ha d’acompanyar amb la següent documentació: 
 
- Els estatuts de l’entitat, en què consti, entre les seves finalitats, el desenvolupament d’activitats en 

defensa i promoció d’aspectes que tinguin relació amb el Model de la Ciutat, segons les 
competències  de l’Àrea, recollides a l’exposició de motius. 

 
- La documentació que acrediti que han desenvolupat, dins l’any anterior a la sol·licitud, activitats 

relacionades amb la promoció de Model de Palma. 
 
- El nom de les persones que representen l’entitat i el de les que n’ocupen els càrrecs directius. 
 
- El nom de la persona proposada per formar part del Consell i del de la persona suplent. 
 
Les entitats han de constar  inscrites en el Registre municipal d’entitats ciutadanes previst al Reglament 
Orgànic municipal de Participació Ciutadana. (art. 66 del Reglament ) 

 
La composició final del Consell s’ha de comunicar de forma individualitzada a cadascuna de les entitats 
que el conformen. 
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Article 9. Funcions del Consell 
 
Les principals funcions del Consell Municipal de Model de Ciutat de Palma són:  
 
1. Assessorar el Govern municipal en matèria de projectes que afectin a Palma. 
 
2. Aquesta funció d’assessorament es concreta en: 
 
a. Generar coneixement i debat sobre Palma. 
 
b. Definir un model de ciutat com a Pla estratègic global per a Palma. 
 
c. Impulsar la generació d’idees per definir el futur de la Ciutat i de l'àrea que l’envolta.  
 
d. Assessorar a la presidència per la coordinació amb altres àrees, com ara Infraestructures, Mobilitat, 
Ecologia o Comerç i Turisme, en aquelles intervencions sobre l’espai urbà que resulten estratègiques per 
al model de ciutat. 
 
3. Qualsevol altra funció que li assigni la presidència o acordi el propi Consell. 
 
Article 10. Cessament dels membres del Consell  
 
1. Els membres del Consell cessen: 
 

a. Per expiració del seu mandat, sense perjudici de la seva possible reelecció. 
 

b. Per renúncia o defunció. 
 

c. Per incapacitació civil judicialment declarada. 
 

d. Per incompatibilitat sobrevinguda o inhabilitació per a l’exercici de càrrecs públics. 
 

e.  Per condemna per delicte dolós mitjançant sentència ferma. 
 

f. Per la pèrdua de la condició de representant al Consell per part de la respectiva entitat. 
 

g. Per incompliment reiterat del Reglament, de la normativa interna del Consell i dels acords dels seus 
òrgans de govern. 

 

h. Per conductes, activitats o manifestacions contràries als principis, els objectius i el funcionament del 
Consell. 

 

i. Per absències injustificades a les reunions del Consell durant més de dues sessions seguides. 
 

j. Per dissolució o extinció de la persona jurídica representada. 
 

En els supòsits g, h i la pèrdua de la condició de vocal del Consell s’ha de comunicar mitjançant 
resolució motivada de la Presidència del Consell a la de l’entitat, de la institució o a la persona 
afectada quan es tracti d’un nomenament personal per part de la Presidència. 

 
2. L’acord de cessament d’un membre i de nomenament de la persona que el substitueix per a la resta 

del mandat s’ha de prendre d’acord amb el procediment de nomenament dels membres del Consell 
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previst a l’article 8 d’aquest Reglament. 
 
TÍTOL III 
Les comissions delegades del Consell 
 
Article 11. La creació de les comissions delegades del Consell 
 

a) Per iniciativa de la Presidència o a proposta del Consell es poden crear les comissions delegades que 
es considerin oportunes per al desenvolupament de les seves funcions amb caràcter permanent o 
puntual, per a matèries o assumptes concrets, en què poden intervenir tant vocals com persones 
alienes qualificades en la matèria. 

 

b) Cada comissió està formada pels vocals del Consell que hi volen prendre part, els quals ho han de 
manifestar al president. El Consell, per consens, pot, així mateix, designar les persones alienes a 
aquest que consideri oportunes per a l’assessorament, atenent la competència tècnica en els 
assumptes que se sotmetin a estudi. 

 

c) Si no hi ha consens es designen per majoria de vots i el president té un vot de qualitat. El nombre 
mínim de membres de cada comissió és de 5 i, el màxim, de 10, amb veu i vot. El president o la 
presidenta, el vicepresident o la vicepresidenta i els vocals del Consell que ho són per raó del seu 
càrrec polític poden formar part de la Comissió, amb veu i sense vot. 

 

d) Cada comissió ha de triar un portaveu per a presentar al Consell els informes o els estudis 
sol·licitats, el qual ha d’acordar elevar els dits informes o els estudis, amb la inclusió dels vots 
particulars si n’hi ha, als òrgans competents municipals, si pertoca. 

 

e) A l’acord de constitució de cada comissió s’ha de determinar: 
 

- L’informe o el treball que s’han d’elaborar i el termini per a presentar-los. 
 

- La persona, d’entre els seus membres, que n’ha d’exercir la Presidència o la Vicepresidència. 
 

- El nombre de membres. 
 

- Un membre de la Secretaria Tècnica. 
 
TÍTOL IV 
La Secretaria 
 
Article 12. La Secretaria del Consell i les seves funcions 
 
1. Són funcions de la Secretaria del Consell: 
 

a. Redactar les convocatòries i estendre les actes del Consell. 
 

b. Donar compte a les reunions dels assumptes que s’hi han de tractar i que estan compresos a l’ordre 
del dia. 

 

c. Vetllar pel bon funcionament de les activitats del Consell i assistir la Presidència, la Vicepresidència i 
les comissions delegades, en les seves funcions. 

 

d. Assistir, amb dret a veu i sense vot, a les sessions del Consell i informar-lo sobre qüestions relatives 
al seu funcionament. 
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e. Coordinar l’elaboració dels documents que ha d’examinar o aprovar el Consell. 
 

f. Redactar la memòria anual de l’activitat que du a terme el Consell. 
 

2. La Secretaria ha d’estendre una acta de cada sessió, amb el vistiplau de la Presidència. A les actes ha 
de figurar el següent: data, hora d’inici i de fi de la sessió, lloc de realització, nom i llinatges de tots 
els membres del Consell assistents i dels qui hagin volgut justificar la seva absència, amb 
especificació, si s’escau, de l’entitat que representen; assumptes tractats, breu resum del debat o 
discurs desenvolupat, vots emesos i acords adoptats.  

 
TÍTOL V 
Funcionament del Consell 
 
Article 13. Sessions, convocatòria i ordre del dia del Consell 
 
1. El Consell es reuneix en règim de sessions ordinàries de periodicitat preestablerta, i de sessions 

extraordinàries. 
 
2. El Consell ha de dur a terme, com a mínim, dues sessions ordinàries a l’any, i les extraordinàries que 

consideri oportunes, a proposta de la Presidència o d’un terç dels membres del Consell. 
 
3. Les sessions ordinàries del Consell s’han de convocar amb un mínim de 7 dies naturals d’antelació i 

les extraordinàries, amb un mínim de 2 dies naturals. 
 
4. El Consell es constitueix vàlidament amb l’assistència d’un terç dels seus membres. En el cas de 

manca de quòrum, el Consell podrà reunir-se amb caràcter informatiu i així figurarà a l’acta. 
 
5. La convocatòria de les sessions del Consell ha d’anar acompanyada de l’ordre del dia corresponent 

i, si s’escau, de la documentació pertinent. La convocatòria, l’ordre del dia i, en el seu cas, la 
documentació s’han de trametre per mitjans telemàtics. 

 
6. El Consell només pot debatre sobre els temes inclosos a l’ordre del dia que hagi estat convocat per 

la Presidència, a qui correspon també la direcció i la moderació, si cal, dels debats. 
 
7. Els membres del Consell poden proposar punts per a debatre a l’ordre del dia, pel procediment 

ordinari; és a dir, abans de la convocatòria del Consell, si presenten les seves propostes amb tres 
dies d’antelació a la data límit de la convocatòria prevista en aquest article, comunicant-ho per 
escrit a la Secretaria, que ho ha d’elevar a la Presidència. També poden proposar-los per 
procediment d’urgència sol·licitant-ho per escrit a la Secretaria tres dies abans de la sessió, encara 
que per a tractar-los cal que la Presidència n’apreciï la urgència. 

 
8. A l’ordre del dia de totes les sessions hi ha d’haver un torn de precs i preguntes. 
 
9. Les intervencions s’han d’atenir al tema objecte de discussió i les exposicions han de ser breus. 
 
Article 14. Adopció d’acords 
 
1. Atesa la naturalesa del Consell, s’ha de promoure el consens en l’adopció d’acords. La Presidència 

pot sotmetre els assumptes a votació, que s’ha de dur a terme per signes convencionals 
d’assentiment, dissentiment o abstenció. 

 
2. Els acords del Consell s’adopten per majoria simple; és a dir, la meitat més un dels membres 

presents a la sessió, amb el vot diriment de la Presidència en cas d’empat. 
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3. El dret de vot és presencial i no es pot delegar.  

 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Molt bé, duim a aprovació el Reglament del Consell municipal de Model de Ciutat. Hi ha àrees 
municipals que tenen un Consell assessor, per exemple Cultura, que són àrees que amb aquest reforç. 
No? De participació de les entitats, pues poden tenir en compte més coses a l’hora de fer les propostes, i 
jo crec que fer millor les propostes que surtin de l’àrea. I en aquest cas hi ha entitats de ciutat, que 
tenen una inquietud per participar i per aportar les seves idees. Jo crec que són entitats amb una 
trajectòria que les avala, i que volen també tenir un espai de participació, que no és més que això, un 
espai de participació, és un òrgan consultiu, i jo crec que l’àrea de Model de Ciutat, que és un àrea 
encarregada també de planejar tota la ciutat, i tot lo que és el seu futur, està bé que tingui aquest 
Consell assessor, que li pugui ajudar, no a planificar la ciutat d’avui, sinó la ciutat dels pròxims 10-20 
anys, i aquesta visió no és únicament els polítics els que la tenim que tenir, sinó que també hem de 
comptar amb la opinió de la ciutadania, i tenir aquest Consell assessor amb aquests objectius de 
planificació estratègica de la ciutat, crec que és una bona proposta, i per això la duim avui a aprovació. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Gràcies Sra. Jhardi. Miri, nosaltres varem votar en contra en Comissió, i varem votar en contra perquè 
pensem que és una nova duplicitat que tindrem aquí, a demés les mateixes entitats que pareix esser 
volen promoure aquest Consell de Model de Ciutat, són les mateixes identitats, com repetia el Sr. 
Tarabini, que estan en el Consell Social, i a demés no venen en el Consell Social, que és lo més curiós 
d’això. Amb aquesta ànsia de participació, perquè en el Consell Social nosaltres sí que hi anem, i veiem 
qui hi va. La Sra. Frade també ve i veu qui hi va. És a dir, sí vostè presideix el Consell Social, sí, no, no, 
això ho feia per bé, xerrava per bé. I resulta que ara farem un nou Consell duplicant aquest tema. És 
més, amb 16 associacions. 85 n’hi ha en el REMEC. No hi ha cap associació professional. Quin model de 
ciutat farem? No hi va cap associació professional. I llavor tenim aquest altre tema. Nosaltres pensem 
que estam duplicant una nova vegada, per fer, lo que ens deia el Sr. Tarabini. El Sr. Tarabini, com que ja 
sabia de que anava aquest assumpte, se curava en salut, i deia, no és un duplicat, no tornem a dir lo 
mateix, i en realitat deia lo que és, però ho sabia perquè havia parlat amb nosaltres, igual que havia 
parlat el Sr. Garau. El Sr. Garau amb la mateixa trajectòria que té Palma XXI. Hi ha altres grups de feina 
que estan fent feina en aquest sentit, i també s’han dirigit a nosaltres, i suposo que en els altres grups 
polítics. Perquè nosaltres hem parlat amb altre gent. Sense anar més enfora en Ramon Llull 2030 també 
ha vingut a parlar amb nosaltres, i no han vingut a demanar aquest tema. Per tant nosaltres pensem que 
si habilitem, o si és per temes de participació ciutadana, no n’hi ha cap problema ni un per participar. I 
nosaltres ho parlàrem a demés amb Palma XXI. Els varem dir, no hi ha cap ciutadà de Palma, que tingui 
cap problema en poder participar en lo que fa l’ajuntament arreu d’associacions, federacions, i 
pertànyer en el Consell Social de Ciutat, que a damunt té una comissió permanent. I fixin-se que fins i 
tot per reunir-se la comissió permanent, tenim problemes, ha d’esser que ara miraculosament aquest 
Consell d’Urbanisme, de Model de Ciutat, se reuneixi quan ni la permanent del Consell Social de Ciutat, 
reuneix el poder tenir quòrum per poder fer les seves reunions. Per tant nosaltres pensem que això és 
duplicar un altre vegada aquest tema. Que la participació de les entitats ciutadanes i dels ciutadans està 
garantida totalment, amb els mecanismes que hi ha ara, i per això nosaltres varem plantejar el nostre 
vot en contra en comissió. Gràcies.” 
 
Sr. Sánchez Cifre (PP): 
 
“Sí, nosotros mantendremos, gracias Sra. Presidenta. Nosotros mantendremos nuestro sentido, el 
sentido de la abstención, un poco por lo que ya ha manifestado el compañero de Ciudadanos. Lo que 
hay que hacer es potenciar los mecanismos de participación, de los que ya cuenta el ayuntamiento, y no 
crear nuevos, porque al final lo que haces es el efecto contrario, al dividir obviamente minimizamos la 
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potencia de los mismos. Tenemos suficientes mecanismos como para que esté garantizada la 
participación de absolutamente todos los representantes de la ciudadanía, porque sino ocurre que otros 
organismos que se han creado puestos en marcha, pues no funcionan, como puede ser el Consejo de 
Servicios Sociales, u otros, que están pues poco menos que paralizados, y por tanto obviamente 
nosotros queremos que se potencien los mecanismos que existen, no se creen nuevos. Y además que 
me expliquen una cosa ya que se busca tanto la participación social, ¿Por qué se pide que la redacción 
del Plan General de Ordenación Urbana lo haga una empresa externa, además de Barcelona? No tiene 
sentido, es decir, crear por crear no tiene sentido, sino que potencien, y por lo menos lo que se decía, 
que consigamos que los mecanismos de participación, por lo menos haya quórum válido para su 
constitución, cosa que últimamente ni eso estamos consiguiendo. Así que nuestro voto será 
abstención.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Yo entiendo, lo que dicen no tiene sentido lo demostraron eh, la pasada legislatura vi como 
desmontaron todos los elementos de participación. Participar no compromete más que a escuchar eh, 
no pasa nada por escuchar, no se pierde nada, no es peligroso. Luego tú decides, escuchas y luego tú 
decides, el poder de decisión es del Equipo de Gobierno, pero escuchar no pasa nada por escuchar, y yo 
creo que tener en el área de Urbanismo un Consejo Municipal que permita que se pueda escuchar 
opiniones sobre lo que tiene que ser el futuro de la ciudad, no hace daño a nadie, no lo creo. El tiempo 
lo demostrará, el Consejo se pondrá a funcionar, y veremos si funciona o no, si no funciona pues se 
eliminará, si funciona pues seguirá adelante. Yo creo que no pasa nada por dar esta oportunidad a 
entidades de trayectoria más que reconocida, para que puedan aportar en el ámbito también del 
modelo de ciudad. Muchas gracias.” 

 
Dictaminat favorablement per la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient per 5 vots a favor 
(PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM PALMA), 3 abstencions (PP) i 1 vot en contra (C's). 
 
Es proposa: 
 
"1. Crear l’òrgan municipal d’assessorament de l’Àrea de Model de Ciutat, Consell de l’Àrea de 
Model de Ciutat 
2. Aprovar el Reglament intern de funcionament del Consell d’Àrea de Model de Ciutat. 
3. Publicar el contingut d’aquest Reglament per a general coneixement." 
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 8 abstencions (PP i 
Sr. Gijón) i 4 vots en contra (C's) 
 
52. Grup PP relativa a actuació integral contra les pintades vandàliques 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Sí, bueno en este tema pues hemos llegado a un medio acuerdo en la Comisión. Simplemente decir que 
es un tema que ya llevé en el primer Pleno de esta legislatura, por septiembre del 2015, que hemos 
avanzado muy poquito en ello, y creo que es importante pues tomar toda esta serie de medidas, ya no 
solo en intervención, sino en sensibilización, especialmente en las escuelas. El hacer entender a estos 
chicos que hacen las pintadas de las consecuencias que tienen sus actos, y de lo costoso que es para el 
ayuntamiento de Palma, y de ahí pues nuestro agravamiento de la sanción, la propuesta de 
agravamiento de la sanción. Creemos que es un buen paso que hayamos acordado pues todas estas 
medidas, pero también recordar que llevamos ya toda una serie de propuestas votadas por unanimidad, 
que seguimos pendientes de ese protocolo con el Consell de Mallorca, que es tan necesario para poder 
quitar las pintadas de todo lo que son los monumentos históricos y el patrimonio artístico de la ciudad. Y 
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creo que sigue siendo un tema prioritario para este ayuntamiento, y animo a que lo que queda de 
legislatura pues se tomen medidas en este sentido.” 

 
A la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient es fa votació separada dels punts: 
Els punts 1 i 2, es dictaminen favorablement per unanimitat. 
El punt 3, apartat 1, es dictamina desfavorablement per 5 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per 
Palma i PODEM PALMA) i4 a favor (PP i C's). 
El punt 3, apartats 2 i 3, es dictaminen favorablement per unanimitat. 
 
Es proposa: 
 
"1 - El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno a llevar a cabo las 
siguientes medidas de INTERVENCIÓN: 
 
- Llevar a cabo campañas de limpieza de graffitis por toda la ciudad de una manera 
calendarizada. 
 
- Agilización del procedimiento de actuación municipal para las intervenciones de limpieza de 
graffitis 
 
- Desarrollo de un protocolo técnico de intervención junto con los técnicos del Consell Insular 
de Mallorca en pintadas sobre bienes catalogados y del Patrimonio histórico, que facilite y 
agilice su limpieza con todas las garantías. 
 
2.- El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno  a llevar a cabo las 
siguientes medidas DE SENSIBILIZACIÓN Y CONCIENCIACIÓN CIUDADANA: 
 
- Fomento de estrategias educativas de prevención de pintadas y actos vandálicos, con la 
participación de técnicos municipales, transmitiendo a los escolares los valores del Patrimonio 
Histórico, e informando sobre la dificultad técnica y el coste económico de la limpieza de 
pintadas vandálicas 
 
- Fomento de las prácticas cívicas en el ámbito del arte urbano, en colaboración con las 
asociaciones juveniles y las asociaciones vecinales (ampliando las zonas donde se pueda pintar 
de manera autorizada, creando festivales de graffiteros). 
 
3.- El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno a llevar a cabo las 
siguientes medidas DE DISUASIÓN: 
 
- Agravamiento de la calificación de la infracción a la condición de MUY GRAVE (ahora es 
infracción grave art 68.10) y con ello de la cuantía de las sanciones previstas en la ordenanza 
municipal de limpieza, desechos y residuos sólidos urbanos para el caso de que los graffittis se 
realicen sobre monumentos históricos o edificios catalogados con exigencia de reposición de la 
situación alterada del bien a su estado originario mediante la obligación de indemnizar por los 
daños y perjuicios causados.  
 
- Intensificación de la vigilancia de la Policía Local, incorporando nuevos medios tecnológicos 
como las cámaras de vigilancia de manera consensuada con Delegación de gobierno.  
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- Colaboración de la Policía Local con las fuerzas y cuerpos de seguridad del Estado, y con otras 
administraciones." 
 
Aprovat per unanimitat els punts 1, 2 i del punt 3 els apartats 2 i 3. L'apartat 1 del punt 3 no 
aprovat per 15 vots en contra (PSIB-PSOE,MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 vots a favor 
(PP, C's i Sr. Gijón) 
 
54. Grup PP relativa a sa Falca Verda 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Bueno pues en este sentido pues también hemos visto que no es una cosa exclusiva del Partido 
Popular, las entidades aquí representadas de calle Jesús y del Fortí, han vuelto a recordar pues que han 
denunciado en numerosas ocasiones, que se estaban produciendo vertidos. Fruto de todas estas 
informaciones y de las numerosas imágenes que se aportaron en medios de comunicación, porque 
tenemos muchísimas fotos que desde luego ponen en cuestión que se estuviera haciendo pues un buen 
tratamiento de los residuos en las obras llevadas a cabo en el canódromo de Palma. Fruto de estas 
denuncias por parte de los vecinos, desde el Partido Popular solicitamos a la Conselleria de 
Medioambiente, que se personara los agentes de medioambiente a los efectos pues de comprobar y 
garantizar que se estaba cumpliendo con los términos de la licencia que se había dado pues a la 
empresa que estaba haciendo las obras en el canódromo. Una vez más los vecinos han recordado que se 
han estado haciendo pues excavaciones, agujeros donde se han estado enterrando residuos, que desde 
luego yo por las fotos que he visto, se ven bloques de cemento con incluso pues material de hierro, con 
unas enteras que han sido enterradas en ese suelo. El Sr. Hila el otro día nos mostró un acta de estos 
agentes de medioambiente, que a nosotros desde luego no nos ha llegado copia, no sabemos todavía 
exactamente que contenido exacto tiene ese acta, el Sr. Hila dice que las cosas son correctas, no lo sé, 
desde luego las imágenes que aportaron los vecinos son bastante alarmantes. Y como digo, nosotros nos 
hemos hecho eco de esta alarma social, y por eso pues pedimos que se separara pues ese entierro de 
escombros, por eso pedimos la intervención de aquellos que son competentes, que son los agentes de 
medioambiente de la Conselleria. Y por otra parte pues también solicitamos, tanto a la Conselleria como 
ahora al ayuntamiento, a que se produzca pues esa limpieza del torrente de Sa Riera, que como hemos 
dicho pues nunca nos preocupamos de la situación hasta que se producen situaciones como la que se ha 
producido en San Llorenç. Creemos que es importante que la Riera esté limpia, que además es parte de 
un proyecto donde lo que es la asociación de vecinos de calle Jesús y Es Fortí, han puesto muchísimo 
esfuerzo. Es un proyecto el del bosque de la zona de la Falca Verde, que se ha votado, que se ha hecho 
pues muchísimo esfuerzo por parte de los vecinos de Es Fortí. Que han solicitado pues que ese bosque 
urbano por fin vea la luz. Y parece que por lo que hemos oído hoy, pues están bastante decepcionados. 
Así que supongo que el Sr. Hila nos dirá que las denuncias que hemos hecho, no se corresponden con la 
realidad, pero como le digo no es una cosa exclusiva del grupo Popular, sino que los vecinos han vuelto a 
insistir en que se siguen produciendo el entierro de escombros. Yo espero que desde luego se hayan 
tomado todas las precauciones, porque sino desde luego sería algo grave, y no tiene ningún sentido 
cuando se puede evitar. Así que espero y deseo que sea verdad que se está haciendo correctamente, 
pero cuando menos como no he visto el acta, ni me la ha facilitado el Sr. Hila, pues mantendremos la 
proposición en sus propios términos.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Bueno, el acta es a raíz de una. Ah perdón le toca al señor.” 
 
Sra. Jhardi Massanet (PODEM PALMA): 
 
“Perdó, crec que m’he despistat molt més del que jo pensaria però no és.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
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“Gràcies Sra. Jhardi, si me cedeix la paraula jo estaré encantat.” 
 
Sra. Jhardi Massanet (PODEM PALMA): 
 
“Sí, sí, li puc cedir, però crec que no li toca.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“No?” 
 
Sra. Jhardi Massanet (PODEM PALMA): 
 
“No, jo crec que no, jo crec que comença la proposició del partit que la proposa, l’equip de govern 
respon, i després se torna obrir un torn. Fa al manco casi tres anys i mig que ho fem així, no sé si.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Me perdoni, me perdoni, som jo que m’he despistat.” 
 
Sra. Jhardi Massanet (PODEM PALMA): 
 
“Va bé idò, molt bé, moltes gràcies.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Todos nos despistamos en alguna ocasión. Bueno, lo que decía es que el Partido Popular presentó una 
denuncia, una solicitud de inspección a la Conselleria de Medioambiente, la Conselleria de 
Medioambiente envió un inspector, que levantó un acta, que dice que: presents a l’antic zona del 
canòdrom de Palma s’observa com s’estan duent a terme feines de demolició de les restes encara 
presents, i condicionament del solar per a zona verda. No? Els residus es troben classificats, diu quins 
tipus hi ha, i diu que els residus inerts, una part seran reutilitzats a l’obra i la resta entregats a la planta 
de Mac Insular. O sigui no trobà cap problema. Ho dic perquè pareix mentida que fer un parc a la nostra 
ciutat, hi hagi aquest enconament en contra de que es faci un parc. Jo no l’he vist mai eh. Duc un temps 
a l’ajuntament, no l’he vist mai. Aquest intent de que no es faci un parc no l’he vist mai. Puc pensar a lo 
millor, perquè és un parc, que clar,  és una de les grans obres que es farà aquesta legislatura, i ens volen 
aturar com sigui, perquè no es pugui veure que es faci l’obra. No ho puc entendre d’un altre manera, 
perquè aquesta tírria contra un parc, no l’he vista mai, mai. Bé, sí contra el parc de la façana marítima 
també. O sigui els parcs no ho duen molt bé, però en aquest cas vostès han fet una denúncia a 
Conselleria, ha anat un inspector, que ha levantado un acta y el acta no posa cap problema a les obres 
que s’estan fent. Jo crec que amb això ja podem passar d’aquest tema, i està contents de que tinguem 
un parc a la  nostra ciutat, que serà un parc que sumarà a un espai que va estar abandonat durant molts 
d’anys. No els va preocupar molt el que hi havia allí, perquè vostès varen governar i no varen fer res. Si 
tant els preocupava que hi havia en el solar, a lo millor lo just hagués estat que fessin alguna cosa, i no 
varen fer res. I ara que arribem nosaltres i ho fem, intenten cercar lo que sigui per aturar les obres. Jo 
això no estic d’acord, més quan s’intenta fer un parc. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“I per lo que fa a la part de. Sí, ara te tocarà, no passis pena, ara te passo la paraula. Per lo que fa a la 
neteja d’aquests residus que són bàsicament residus plàstics o d’envasos o així que hi ha devora el 
torrent de Sa Riera, i algun dedins del torrent de Sa Riera, que són causants principalment d’aquest 
assentament de persones que viuen allà, la feina que ja s’ha fet és traslladar aquesta problemàtica social 
al IMAS, que és l’organisme que s’encarrega d’aquestes situacions de vulnerabilitat, i la principal 
preocupació que tenim en aquest cas, és l’estat d’aquestes persones. En el moment que es pugui arribar 
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a un acord, i que se puguin reallotjar a un altre lloc, se farà la neteja d’aquella zona. També hem de dir 
que els residus que hi ha en aquella zona, no provoquen cap problemàtica que se pugui assimilar de cap 
manera, a la situació dramàtica que se va viure a Llevant de Mallorca, perquè estam xerrant d’envasos i 
de residus petits, no estam xerrant de grans volums de residus que seria lo que impediria el pas de 
l’aigua per la Riera.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Gràcies Sra. Jhardi, molt amable. Miri, el Sr. Hila es el hombre bueno, ens ha fet una exposició així de 
bon al·lot, però jo li diré perquè no li dona el paper de la Conselleria. No li dona el paper de la 
Conselleria, perquè li ha dit la Conselleria, que la resta dels escombres els ha de dur a Mac Insular, que 
no ho havia fet, se li havia passat aquest petit detall, i ara li han dit i li han posat damunt el paper, que 
els dugués a Mac Insular. Aquest petit detall se’ls havia passat, perquè el forat el tenien fet, la síquia la 
tenien feta, l’excavació hi anaven tirant tots els residus, i a demés ens venien aquí i ens deien que 
s’estalviaven 300.000 euros perquè havien enterrat tots els residus allà, perquè els emplearien. No sé 
perquè els emplearien, perquè dins un forat enmig del parc no l’empleaven per res. Aquest petit detall 
se li havia passat. Ara ens l’ha llegit. Però no ens ha donat el paper, no ens ha donat la còpia. I li han dit, 
la resta a Mac Insular. Ho hem de subratllar però en això, la resta a Mac Insular. Nosaltres no li hem 
posat cap pega perquè faci un parc, perquè posi arbres, perquè ho arregli i ho posi tot ben endreçat i 
ben guapo, no li diem. Lo que li diem és, no tiri residus sense tractar a dins el parc, que és lo que estaia 
fent, i que és lo que li diu la Conselleria. Per això li diu que el resto a Mac Insular, subrayado, el resto a 
Mac Insular. Que ho ha llegit baixet, i així amb un to un poquet millor, però li surt, li surt perquè ens ho 
ha llegit. Per altre banda, jo la proposició no veia que estigués damunt aquest tema. Jo que me diguin 
que hem d’esperar, amb un tema de chabolisme enmig de la Riera, a veure amem si, jo no ho entenc. 
No entenc com hem de deixar la gent enmig allà. I si ve la corrent? I si demà plou? Si demà se’n ho 
duen? No? No pot esser? No ha vist vostè la Riera baixar i dur-se’n tot lo que passava fins a baix a dins el 
moll? No ho ha vist? Perquè ho devem haver vist tots dos. Bé, idò esperi que passi, jo que vol que li 
digui. El tema està en que nosaltres votarem a favor de la proposició, perquè entenem que no hi ha 
d’haver un assentament dins la Riera, que no hi ha d’haver aquests residus dins la Riera. I de l’altre 
banda, pues de l’altre banda saben perfectament la nostra posició. Nosaltres en Comissió férem unes 
preguntes que no ens contestaren, aquestes preguntes els varem dur a un Ple i els varem dir, lo dels 
residus aturin l’obra i s’enduguin els residus. Ara resulta que li diu la Conselleria de Mediambient. El 
resto a Mac Insular. Home, això no ho havia fet vostè. Això és lo que ha de dir, és vera, no ho hem fet, 
no hem dut el resto a Mac Insular, que és lo que li hem demandat l’oposició des del primer dia, per això 
li varem demanar que aturés les obres, que ho dugués a Mac Insular, que no ho deixés allà enmig. I ara a 
la fi li han dit. Ara esperem a veure amem que dirà la Fiscalia de Mediambient. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Sí Sr. Hila, no nos haga trilerismo político, porque aquí nadie está en contra de que se haga un parque 
precisamente en la Falca Verde y toda esa zona del canódromo, ya era una previsión del Partido 
Popular, que usted simplemente ha heredado. La cuestión es que no a cualquier precio. Lo que no se 
puede hacer es hacer un parque cometiendo delitos medioambientales, o sea, las cosas son diferentes, 
usted haga la obra y hágala como toca, porque además lo que no puede ser es que a los ciudadanos les 
exijamos que cumplan la ley, y el ayuntamiento de Palma pues cuando le toca no la cumpla. Y además es 
que llueve sobre mojado porque ya estuvimos debatiendo por lo mismo, con otro solar al lado de Son 
Reus, que se estaba haciendo exactamente lo mismo. Y al menos allí pues se trataba y se hacían en 
gravilla. Aquí directamente se estaban enterrando los escombros con bloques enteros llenos de hierros, 
y además les invito a ver de nuevo las imágenes que todavía están colgadas en Mallorca diario y otros 
periódicos, que se hicieron eco pues de todas estas imágenes aportadas por los vecinos. Y además 
repito, que aquí solo han vuelto a decir, los vecinos de calle Jesús y del Fortí. Son ellos mismos los que 
han denunciado precisamente este entierro de escombros, porque los estaban viendo, y los tienen 
grabados y los tienen fotografiados. O sea, no es una cuestión que nos estemos inventando. Además, en 
cualquier caso el Partido Popular efectivamente solicitó la presencia de los agentes de Medioambiente, 
no porque cuestionemos la veracidad de sus afirmaciones, sino precisamente porque si son verdad, es 
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correcto que venga un agente de Medioambiente y lo diga, para explicar a los vecinos que es correcto. Y 
si no es así, pues como bien ha dicho mi compañero de Ciudadanos, le obliguen a llevar los restos a Mac 
Insular, como todo hijo de vecino en el ayuntamiento de Palma y en toda Mallorca, que estamos 
obligados a pagar nuestras tasas, y a llevarlas a Mac Insular. Yo creo que es importantísimo que el 
ayuntamiento dé ejemplo, haciendo las cosas como toca. Y repito, aquí estamos todos por un parque 
verde como votaron los vecinos también en los presupuestos participativos, y un bosque, y no 
precisamente pues un entierro, un lugar donde se entierren los escombros del canódromo y de todo lo 
que son las obras municipales. Gracias.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Si es correcto o no, no hace falta que lo diga un inspector de Medioambiente, lo dicen 
los técnicos municipales. Las obras no las dirigen los concejales, si usted ha dirigido alguna vez una obra, 
yo soy economista, no sé de, no dirijo una obra, no soy arquitecto eh. Yo simplemente busco el 
presupuesto y saco el concurso, a partir de ese momento acaba mi papel, hay dos técnicos municipales 
designados, si usted duda de su trayectoria dígalo. Dos técnicos municipales designados para encargarse 
de la obra, yo no me encargo, no la llevo yo la obra eh, no estoy yo allí, están los técnicos municipales. 
Es que es su trabajo hacerlo. Y los técnicos municipales cada vez que han sido consultados, cuando 
ustedes han planteado dudas, han dicho que era correcto. Y yo traslado esa opinión, la de los técnicos 
municipales, que por designación están encargados de supervisar las obras. No somos concejales los 
designados para supervisar obras. ¿No son técnicos municipales los designados para supervisar obras? Sí 
verdad. Porque ustedes, una obra que dura un año, que dura un año, la quieren juzgar cada día de su 
vida. Espérense a que acabe, y hagan el balance. Las obras se esperan a que acaben y se hace el balance. 
Ustedes dudan, envían un de Medioambiente, dice que es todo correcto. ¿Qué más quieren? Estamos 
haciendo un parque, faltaría, parece que estemos haciendo una central nuclear. Un parque, los técnicos 
municipales dicen que está todo de acuerdo, viene un inspector de la Conselleria de Medioambiente y 
les dice que está de acuerdo, pero ustedes siguen y siguen y siguen, y no pararán, porque el motivo de 
fondo es parar la obra, porque no quieren que se haga el parque, no quieren que podamos decir que 
hemos hecho un parque en la ciudad, no quieren. No quieren, se ve demasiado. Esta es la realidad de 
fondo, sino no se entiende nada de lo que están planteando, nada. Porque las dudas, tienen dos 
técnicos municipales designados de reconocida trayectoria en este ayuntamiento, para planteárselas, y 
se las resolverán ellos, porque son los representantes del ayuntamiento en la obra, no soy yo, son ellos, 
y ustedes se pueden ver con ellos cuando quieran, y les responderán todas sus dudas. Y si ese técnico 
dice que es correcto, el regidor automáticamente dirá que es correcto. Como va a decir otra cosa. 
Entonces, las obras son correctas, y júzguenlas cuando se acaben. Yo estaré muy contento de que haya 
un parque en esta ciudad, a pesar de la oposición que tenemos. Muchas gracias.” 
 
Sra. Borràs Dalmau (MÉS per Palma): 
 
“Sí, jo només puntualitzar, per tranquil·litzar un poc, que ja fa temps que diferents regidories implicades 
en el tema, d’aquest ajuntament, estam col·laborant amb el IMAS, precisament per fer un seguiment 
d’aquestes persones que estan vivint allà, i cercar alternatives. Però hem de tenir molt clar dues coses, 
que només se’n poden anar, o per decisió pròpia o per ordre judicial, i a demés dir-li que existeix un 
protocol que se segueix absolutament a raja taula, quan se sap que hi ha una amenaça de tempesta, i 
poden córrer perill les vides d’aquestes persones. Res més.” 

 
Dictaminat desfavorablement per la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient, per 5 vots en 
contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM PALMA) i 4 vots a favor (PP i C's). 
 
Es proposa: 
 
"El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno a proceder a la inmediata 
paralización del vertido de escombros y a la limpieza del cauce del torrente de la Riera, 
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incluido el desmantelamiento del poblado de infraviviendas, ante el riesgo para las personas 
en caso de torrentada." 
 
No aprovat per 15 vots en contra (PSIB-PSO, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 13 vots a favor 
(PP, C's i Sr. Gijón) 
 
47. Grup PP relativa al tancament d'es Murterar 
 
Sr. Aguiló Fuster (PP): 
 
“Sí, respecte a aquest punt, nosaltres lo que fem és presentar una sèrie de punts on fem visible que en 
matèria d’energia, en moltes ocasions, i vostès especialment, han tingut una actitud molt apriorística, 
molt ideològica, sense tenir en compte la realitat. I la realitat és que hi ha tres punts fonamentals que hi 
ha que respectar en matèria d’energia, perquè no sigui un sector de tipus soviètic dirigit només pel 
govern, sinó per la racionalitat econòmica. En aquest punt són els següents: són seguretat de 
subministrament, això és lo principal. I fem referència a que la seguretat de subministrament és cabdal, i 
tot s’ha de sotmetre a la seguretat de subministrament. En segon lloc, a la sostenibilitat. Sostenibilitat 
social i sostenibilitat mediambiental, les dues, lo qual vol dir que hi ha que respectar el lloc de feina, i hi 
ha que respectar la situació de partida, sense apriorismes, sense anar cap enrere, i sense voler posar 
l’arada davant el bou. En tercer lloc el preu i el cost, és important, és essencial que el subministrament 
energètic tingui un preu raonable, que estigui en sintonia amb lo dels països del nostre entorn, perquè 
d’aquesta matèria puguem tenir una situació pues competitiva, una societat forta, una economia 
responsable, i una possibilitat de fer acció social. En aquest sentit nosaltres presentem aquests punts. I 
n’hi ha un que vostès ens afegeixen, que ens posen damunt la taula, que efectivament, jo crec que 
nosaltres hem aconseguit que vostès baixin, des de la muntanya, i es donin compte de que aquesta és la 
realitat energètica. Però en el primer punt ens posen que és indispensable, indispensable diu, tancar la 
central del Murterar. En aquest punt nosaltres no estam d’acord, en aquest punt no estam d’acord. No 
estam d’acord, perquè a conseqüència de lo altre, pensem que hi ha una transició energètica, 
conseqüència del tema del subministrament, de preu i de sostenibilitat, hi ha una transició, hi ha una 
transició energètica, que es durà a terme. Hi ha una descarbonització de tota la matèria energètica, però 
a conseqüència, tenint en compte tot això. El posar el punt en primer lloc, ens fa veure que tenim un 
apriorisme, tot és per tancar-ho. No, bé, haurà de tancar-ho en el moment que haurà que tancar-ho, 
però d’entrada no, d’entrada hi ha que respectar aquests punts i quan es compleixin aquests punts, 
podem arribar en aquesta situació. Gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Bé, veig que no teniu molt clar lo que signeu, fa mitja hora m’heu dit els dos partits de l’oposició que 
estaieu d’acord amb la proposta transaccional que vos hem presentat, que és afegint aquest punt 1, i 
després la resta de punts, amb algunes modificacions, en relació a la proposta que havíeu presentat 
vosaltres inicialment. Val? Perquè és important tancar el Murterar? El Murterar no és una mania que 
tingui, ni aquest Equip de Govern, ni el Govern Balear, el Murterar s’ha de tancar per directrius 
europees. Hi ha unes directrius europees, de reducció d’emissions industrials, que marca que s’han de 
tancar, no el Murterar, totes les centrals de carbó d’Europa. Tots els països europeus, tenen una fita allà 
on s’han de tancar totes les centrals de carbó. I nosaltres evidentment no podem esser menys, perquè 
ens devem en aquestes directrius europees. Si Endesa, quan hi va haver aquestes directrius europees, se 
va demanar, i se va apel·lar a que els propietaris d’aquestes centrals, fessin les modificacions 
necessàries per adaptar-se en aquestes directrius europees, de reducció d’emissions industrials. Endesa 
no ha volgut fer les inversions, Endesa és la propietària del Murterar, Endesa és qui ha de modificar 
aquesta central, per adaptar-se a les noves directrius europees. Endesa ja ha manifestat que no vol fer 
aquestes inversions, per tant, si Endesa no vol fer aquestes inversions, i el Ministeri fins a dia d’avui, 
durant els darrers anys, no ha creat cap normativa per obligar en aquestes modificacions, la única 
solució que hi ha és tancar el Murterar. No és cap mania ecologista ni cap mania loca. És Europa, i 
Europa crec jo que hi ha un arc parlamentari bastant ampli. Per tant és aquesta, és aquesta la raó 
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d’esser. Per un altre costat, recordem que de totes les emissions que hi ha a les Illes Balears, el 
Murterar, de diòxid de carboni, representa el 27% de la contaminació, només la central del Murterar és 
el 27% de la contaminació de l’aire que tenim, de diòxid de carboni. Per tant, és una font principalíssima 
de la contaminació atmosfèrica que tenim a les Illes Balears. Per tant, hem de cercar una solució, i la 
solució existeix, perquè ja s’han fet estudis per aquesta garantia de subministra, evidentment, l’aposta 
és per una transició energètica i de tancament del Murterar, que sigui justa, una transició justa. Una 
transició justa a nivell ambiental, evidentment, passar d’energies negres de carbó a energies verdes 
renovables, això és possible. Poder garantir el subministra durant aquest canvi, durant aquesta transició. 
Ja hi ha estudis de diferents sectors del món de l’energia, que parlen de que actualment si tanquéssim 
demà el Murtera, tindríem garantit el subministra, fins i tot amb les puntes de consum que tenim en el 
hivern i en l’estiu, però es vol fer un tancament progressiu i programat, i fer estudis per tenir totes les 
garanties i que ningú tingui cap dubte, perquè evidentment no ens podem permetre el que hi hagi un 
tall de subministra a les Illes Balears, i això és claríssim, per tant aquesta premissa també hi ha d’esser. I 
per un altre costat també el poder reincidir aquests 400 treballadors, dins també o l’àmbit energètic, 
perquè les energies renovables, hi ha diferents estudis recents, de diferents patronats i de diferents 
sindicats, que parlen que a les Illes Balears, si féssim la transició energètica per anar el 2030, cada 
vegada més energies renovables, es podrien generar uns 10.000 llocs de feina nous. Per tant, no seria 
només reinsertar aquestes 400 persones que ara fan feina en el Murterar en aquest sector, que és la 
prioritat i és lo que està treballant el Govern Balear, la Direcció d’Energia, la Direcció de Treball, amb el 
Comitè d’empresa de la central del Murterar i amb Endesa com a part d’aquest Comitè de feina, que 
estan cercant aquestes vies, la del subministra, garantir el subministra, la de fer la transició cap energies 
renovables, i la de poder recol·locar aquests treballadors dins l’àmbit de les energies o dins l’àmbit 
d’Endesa evidentment, per tant hi ha possibilitats de reinserció laboral, i aquesta és una prioritat que 
tenim totes les persones que defensem, i tots els grups polítics que defensem aquest tancament del 
Murterar, no perquè sí, sinó per aquestes raons, per les raons mediambientals, per les raons europees 
de normativa, que ens ho encomanen així, i per evidentment fer aquesta transició que és necessària. I 
amb això crec que hi ha un consens, i jo entenia que hi havia a nivell autonòmic, un consens de tots els 
partits polítics que hi ha aquí, que el Murterar s’haurà de tancar. Lo que estam parlant és que sigui la 
transició més justa, i que tingui les conseqüències negatives més minvades, minimitzar aquestes 
conseqüències negatives. Per això ara me sobta que no estigueu d’acord amb el primer punt, però bé, és 
legítima la vostra opinió.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Sí, gràcies Sr. Batle. Miri, nosaltres li direm que no estam d’acord amb el primer punt, senzillament 
perquè dins l’exposició que vostè ens fa, no parlem del dia a dia. Allà hi ha una sèrie de persones amb el 
dia a dia, i hi ha una eficiència i una suficiència damunt l’abastiment energètic que necessiten les nostres 
illes. I per tant nosaltres estam amb aquest tema. És a dir, podem estar d’acord en no emissions, podem 
estar d’acord en energies alternatives, lo que no podem estar d’acord és en donar un primer punt que 
ens digui, anem a desmantellar, quan on tenim fet lo que hem de tenir fet abans de desmantellar. I 
aquest és el tema. I vostès amb això no hi volen entrar. I nosaltres donaríem suport en aquesta 
alternativa que donen, si eliminen el punt 1, perquè nosaltres entenem que primer hem de mantenir el 
lloc de feina de les persones que estan en el Murterar, perquè hi van cada dia. Llavor si nosaltres hem 
d’anar en el tema de que es doni formació per alternatives energètiques davant aquest tema, no tenim 
cap problema ni un. El problema seria el que nosaltres tinguem el punt número 1, el desmantellament ja 
directe. Nosaltres lo que volem és encendre el llum i que s’encengui. I jo crec que tots els ciutadans 
d’aquesta comunitat autònoma, lo que volen és tenir garantit el subministrament elèctric, i pareix esser 
que no, perquè hem tingut ja exemples de que s’han romput cables, que ens hem quedat fora llum, i 
això és un dels problemes que tenim, i no volem tenir-lo dins una comunitat com la nostra, que té sèries 
dificultats per tenir aquestes infraestructures en funcionament, perquè donin abastiment en el conjunt 
de la ciutadania. I per tant nosaltres en el punt número 1 no li podem donar recolzament. Gràcies.” 
 
Sr. Aguiló Fuster (PP): 
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“Sí, moltes gràcies Sr. Batle. Efectivament, jo crec que hi ha una sèrie de punts que hi ha un consens 
generalitzat, estam a una època de transició energètica, això és evident. Anem cap a energies 
renovables, això és evident. Però també és vera que he dit que els punts són tres els importants, i 
després ve la conclusió. I en aquest sentit els tres punts importants, repeteixo, són subministrament en 
primer lloc, subministrament és cabdal que el subministrament sigui segur. En segon lloc, la sostenibiltat 
social i mediambiental, és absolutament necessària. I en tercer lloc, el cost de la producció energètica 
també ha d’esser el més moderat possible. I en aquest sentit se’ns obri un ventall de possibilitats, en 
matèria de transició mateixa. No? En el Murterar, en el Murterar que en aquest moment pues 
probablement està contaminant i està creant pues una distorsió, s’està pendent d’unes inversions, que 
no són d’Endesa, que són del Ministeri. És el Ministeri, perquè a Espanya tenim connectat totes les 
empreses energètiques amb decisions, o sotmeses a decisions que són de caire polític, i per tant s’ha de 
prendre aquesta decisió, perquè llavors sí que podria esser sostenible, i podria facilitar el recorregut. I 
en aquest sentit ens pareix malament que el punt primer sigui el tancament, i després vingui l’explicació. 
Podria venir tota l’explicació, i a posteriori veure que se fa en cada una dels sistemes energètics que 
tenim. I en aquest cas a més a més, no té perquè tancar-se, perquè és probable, és probable que amb 
aquestes inversions quedi subsanat. És aquí quan jo dic a priori estic, i és aquí on nosaltres demanarem 
votació per separat, perquè nosaltres pensem que els hem fet veure que hi ha una realitat anterior a la 
idea de tancar o d’obrir o de moure o de deixar de moure, que vostès tenen que primer posen la 
ideologia i després el raonament. Que primer vindria el raonament i després la ideologia. I en aquest 
sentit nosaltres demanaríem votar per separar el primer punt, i la resta, perquè la resta sí que estam 
d’acord que són bàsicament els que nosaltres havíem presentat, amb qualque modificació. Gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“A veure, perquè quedi clar, el subministra ja hi ha, com he dit abans, hi ha diferents estudis, que no és 
un estudi de l’ajuntament evidentment, hi ha diferents estudis del sector, que demostren que el 
subministra està garantit a hores d’ara, si demà tanquéssim el Murterar estaria garantit. Lo que com que 
hi ha dubtes de treballadors d’Endesa, hi ha alguns dubtes de treballadors d’Endesa, s’està continuant 
amb estudis. Deixa parlar Marga per favor, si vols parlar quan toqui en el teu partit xerres tu, però quan 
xerrem els altres deixa xerra en els altres, que és que ja comença a esser un poc molest, i a demés que 
com que te tinc a prop. Per tant, el subministra està garantit, però així i tot no se tanca demà el 
Murterar, hi ha una previsió de que se tanqui a un parell d’anys, que se comenci a tancar. Per tant hi ha 
temps per fer tots els estudis necessaris, i veure que és lo que hem de fer per poder garantir el 
subministra. Però repeteixo, ja hi ha estudis, i estudis contundents, que parlen de que el subministra a 
hores d’ara ja estaria garantit. Això per lo que fa en el subministra, que evidentment és una prioritat 
màxima pels diferents governs, i crec jo per totes les forces polítiques, per lo que estam dient aquí. Per 
lo que fa als treballadors, això no és que el Partit Popular ara ens hagi fet veure la llum. Des dels partits 
del govern fa molts d’anys que treballem pels drets dels treballadors, cosa que el Partit Popular, 
Ciutadans no ho sé perquè encara no ha governat per ara, el Partit Popular no ho ha tingut com a 
prioritat mai, ni els treballadors públics, ni els treballadors de les empreses privades. Per tant això és 
una premissa que tenim tots els partits que estam governant a les diferents institucions de les Balears, 
que estam vinculats en aquesta història. Per tant, la garantia de cercar, o sigui la garantia de fer feina 
per cercar les alternatives laborals en els 400 treballadors que fan feina a dia d’avui en el Murterar 
existeix. De fet, hi ha un compromís que ja s’ha reunit crec, per o que m’han informat, ja s’han reunit 
aquesta comissió de feina que vos dic, de la Direcció General d’Energia, de treball, el Comitè d’empresa 
del Murterar, d’Endesa, amb presència d’Endesa. Aquest equip de feina, per poder veure quina és 
aquesta transició justa, com s’ha d’elaborar per garantir el subministra, per cercar alternatives en els 
treballadors del Murterar, i evidentment per veure com fem aquesta transició del Murterar a les 
energies renovables per poder-les seguir incentivant. Per tant això està garantit amb la feina que s’està 
fent, i és una premissa que teníem des del inici que es va treballar en aquest sentit. I repeteixo, no és 
cap mania voler tancar el Murterar, és que hi ha directrius europees que així ens ho marquen.” 

 
Dictaminat desfavorablement a la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans per 5 
vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 3 vots a favor (PP i C’s) 
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Alternativa dels grups municipals PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA, amb l'esmena 
d'error material: 
 
"1) L’Ajuntament de Palma dóna suport al tancament de la central d’Es Murterar, com a  passa 
indispensable per avançar cap un model energètic més sostenible. 
 
2 ) L’Ajuntament de Palma expressa el seu suport al comitè d'empresa i a tots els treballadors i 
totes les treballadores de la central tèrmica de "Es Murterar" afectats per aquesta situació. 
 
3) L’Ajuntament de Palma dóna el seu suport a les actuacions de mediació realitzades pel 
Govern de les Illes Balears per poder arribar a la solució ràpida i favorable més satisfactòria per 
a totes les parts implicades. 
 
4) L’Ajuntament de Palma expressa el seu suport a reforçar la seguretat del sistema elèctric en 
les Illes Balears, garantint una transició justa pels treballadors que es vegin afectats pel canvi 
de model energètic, impulsant de manera decidida les energies renovables, d’acord amb la 
normativa europea, estatal i autonòmica aplicable.  
 
5) L'Ajuntament de Palma expressa el seu suport a substituir les fonts de producció actuals 
més contaminants per energies renovables dins d'un marc de transició energètica justa que 
promogui la formació i re afectació dels treballadors, intentant que els mateixos siguin 
assumits pel sector energètic renovable; tenint en compte el gran potencial de creació de llocs 
de feina del sector de les energies renovables. Tot això, mentre es garanteix el 
subministrament i el menor cost possible de l'energia." 
 
Aprovat amb esmenes, el punt 1 per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM 
PALMA) i 12 vots en contra (PP, C's i Sr. Gijón) i els punts 2, 3, 4 i 5 per unanimitat, amb la 
següent esmena en el punt 5: Aquí on diu "El Parlamet" ha de dir "L'Ajuntament de Palma" 
 
Debat conjunt dels punts 50 i 51 
50. Grup C's relativa a Son Puig 
 
Sra. Conrado Quiroga (C’s): 
 
“Sr. Alcalde, sí, van juntas. Molt bé gràcies. Bueno, como sabemos, el Ayuntamiento de Palma en el mes 
de noviembre del año pasado, se comprometió a rechazar el trazado de Red Eléctrica, que pasaba por al 
lado de las viviendas de Son Puig, y además se comprometió a pagar el desvío de trazado, o buscar tanto 
con fondos propios del ayuntamiento, como con fondos de otras instituciones. Este acuerdo se aprobó 
por unanimidad, como ya todos también sabemos. Y posteriormente, después de aprobar por 
unanimidad este acuerdo, se pacta, tanto con la asociación de vecinos de Son Puig, como con Red 
Eléctrica, un nuevo trazado en el que parece que todos están de acuerdo. Todo esto ocurrió en el mes 
de diciembre del año pasado, y en el que se saca una nota de prensa que voy a leer en algunos términos 
textualmente, y dice: que el coste entre 800.000 y un millón de euros, podrá ser asumido por el 
Consistorio, sin ningún problema. Dice textualmente también la nota de prensa: si bien Noguera ha 
dejado claro que no habrá problema para reunir dicha cantidad. Noguera ha dicho que el gobierno no 
podía mirar hacía otro lado. Me gustaría saber hacía donde está mirando ahora. Y que durante la 
legislatura el ayuntamiento se ha puesto al día para evitar desastres ambientales. O sea, antes era un 
desastre ambiental, ahora parece ser que ya no lo es. Tercer punto. José Hila y la Consellera de 
Territorio, Mercedes Garrido, comparecieron hace unas semanas, para denunciar que el tendido 
proyectado por Red Eléctrica, afecta a la declaración de la Serra de Tramuntana, como patrimonio de la 
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humanidad y de la UNESCO. Antes afectaba, ahora parece ser que no afecta. Según mantuvieron, la 
línea de alta tensión de Son Puig, se encuentra en una zona de amortización, contemplada en la 
Declaración Internacional de protección de la Tramuntana. Las dos instituciones han enviado una carta 
conjunta, exponiendo esta amenaza. Lo que antes era una amenaza, parece ser que ahora ya no lo es. Y 
usted nos viene el otro día a la Comisión diciendo que los técnicos no avalan esta, el pago de este desvío 
del trazado. Mire, la frustración de los vecinos de Son Puig, la compartimos nosotros. El sentimiento de 
engaño que tienen los vecinos de Son Puig, la compartimos nosotros también los de la oposición. 
Porque ante tanto bombo y platillo que se le ha dado a este tema durante un año Sr. Hila, tantas fotos, 
tantos paseos por la zona de Son Puig, etcétera, etcétera, jugando con la ilusión de los vecinos, en que 
esto se iba a solucionar, mire como ha acabado. Ha acabado desde nuestro punto de vista, como una 
auténtica vergüenza, vergüenza de la decisión que ustedes han tomado. Dicen que los técnicos no 
avalan aquí el pago, y que tampoco se va a avalar el pago en otras instituciones. Pues mire, la semana 
pasada en el Parlament, se estaba discutiendo este tema, y se discutía, no se discutía si los técnicos 
avalarían o no el pago de este proyecto. Se discutía quien pagaría esto, o de donde saldrían los fondos, 
que es bien diferente. Parece ser que el Parlament, el Govern, no está enterado de estos informes que 
usted tiene, o de los técnicos que dicen que no lo pueden pagar, que no lo podemos pagar. Y en este 
Parlament, fíjese usted que también otra vergüenza, el PI propone que se pague con fondos de la 
agencia de energía, Podemos dice que no se tiene que pagar con los fondos de la agencia de energía, 
que a cargo de capitalidad. El Partido Popular dice que sí, que lo tiene que pagar el Govern y justamente 
en la Comisión de la semana pasada, dice que no, que vota que no a que lo pague el Govern, que es una 
proposición que hemos hecho nosotros. MÉS per Mallorca dice que no se puede sacar el dinero de la 
agencia de energía, pero que sí hay que buscar una solución, y que lo tiene que pagar el Govern. El PSOE 
dice que nada de pagarlo el Govern, que lo tiene que pagar el ayuntamiento. Y usted hoy está votando 
que sí que lo pague el Govern. Mire, esto sinceramente da vergüenza. O sea, esto es jugar al despiste, 
no entiendo como los partidos del Pacte, tanto de aquí como del Govern, están haciendo estas y dicen 
estas tonterías. Estamos total y absolutamente indignados. Y desde luego se nota una falta de 
coherencia tanto en el ayuntamiento como en el Govern de los pactos de progreso, que clama al cielo. 
Yo les pido de nuevo que busque una solución, tanto usted como el Govern de les Illes Balears. Esto se 
tiene que solucionar, y basta ya de engañar a la gente. Muchas gracias.” 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Bueno, yo ya no me voy a poner a sacarle todo lo que ya ha dicho Patricia, en el sentido de todo lo que 
se ha dicho en prensa, sino me voy a ir a un acuerdo de Pleno que tomamos por unanimidad aquí el 30 
de noviembre de 2017, donde todos y cada uno de los que estamos hoy aquí, acordamos dar a Son Puig 
la solución que nos pedían los vecinos que estaban aquí presentes. Yo me pregunto, por qué si en ese 
momento se acuerda por unanimidad, el Equipo de Gobierno se compromete, no hay ningún tipo de 
problema. ¿Qué es que no estaba atado cuando el Equipo de Gobierno se compromete y vota en Pleno 
por unanimidad? Usted Sr. Hila, igual que el Sr, Noguera, se comprometió con los vecinos, y con todos 
nosotros, y ahora optan por una solución que únicamente han negociado ustedes en solitario. Yo creo 
que nuestra función aquí, y la de todos los que estamos, es la de buscar una solución entre todos, para 
mantener ese compromiso que tenemos ante los vecinos, y que se formalizó aquí el 30 de noviembre 
del 2017. Nosotros nos ofrecemos a ayudarle a buscar financiación en otras administraciones, y en ese 
caso nos va a tener de su lado. A mi me sorprende, como bien han mencionado la Sra. Patricia Conrado, 
que hablemos de un tema de financiación, cuando en el Pleno de la semana pasada, el Parlamento PP, 
Ciudadanos y PI, votaron a favor de una enmienda a los presupuestos autonómicos, que proponían 
destinar 450.000 euros precisamente a pagar ese cambio de trazado de la línea de alta tensión, que pasa 
por Son Puig. Y sin embargo los partidos que están representados en el Parlamento y que coinciden con 
los del Equipo de Gobierno, es decir, Ciudadanos, esto PSOE, Podemos y MÉS, votaron en contra, 
precisamente de que la comunidad autónoma pagara ese cambio de trazado. No entiendo ahora que 
después ustedes digan que tenemos un problema para destinar ese dinero, cuando ya les digo, en el 
ayuntamiento, en el Parlamento se estaba votando precisamente destinar parte del presupuesto 
autonómico a pagar ese cambio. Por otra parte, que hablemos de problemas de financiación, cuando el 
gobierno autonómico ingresa casi 1.500 millones más y cuando tenemos 200 millones recaudados por 
un impuesto turístico, supuestamente sostenible, que realmente se está destinando a temas que 
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ustedes igual considerarán más importantes, pero por ejemplo estamos destinando un millón de euros a 
adquirir la finca del Verger de Alaró. 1,4 millones para hacer un refugio para excursionistas en Galatzó 
en Calviá. 1,4 millones para recuperación de caminos municipales de la mancomunidad de la Sierra de 
Tramontana. 370.000 euros para señalización de rutas ciclistas. 4,7 millones para adquirir la finca dels 
Canols. 250.000 euros para apadrina un molino. 1,6 millones para adquirir un terreno en Menorca y 
construir un centro de interpretación. Otro 1,6 millones para adquirir un edificio en San Luís. 700.000 
euros en mejorar los observatorios de las albuferas. 500.000 en extraer redes perdidas en lugares 
emblemáticos. 2,5 millones para mejorar el alumbrado del Arenal. 420.000 para una campaña de 
información y vigilancia de espacios de relevancia ambiental. O sea, los 420.000 euros que no nos 
queremos gastar en salvar Son Puig, los vamos a gastar en hacer campañas para concienciar sobre los 
espacios ambientales. No tiene ningún sentido. O 785.000 euros para cartografiar los hábitats 
terrestres. O sea, vamos a destinar 785.000 a cartografiar espacios de hábitats terrestres para las aves, y 
sin embargo nos cargamos el bosque de Son Puig. O ya 620.000 euros para una campaña de el bosque 
público mejora el paisaje forestal. Sinceramente, si ustedes me dicen que son incapaces de conseguir 
450.000 euros de la ecotasa, que por cierto Palma colabora muchísimo más que cualquier otro 
municipio. Cuando se están gastando este dineral en otros sitios, en comprar fincas, en comprar 
edificios, en campañas de protección medioambiental, no sé, si usted no tiene la suficiente fuerza con su 
gobierno, nos llame que nosotros le ayudamos y estaremos de su parte, para exigir que ese dinero de la 
ecotasa que se recauda mayoritariamente en Palma, se destine para salvaguardar el segundo gran 
bosque de Palma, junto con el Castillo de Bellver, y el Bosque de Bellver. Creo que sería lamentable que 
en este momento se equivocara la decisión, que en su momento fue acertada, de conseguir esa solución 
que ya pactamos con los vecinos, y dejar que se estropee el bosque de Son Puig. Gracias.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Por esta parte no se preocupe, la financiación la tenemos, el impuesto turístico, si nos 
dijeron que sí. Pero el problema para solicitar una inversión de impuesto turístico, es que tienes que 
hacer un expediente administrativo que presentar al impuesto turístico, y ese expediente administrativo 
no se ha podido hacer, porque como les expliqué ya en reiteradas ocasiones, los técnicos municipales no 
ven base legal para que el ayuntamiento de Palma pueda justificar esta inversión. Y si no firman, no se 
puede hacer. La diferencia entre un regidor de oposición, que yo he sido, y un regidor de Gobierno, es 
que cuando actúas en labores ejecutivas, tienes que hacerlo con los informes a tu lado. Si ven hoy he 
traído tres puntos como ejecutivo de Urbanismo al Pleno. Los tres verán que vienen no solo con mi 
firma, si fuese solo con mi firma, no, no, verán que viene con la del cap de departament, la cap de 
servei. Es decir, los técnicos avalan que lo que yo elevo a Pleno es correcto y se puede hacer. Muy bien, 
no puedo hacer lo mismo con las torres de Son Puig, no tengo estas firmas, solo está la mía, y por tanto 
no puedo gastar el dinero, porque los técnicos no lo avalan, y les expliqué porque. Les expliqué que no 
aceptan que sea por cuestiones de salud, por una explicación sencilla, para ellos es que si no fuese, si 
hubiese un peligro para la salud, no sería legal que estas torres se pudiesen hacer a esa distancia a una 
vivienda, no sería legal, y sí lo es. Por tanto, si legal es legal, no se puede aducir eso como motivo para 
pedir el cambio. El motivo medioambiental alegan que modificar una torre y cambiarla metros del 
trazado, el impacto medioambiental básicamente es el mismo, y no justifica una inversión de estas 
dimensiones. Y el tercero, que es lo que dice la ley del sector eléctrico, que se lo leí, se lo vuelvo a leer, 
dice, cuando tú tienes un trazado y quieres cambiar el trazado, hay dos opciones, que lo pida el 
propietario, que no somos nosotros, que es un privado, y lo pague él. Evidentemente no lo va a hacer. 
La segunda dice, que la variación de la ubicación o trazado de una instalación de transporte, como 
consecuencia de proyectos o planes aprobados por la administración, comportará el pago del coste de 
dicha variación por la administración competente sobre dicho plano o proyecto. Los funcionarios dicen 
que no tenemos ningún plan o proyecto, es que ni el terreno es nuestro, y el acuerdo de Pleno no es un 
plan o proyecto, sería un plan o proyecto, tener que hacer una calle, tener que hacer una carretera, un 
casal de barri, tener que hacer una actuación municipal, pero no tenemos que hacer ninguna actuación 
municipal, entre otras cosas porque ni el suelo es nuestro, es privado, es de un particular. Por tanto, no 
podemos acogernos a lo que nos dice la Ley del sector eléctrico. Y de aquí no salimos, y por tanto no 
firman. Y si no firman no se puede hacer. Eso es una institución, va así, no es solo lo que decidamos 
nosotros. Si hemos podido por ejemplo conseguir el Molinar Port Petit, proteger Ses Fontanelles, y llevar 
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adelante la Façana Marítima, no es porque lo haya dicho el regidor de Urbanismo y el Equipo de 
Gobierno, es porque hemos venido con un montón de informes técnicos que lo avalan, y que lo 
posibilitan que lo votemos. En este caso no tengo ese aval técnico, no lo tengo, no lo he conseguido, y 
ante esa imposibilidad, ¿qué hice? ¿Me quedé ahí? No. Fuimos a Madrid a ver al Presidente de Red 
Eléctrica, a pedirle que hiciese un cambio de trazado que no tuviese coste, y es el que nos ha propuesto. 
¿Es el ideal? No, no, pero es el que nos podemos permitir, porque otro no se firma. Y en ese lo que se 
propone es que en vez de la torre estar a 62 metros, esté a 152 de las viviendas, y que la torre sea de 42 
metros y no de 60 como el resto del trazado. Eso es lo que hemos conseguido, se lo hemos conseguido 
porque no nos hemos conformado con el no, y hemos dicho bueno pues si no es posible aquí, vamos a 
ver a Red Eléctrica, a ver si con Red Eléctrica conseguimos un cambio. Ha ofrecido un cambio, ¿es el 
original? No, no, pero es el que nos podemos permitir. No porque no haya financiación, porque la 
financiación estaba, es porque hay que hacer un expediente administrativo, para poder gastar el dinero 
público. Y ese expediente administrativo requiere la firma de los técnicos, y en este caso no lo firman, 
porque encuentran que no hay base legal para firmarlo, y esa es la situación en la que estamos. Y así, en 
la administración, sin esa firma no se puede seguir adelante, cuando hay gasto público. Por tanto, es lo 
que les expliqué ya en reiteradas ocasiones, no tenemos el aval técnico para realizar este gasto, ni para 
pedirle al Govern que lo haga. Que el impuesto turístico lo financiaban, por eso lo dijimos, pero no 
hemos podido cuando hemos tenido que presentar los informes jurídicos no los tenemos, no los 
tenemos. Por tanto no los puedes pedir. Es así, en la administración, te puede frustrar pero es así y no se 
puede cambiar. Gracias.” 
 
Sra. Conrado Quiroga (C’s): 
 
“Sí. Mire Sr. Hila, cuanto menos me parece una irresponsabilidad por su parte, el prometer y 
comprometerse a realizar un cambio de trazado, y todo lo que se acordó en el Pleno, me parece una 
falta de responsabilidad comprometerse, sin ni siquiera saber si va a poder hacerlo o no. Pero no solo el 
día del Pleno, sino que hubo posteriores reuniones, me gustaría saber si usted se llegó a reunir con el 
Secretario de Estado de Cultura, que sacaron en la nota de prensa que habían pedido una reunión 
urgente, para tratar este tema, un mes después de haberlo aprobado en el Pleno. Usted entonces qué 
pasa, que los técnicos no los consulta tampoco, no los consulta ni un mes después, ni un mes antes, a 
ver si se puede hacer, si no se puede hacer, si se puede pagar, si no se puede pagar, como va esto. O un 
año después, después de haber estado mareando la perdiz es cuando les pide que les diga si se puede 
pagar o no. Como he dicho me parece de una irresponsabilidad muy grande. Pero bueno, además de 
esto, yo insisto en que hay que buscar una solución para los vecinos de Son Puig. Y a mí me gustaría que 
usted aquí, se comprometiera a buscar una solución, ya sea desde el ayuntamiento, o instar al Govern a 
que encuentre una solución para conseguir que el trazado sea el que se pactó con los vecinos, y el que 
los propios técnicos también del ayuntamiento, avalaron como posible y sin ningún problema. Por lo 
tanto, le pido Sr. Hila que diga aquí si se va a comprometer a buscar una solución antes de seis meses o 
antes de medio año. Gracias.” 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Sr. Hila yo la verdad es que no me puedo creer que  habiendo  una alarma social, y hablando del 
segundo gran bosque de Palma, usted encuentre tantas pegas en los técnicos, cuando además la 
Comunidad Autónoma se ha ofrecido a pagarlo. Pues le podría ofrecer hasta la solución, como se ha 
hecho en otras tantas fincas, pues propongan la compra de Son Puig, y háganse propietarios de Son 
Puig, o que lo haga el Gobierno autonómico por interés general. Cuántas decisiones no se toman por 
interés general. Y esto sí que es un interés general porque repito, es el segundo gran bosque de Palma, 
puerta de entrada a la Sierra de Tramuntana, que es de interés, patrimonio de la humanidad, y encima 
existe una alarma social por la cercanía de las viviendas. No se respalde usted en los informes, cuando 
tenemos tantos y tantos ejemplos, donde ustedes los informes los han tomado como les ha dado la 
gana. Yo quiero recordar por ejemplo en Sa Feixina, con informes incluso del ICOMOS y de la Fundación 
de San Fernando, se sacaban ustedes un informe de la manga, y contrataban a no sé quien que les hizo 
un informe que criticaba a todos los demás. Me acuerdo en aquel entonces el Sr. Noguera que decía, la 
justicia no sé que hará pero Cort tirará Sa Feixina. Bien poco que les importaban los informe y los 
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Tribunales en aquel entonces. O por ejemplo cuando decidieron saltarse el informe jurídico del 
Ayuntamiento de Palma, y contratar un particular, como es el Sr. Avel·lí Blasco, para que les hiciera el 
informe de adjudicación del Palacio de Congresos. O sea, me van ustedes a contar que aquí son 
escrupulosos con los informes, y que tienen en cuenta a los técnicos. Mire, me cuesta creer que en toda 
esta comunidad autónoma, los técnicos pongan una pega a un tema de interés general, de interés 
medioambiental, y que causa una enorme alarma social a los ciudadanos. Sinceramente, si ustedes son 
incapaces déjennos a los demás, que ya lo negociaremos nosotros.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias. Si un día gobiernan, no sé cuando, muy lejos, se sorprenderá de muchas cosas, porque 
es que no basta la opinión para hacer las cosas en  la administración, hacen falta los informes técnicos. Y 
si se salta uno los informes técnicos, después surgen los problemas. ¿Qué cree que es el único Gobierno 
que los técnicos algunos de los temas que ha planteado le ha dicho que no? También se lo decía a los 
gobiernos del PP, también se lo decía a los gobiernos del PP, e hizo actuaciones sin esos informes 
técnicos. Lo que pasa que luego tiene consecuencias. Han cambiado mucho los tiempos eh, hoy en día, 
gastarse 500.000 euros, un millón de euros, sin el aval técnico. ¿Quién lo va a hacer? ¿Usted lo va a 
hacer? Dígalo, que conste en acta, porque si algún día gobierna, lo vamos a rescatar. ¿Verdad que no lo 
haría? No lo haría. Ni lo haría nadie, y no tenemos el aval técnico. Es tan sencillo como eso. Le he dicho 
casos en los que hemos conseguido el aval técnico, y en este no lo hemos conseguido. Pasa en todas las 
legislaturas, que algún tema no consigues el aval técnico. Pasa en todas las legislaturas, pues en esta nos 
ha pasado con este tema. Y ¿qué cree? Que estoy contento de no tener aval técnico. Para nada. ¿Qué 
cree que soy aquí un masoquista que le encanta que los técnicos le digan que no? Pues no. Me 
encantaría que me hubiesen dicho que sí. Buscamos el dinero, conseguimos la financiación, fuimos a ver 
a todo el mundo que había que ver, pero se hicieron las propuestas. No las hice, le digo, soy economista, 
no hice el trazado yo, lo hicieron los técnicos municipales. Pero cuando Red Eléctrica presentó la factura 
de un millón de euros, ahí se acabó la historia, ahí se acabó la historia, ahí ya dejamos de tener los 
avales técnicos, dejamos de tenerlos, y no los hemos conseguido desde entonces. Y he conseguido un 
descuento del 50% de Red Eléctrica, que no está mal eh. Ya sé que no se valora nada, pero no está mal 
eh, que una compañía nacional con descuento del 50%. Dígame usted cuando lo ha conseguido. No está 
mal eh, hay que valorarlo. Y hemos conseguido un trazado que aleja la torre, ¿al sitio perfecto? No. Pero 
que lo aleja. Estas mismas discusiones las tuvimos la pasada legislatura con los gaseoductos eh, 
gobernaban ustedes. ¿Me quieren decir que trazado pagaron? Ninguno ¿no? Ya está. Entonces, en este 
caso no nos conformamos cuando no tuvimos el aval, fuimos a Madrid a ver al Presidente de Red 
Eléctrica, para que nos ofreciese una alternativa y nos la ha ofrecido. ¿Es la mejor del mundo? No. ¿Es la 
ideal? No. Pero es la que podemos asumir porque no requiere del aval técnico, porque no supone gasto 
para el Ayuntamiento de Palma. Y esa es la realidad. Muchas veces podemos estar contentos, y yo 
muchas veces traigo aquí proyectos y doy las gracias a los técnicos por el trabajazo que han hecho para 
hacerlo posible. En esta ocasión no ha sido posible. Esa es una frustración con la que también tendré 
que quedarme. No es posible, no tenemos el aval técnico, no los he podido convencer. Ya está. No he 
sido capaz de convencerlos. No son los de mi área, de otras áreas, no hemos sido capaces de 
convencerlos para que avalen esta operación. Y ya no podemos pasar de esa línea roja, si los técnicos no 
quieren firmar, no les puedes obligar. Por tanto, no les he obligado si no quieren. Y asumo el coste 
personal, lo asumo. Pero los técnicos no han querido firmar, como en muchas otras ocasiones sí quieren 
firmar, no es una crítica a los técnicos, los técnicos hacen su trabajo, y aplican el criterio técnico, y 
cuando te tienen que decir que no te lo dicen, te lo dicen, y en este caso han dicho que no. En otros 
dicen que sí y en este han dicho que no, y a partir de ahí queda muy poco margen político cuando te 
dicen que no. Muchas gracias.” 

 
A la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient es fa votació separada dels punts: 
El punt 1, es dictamina favorablement per unanimitat. 
El punt 2, es dictamina favorablement per 6 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM 
PALMA i C's) i 3 abstencions (PP). 
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Es proposa: 
 
"El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno: 
 
 1.- Seguir apoyando en el trazado propuesto por los técnicos del Ayuntamiento de Palma y 
acordado con los vecinos. 
 
2.- A instar al Govern de les Illes Balears a pagar el coste total de trazado alternativo."  
 
Aprovat el punt 1 per unanimitat i el punt 2 per 19 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA i C's) i 8 abstencions (PP i Sr. Gijón) 
 
51. Grup PP relativa al projecte d'alta tensió a Son Puig 
 
Dictaminat favorablement per unanimitat per la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient. 
 
Es proposa: 
 
"El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de Govern a donar compliment a l’acord de ple aprovat 
per unanimitat el 30 de novembre de 2017 per tal de que en cas de que la modificació 
d'aquest projecte suposi un increment de cost i a fi de que el mateix no suposi un impediment 
per la seva realització es cerqui la participació en el seu finançament tant de "Red Eléctrica de 
España S.A." com de la resta d’administracions implicades al projecte." 
 
Aprovat per unanimitat 
 
46. Grup C's relativa als contracte d'arrendament del Patronat Municipal de la Vivenda 
realitzats baix el marc del pla de reallotjament de Son Banya 
 
Sra. Conrado Quiroga (C’s): 
 
“Sí, muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno, en el plan de realojo de Son Banya, se establece unas ayudas a 
cinco años, unas ayudas económicas para la vivienda de las familias realojadas. Sabemos que se ha 
hecho algún contrato ya del Patronato, con el Patronato de la Vivienda, en el que con estos contratos, se 
establece una prórroga obligatoria forzosa a tres años máximo, en vez de a cinco. Nosotros lo que 
solicitamos es que estos contratos, sean, tengan la prórroga forzosa a cinco años, en vez de a tres. Usted 
Sra. Borras en la Comisión dijo que iba a votar en contra, porque estaba a favor de estos cinco años, que 
estamos pidiendo, y además dijo que nuestra proposición era absurda. Yo lo que le puedo decir es que 
lo que considero que es absurdo es que haya, que tengamos conocimiento tres contratos firmados por 
parte del Patronato, con una prórroga forzosa a tres años, cuando el plan dice que se les tiene que 
ayudar hasta cinco años. Con lo cual lo que le solicitamos es que en estos contratos que ya se han 
firmado, se rectifiquen y la prórroga se amplíe a cinco años. Muchas gracias.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, empezaré yo con la propuesta, en lo que se refiere al Patronato Municipal de la Vivienda. El 
Patronato tiene unos criterios que se aplican a todas las personas que disfrutan, pues están inquilinos en 
una vivienda municipal. No podemos dar unos criterios diferentes a unas personas que a otras, como 
usted entenderá, porque no hay, porque después todo el resto nos pedirán las mismas condiciones, 
como es normal. Entonces, el ayuntamiento, el Patronato aplicará la ley en vigor. En estos momentos la 
ley en vigor ha sido modificada hace dos semanas por el Consejo de Ministros, del Gobierno de España, 
y dice que los contratos de alquiler serán de cinco años. Por tanto, el Patronato aplicará y firmará 
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contratos de cinco años, a los residentes de Son Banya y al resto, a todas las personas. Pero no quiere 
decir que cuando acaben los cinco años los eches, quiere decir que si han cumplido con las normas que 
especifica el Patronato, continuarán, y si no las cumplen es cuando no continuarán. Pero yo creo que 
estaremos de acuerdo en que si no cumplen las normas, no tendrían que continuar. Yo creo que 
estaremos de acuerdo. y eso no lo dice tampoco el Regidor de Urbanismo eh, lo dicen los trabajadores 
del Patronato que se dedican a eso, los que hacen la evaluación de las familias, y cuando acaba el 
contrato proponen en la inmensa mayoría de ocasiones, que sigan. Por tanto en esto podemos estar 
tranquilos. La ley ya dice cinco años, la propuesta ha quedado superada en este caso por un Consejo de 
Ministros, y tendrán cinco años, y a los cinco años pues serán los técnicos municipales los que evaluando 
el comportamiento de la familia propondrán que sigan o no. Normalmente seguirán como es lo normal. 
Muchas gracias.” 
 
Sra. Borràs Dalmau (MÉS per Palma): 
 
“Jo en aquest sentit lo que vull dir és, per una banda, reforçar això que ha dit el regidor, assenyalant 
com ja vaig fer la gran contradicció que vostès sempre presenten. Això que ara vostès demanen, jo li 
record que a Madrid hi van votar absolutament en contra. Fins i tot amb les paraules que diu “no 
apoyaremos medidas trasnochadas y fracasadas que se ha demostrado una y otra vez no son útiles, sino 
no son solo inútiles, sino directamente nocivas. Y no apoyaremos esta PNL para intentar lavar la 
incompetencia de los ayuntamientos de Madrid y Barcelona.” Això són paraules textuals de Ciutadans, i 
ara vostès ens presenten això. I a més a més li vull dir que varem tenir unes negociacions importants 
com Equip de Govern i com Benestar amb l’oposició, vostès també hi eren, quan es va tractar dels 
acords de Son Banya. I es va parlar precisament de quin tipus d’excepcionalitats i quin tipus no, i es va 
quedar d’acord que se seguiria, que no es faria una excepcionalitat, ni tan sols es demanaria. Però que 
les ajudes es contemplaven per cinc anys. Com ha explicat molt bé el regidor, no diu que d’aquí tres 
anys se’n anessin al carrer, ni molt manco. Les ajudes són durant cinc anys. I quan s’acabin les ajudes, hi 
podrien continuar vivint, si es compleixen les condicions i continuen pagant. Per tant en aquest punt no 
hi ha res a dir. Llavors, bé, simplement dir que s’aplicarà per totes les famílies vulnerables, i per la seva 
tranquil·litat li vull dir que les famílies que se’n varen anar el dia 19, i varen signar contracte, ja s’aplica 
la nova llei.” 
 
Sr. Sánchez Cifre (PP): 
 
“Sí, gracias Sr. Noguera. Bien, nosotros apoyaremos la propuesta de Ciudadanos, y simplemente un 
apunte. Creo que hay que conocer la ley, sobretodo si son recientes, el Real Decreto aprobado 
recientemente en el Consejo de Ministros no establece cinco años, establece siete años cuando el 
arrendador es persona jurídica, por tanto se debería aplicar siete años, no cinco años. Muchas gracias.” 
 
Sra. Conrado Quiroga (C’s): 
 
“Bueno, vamos a ver Sra. Borràs, si quiere podemos aquí tener un debate sobre el cambio de la Ley de 
arrendamientos urbanos. Yo desde luego estoy de acuerdo con las palabras del grupo parlamentario 
Ciudadanos, como no puede ser de otra manera. Y podríamos debatir sobre esto. Pero aquí estamos 
debatiendo sobre un Plan de realojo de Son Banya, que se garantiza a cinco años unas ayudas, siempre y 
cuando cumplan una serie de requisitos. Y ustedes han hecho contratos de viviendas a tres años, en vez 
de a cinco. Y lo que nosotros le pedimos es que estos contratos que se han hecho a tres en vez de a 
cinco, se prorroguen a cinco años, para que tenga una coherencia el Plan de realojo con los contratos 
que se están firmando. Yo creo que esto no es tan difícil de entender y me gustaría saber que es lo que 
van a hacer ustedes con los contratos que ya se han firmado, que la prórroga es solo a tres años, y no a 
cinco. Evidentemente ahora los que vengan a partir de ahora, serán no a cinco, a siete. Pues muy bien, 
fenomenal, pero yo quiero saber lo que va a ocurrir con los que ya se han firmado. Gracias.” 
 
Sra. Borràs Dalmau (MÉS per Palma): 
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“Gràcies. Sra. Conrado, és que pareix que li vingui de nou, hem tingut moltes reunions per consensuar 
un acord, en cap moment es va plantejar, perquè es va veure lògic que no es podia fer d’aquesta 
manera, són moltes les famílies vulnerables que hi ha a Palma, és poc el parc d’habitatges que tenim. 
Per tant, això es va decidir i aquest Equip de Govern seguirà escrupolosament els acords signats, tant si 
són vostès com si no hi són, els seguirem escrupolosament. I no sé, potser això el regidor d’Urbanisme 
ho sap més, però jo no crec que es pugui fer un contracte retrospectivament, per tant serem rigorosos i 
escrupolosos amb dues coses, amb el compliment de la llei, i amb els acords signats pels cinc partits 
amb representació municipal, en quant a l’acord de Son Banya. Gràcies.” 

 
Dictaminat desfavorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per 4 vots en contra 
(PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i4 vots a favor (PP i C's) amb el vot de qualitat del 
president 
 
Es proposa: 
 
"El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno a que los contratos de 
arrendamiento que se hagan por parte del Patronato Municipal de Vivienda,  a las familias que 
formen parte del plan de desalojo de Son Banya, se establezca una prorroga forzosa hasta los 5 
años, siempre y cuando cumplan con las obligaciones y requisitos del programa de ayudas." 
 
No aprovat per 15 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 vots a favor 
(PP, C's i Sr. Gijón) 
 
53. Grup PP reprovació dels regidors d'Urbanisme 
 
Sr. Sánchez Cifre (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Es Presidente Lincoln dijo “se puede engañar a todo el mundo algún tiempo, se 
puede engañar a algunos todo el tiempo, pero no se puede engañar a todo el mundo todo el tiempo”. 
Pues bien, con el tema de la fachada marítima el Sr. Noguera y el Sr. Hila, han intentado engañar a todo 
el mundo todo el tiempo, y eso no es posible. Dejen de mentir a la gente. En primer lugar la engañaron 
porque aseguraron que la titularidad del edificio de Gesa, era municipal. Y se ha demostrado que nunca 
lo fue, y nunca lo será. También engañan cuando hablan de un gran parque, cuando la realidad es que 
hablamos de un pseudo parque. Yo me he mirado los planos por arriba, por abajo y por en medio, y lo 
que veo es un espacio, en el cual hay cuatro edificios para equipamientos, en el cual está el edificio de 
Gesa, que por cierto, se va a poder hacer viviendas presumiblemente de lujo, aquello que tanto 
denostaba la izquierda. Y entre medias, pues sí, parece ser lo que es un parque, pero no un gran parque, 
sino que va a ser un pseudo parque, y más cuando la Comisión de Mediambiente del Govern Balear dice 
que el espacio verde que existe en ese espacio es únicamente del 22%. ¿Ese es el gran parque que 
vende la izquierda? ¿22% de espacio verde? Otra mentira. Y finalmente engañaron al asegurar que la 
futura configuración de la fachada marítima no costaría un duro a los palmesanos. Pues bien, ya 
llevamos más de 150 millones de euros entre permutas e indemnizaciones. La última modificación 
puntual que se ha hecho además, se ha hecho de manera bastante torticera. Primero se hizo una 
suspensión de licencias, cuando obviamente cayó como una losa la Sentencia del Tribunal Superior de 
Justicia. Y al finalizar este plazo de un año, pues obviamente, forzando a los ciudadanos a través del arte 
del biloque, pues aprobaron una modificación puntual que no es más que otro fraude para la 
ciudadanía. Dicen que el humano es el único animal que tropieza sobre la misma piedra dos veces, y en 
su caso Sr. Noguera y Sr. Hila, se cumple a raja tabla, porque además vuelven a lo mismo que ocurrió en 
el año 2009, cuando ya les avisamos el Partido Popular, de que se estaban equivocando y que habría 
grandes indemnizaciones, pues obviamente vuelven a hacer lo mismo, y nos veremos seguramente otra 
vez en los Tribunales. Y además todo esto dicen que lo hacen por el bien general, pues bien, si fuera así 
y realmente buscaran el bien general, se reunirían con todas las fuerzas políticas, buscarían el consenso, 
no solo de la oposición, sino también de los afectados, y no mediante Decreto e imposición, que es lo 
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que están haciendo el la configuración de la futura fachada marítima. Y por todo esto nosotros 
consideramos que se acuerde la reprobación de los regidores de Urbanismo de esta legislatura, el Sr. 
Noguera y el Sr. Hila, por las falsas promesas continuas sobre la fachada marítima, relativas tanto a la 
supuesta propiedad municipal del edificio de Gesa, como al gran parque verde, que no es un gran 
parque verde, sino un pseudo parque, y que finalmente ha quedado demostrado que eran y son falsas. 
Muchas gracias.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Muy bien, si ustedes nos quieren reprobar por falsas promesas, qué tenemos que hacer 
con una sentencia que nos condena a pagar tres millones de euros, porque los criterios que fijaba la 
Directora Técnica de Urbanismo, Sra. Bosch, llegaron al punto de no pedir el informe de AENA, para 
hacer una construcción al lado el aeropuerto. Tres millones de euros. ¿Qué hacemos? ¿No piden la 
reprobación de su compañera? O solo piden la nuestra. Claro. Por supuestas promesas, y por hechos 
ciertos, tres millones de euros. ¿Sabe lo que se podría hacer con tres millones de euros? …, daría para 
unas cuantas subvenciones a entidades de barrio eh, tres millones de euros, más de tres millones de 
euros, sentencia firme eh, que el otro día en Junta de Gobierno ya tuvimos que acordar el pago de dos y 
pico. De eso no hablan. Pero a cambio de nada, porque si aún me dicen que nos hubiésemos quedado 
con el solar, pero es que ni el solar, a cambio de nada, de nada es nada. Tres millones de euros. 
Presuman de lo que quieran eh, y si quieren que miremos casos judiciales de la legislatura anterior, 
miramos eh. Llevamos unas cuantas condenas, no es la primera. Entonces, también pongámoslo todo en 
su sitio. Aquí lo que están ustedes diciendo es, engañaron con el edificio de Gesa. No, disculpe, el 
ayuntamiento tenía las llaves del edificio de Gesa, el ayuntamiento tenía la seguridad del edificio de 
Gesa. ¿Sabe a quién llamaba Endesa cuando quería cualquier cosa del edificio? Al ayuntamiento, no lo 
hacían ellos, nos llamaban a nosotros. O sea que, el ayuntamiento tenía las llaves del edificio de Gesa. Y 
en cada momento se ha dicho lo que teníamos. Y nosotros hemos sido siempre y hemos dicho lo que 
queremos hacer. Ustedes no. Ustedes todavía no han dicho que quieren hacer allí, no se atreven. No se 
atreven a decirlo. O sea que si no se atreven a decirlo, pongámonos en lo peor, sino ya lo habrían dicho, 
no se atreven. Nosotros sí lo queremos, lo decimos y lo hacemos. Queremos un parque. Nos hubiese 
gustado que el edificio de Gesa fuese municipal. Sí. Hay una sentencia que dice que no es posible. Pues 
no. No seguiremos con esa idea, no será municipal, será de Endesa, y yo lo que deseo es que cuanto 
antes esté en marcha. Como pasó con el Palacio de Congresos, como pasó, que está en marcha. Cuanto 
antes que esté en marcha, ese es mi objetivo como regidor. Ya que no puede ser municipal, que Endesa 
cuanto antes lo ponga en funcionamiento, que creo que es lo mejor que nos puede pasar como ciudad. 
Por tanto no estoy de acuerdo. Aplíquenselo ustedes, reprueben a su regidora por una condena en 
firme, y después vengan a reprobarnos a nosotros, por supuestas condenas. Yo llevo un tiempo en este 
ayuntamiento, todavía de una de mis acciones no hay una condena. Llevo unos cuantos años eh, 
ninguna a pagar nada. Entonces, no me vengan con futuribles. Les he dicho que hay un trabajo técnico 
detrás, muy potente, que lo que ocurrió la otra vez, que era que el estudio de mercado no justificaba 
suficientemente la compensación, esta vez no va a ocurrir. Se ha hecho un estudio de mercado muy bien 
hecho por los técnicos municipales, que son muy buenos haciendo estos estudios de mercado. Se le ha 
dado la oportunidad a Endesa, de contrarrestar esas cifras, y de que aporten las suyas, y no han sido 
capaces de contrarrestar las cifras de los técnicos municipales. Entonces, creo que podemos ir con 
tranquilidad, si lo recurren, no lo sabemos lo que van a hacer, si lo recurren de que podemos estar 
tranquilos de que el estudio de mercado está bien hecho. Y yo creo que es un buen objetivo para la 
ciudad, tener un parque en la fachada marítima, un buen objetivo para nuestra generación, y las que 
vendrán detrás, es un buen objetivo. Y si piden indemnizaciones, las piden desde el año 2005 eh, que 
estamos en el 2018, 2005. Ustedes han gobernado unas cuantas veces también, ya me contarán que 
hicieron, porque podían haber hecho, en otros hicieron, les interesó y cambiaron las cosas, en este no 
hicieron nada más que cambiar la defensa, no hicieron nada más. Si lo tenían tan claro, ¿Por qué no se 
reunieron con Endesa y llegaron a un acuerdo extrajudicial? No lo hicieron. Entonces, creo que ahora 
que nosotros estamos aportando una solución, que es además una solución querida por los vecinos, que 
creo que es buena para la ciudad, la reprobación por el edificio de Gesa. Bueno, yo creo que empiecen a 
reprobar a su regidora por tres millones de euros. Muchas gracias.” 
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Sr. Ribas Dietrich (C’s): 
 
“Sí, gràcies Sr. Noguera. Nosotros vamos a apoyar la moción, la proposición que ha presentado el 
Partido Popular. Usted Sr. Hila comienza echando balones fuera, e intentando despistar con los tres 
millones de la indemnización. Pero quiero recordarle que nosotros precisamente pedimos una Comisión 
para averiguar que había pasado y donde habían ido esos tres millones, y porque se habían perdido esos 
tres millones, y usted votó en contra. Entonces, no nos venga ahora echando balones fuera con este 
tema, porque sabe perfectamente que usted y su Equipo de Gobierno, fueron los que no quisieron 
seguir avanzando para ver que había pasado con esos tres millones que perdieron. Solo por lo que 
hemos escuchado aquí a representantes de la asociación de vecinos de Son Puig, ya merecería que 
nosotros votáramos a favor de la proposición del Partido Popular. Porque ha hecho una descripción de 
todas las mentiras que ustedes dos han ido haciendo durante esta legislatura en relación a Son Puig, que 
ya solo por esto merecen ser reprobados los dos. Y nosotros evidentemente como que este señor tenía 
razón, pues suscribimos toda y cada una de sus palabras. Nos ha ilustrado sobre todo tipo de falsedades, 
además bien documentado por artículos en prensa y manifestaciones que hubieran hecho. En la 
Regidoría de Urbanismo hemos sufrido dos periodos diferentes, uno primero es el del Sr. Noguera, que 
era digno de un guión de una película de Monty Python, porque era, fue la gestión del absurdo 
continuado, una gestión que nos llevó a que la seguridad jurídica dentro de lo que era la Gerencia de 
Urbanismo, pues quedara en agua de borrajas, porque yo que sé, había propuestas que se presentaban, 
para adoptar el acuerdo, y a lo mejor porque ARCA decía que no le gustaba, pues quedaban sobre la 
mesa y quedaban durante varias semanas sin tener en cuenta que las licencias son actos reglados, y que 
cuando se cumple la normativa, se tienen que aprobar sí o sí, sin que quepa el vamos a dejarlo sobre la 
mesa para pensárnoslo, porque el proyecto no nos gusta. Luego nos mintió, como bien ha dicho el Sr. 
Sánchez, con todo el tema del edificio de Gesa. Usted nos dice que el ayuntamiento tenía las llaves, pero 
nosotros nos íbamos a hablar con la asesoría jurídica de este ayuntamiento, y si les preguntaba ¿usted 
nos puede asegurar que el edificio de Gesa es de titularidad municipal? La respuesta siempre era la 
misma, yo esto no lo puedo asegurar nunca, porque no estoy seguro de que sea así. Por tanto, nos 
mintió con el edificio de Gesa, nos mintieron con el velódromo, porque nos vendían ya el bosque 
urbano, cuando aún estaba pendiente de resolución una sentencia del Tribunal Supremo, que echó atrás 
todas las valoraciones de las expropiaciones. En fin, han sido unas mentiras continuadas a lo largo de la 
legislatura, y las mentiras en política no se pueden perdonar. La segunda parte de la legislatura, le 
hemos tenido a usted Sr. Hila. Con usted hemos de reconocer que en seguridad jurídica, pues hemos 
salido ganando, es decir, ahora al menos cuando se trae una proposición al Consejo de Gerencia de 
Urbanismo, se sabe que si cumple con la normativa se aprueba. Pero nos ha mentido con todo el tema 
de la fachada marítima. Nos vende usted un parque que usted sabe perfectamente que no es un parque, 
porque contempla tres edificios y la zona de vegetación se reduce a un 22% solo de la superficie de todo 
el aparcamiento, de todo el aparcamiento perdón, de todo el parque. Usted sabe perfectamente que 
esto nos va a costar indemnizaciones a este ayuntamiento. Usted sabe, usted lo que se tendría que 
plantear es si realmente la ciudadanía está dispuesta a pagar un segundo Palacio de Congresos, por una 
zona verde que ni siquiera va a ser zona verde, porque todo, todo, todo lo que usted está diciendo en 
relación a esta modificación del Plan General para la fachada marítima, todo es una absoluta falsedad.” 
 
Sr. Sánchez Cifre (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. No engañen a la ciudadanía, si en el año 2009 ustedes les dicen que por el coste, 
cerca de los 150 millones de euros, iban a obtener este pseudo parque, porque de gran no tiene nada, y 
de parque poquito, ustedes no hubieran continuado con este proyecto. Esa es la realidad. Porque al 
político se le tiene que exigir la fórmula del coste de oportunidad, y aquí en este caso ha sido nefasto, 
porque la izquierda siempre hace lo mismo, nunca pone en valor el coste de oportunidad, el 
presupuesto y el dinero público es limitado. O vamos a hacer como hacía la hoy Ministra Carmen Calvo, 
que decía: “estamos manejando dinero público, y el dinero público no es de nadie.” Precisamente, como 
es dinero público es de todos, y se tiene que manejar con criterio, cosa que ustedes no saben hacer. Y lo 
que no se puede hacer tampoco es cargar sobre los hombros de la ciudadanía, el coste de las decisiones 
demagógicas de un político irresponsable como han actuado ustedes en esta legislatura. Mire, con 150 
millones de euros, se podría, es que es un presupuesto cinco veces el presupuesto anual de Servicios 
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Sociales. Es que no hablamos de cuatro duros. Es que esa es la realidad del coste de este pseudo parque. 
Con la edificabilidad extra que se le dio a Mapfre ¿sabe cuantas viviendas sociales se podría construir? 
310 viviendas sociales. Dígale a esta gente que está esperando una vivienda social, que ustedes no, 
queremos este pseudo parque, no, no, oiga, hay otras prioridades. Se podrían construir suficientes 
escoletas como para suplir la demanda de las más de 500 familias que año tras año se quedan sin plaza 
de escoleta. Y ya no hablamos de construir Casales de Barrio en los barrios donde todavía no hay 
Casales, dotar de equipamientos por ejemplo en barrios que no tienen, como el barrio de Pere Garau, y 
ya no os digo nada, infinitamente inferior el coste de todos los proyectos de presupuestos participativos, 
que todavía están sin ejecutar. O sea que, ese valor de coste de oportunidad se tiene que tener en 
cuenta, y ustedes no lo han tenido en cuenta, y obviamente esto le supone un sobrecoste a la ciudad, 
que estamos, no estamos dispuestos a asumir. Mire, yo no considero que ustedes sean mala gente, 
como decía un ciudadano, representante de la ciudadanía, en alusión al poema de Machado. Tampoco 
considero Sr. Hila que usted habla más que miente, aunque miente bastante, yo simplemente considero 
que ustedes son malos políticos, y por eso merecen esta reprobación. Muchas gracias.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Menos mal que ustedes son muy buenos políticos, menos mal, estamos salvados en este país con el 
Partido Popular. Bueno, yo le diría, hablan de indemnizaciones que todavía yo no sé de donde salen, 
porque lo que es esta operación es una permuta de solares, cambiamos tres solares en primera línea, 
por solares municipales en segunda línea. Cambiamos, ustedes regalaban, se han olvidado ¿verdad? 
Ustedes regalaban siete solares para hacer iglesias, x solares para hacer tal, yo no estoy en contra, pero 
los regalaban eh. Ustedes regalaban a cambio de nada, y muchos no están todavía construidos, están 
ahí, que podrían hacerse muchas cosas, pues no, están ahí a nombre de otra entidad, sin construir, y lo 
hicieron ustedes. Yo lo que propongo es cambiar tres solares de primera línea para un parque, por 
cuatro que hay detrás municipales. No me parece tan mal cambio. Eso es todo, no hay ninguna partida 
del presupuesto, donde haya dinero para esta operación, solo son cambio de solares. Nosotros 
cambiamos solares, ustedes regalaban solares, y tiene la cara dura de decirme, valore aquellos solares 
que regaló lo que costó, valórelos, costaría, son una millonada de euros. Entonces, lo del 22%, lo del 
22% es un informe del 2009, del 2009, cuando se preveía hacer un aparcamiento debajo de parque, que 
ya no está previsto. Era cuando se hablaba del 22%, actualícense, actualícense con los informes, que se 
han quedado un poco antiguos, están todavía en el 2009. Entonces, nosotros creo que tenemos un 
objetivo que además cumple con nuestro compromiso de gobierno y electoral, que es que en la primera 
línea de Palma, haya un parque, parque seguramente que disfrutarán ustedes, sus hijos y sus nietos. 
Que muchas veces después se convierten ustedes en los grandes defensores, y resulta que la idea es 
suya, que esto me ha pasado alguna vez, sin ir más lejos con Blanquerna. Donde ustedes eran el fin del 
mundo, y luego estaban vamos orgullosísimos, orgullosísimos. Me acordaré toda mi vida de la frase que 
dijo Jesús Valls en un Consejo de Gerencia que aún la estoy intentando entender, me dijo, después de, 
me tocaba a mí defender Blanquerna en este Pleno, de que Blanquerna era el fin del mundo para los 
comerciantes. En un Consejo de Gerencia Jesús Valls regidor de Urbanismo va y suelta, ¿saben cuál es la 
gran apuesta de este gobierno del pequeño comercio? ¿Saben cuál es? Y yo dije ¿Cuál es? Dice, los ejes 
cívicos comerciales. Algún periodista se acordará, los ejes cívicos comerciales. Pasaron de ser el fin del 
mundo a ser la gran propuesta del Partido Popular para el comercio en Palma. Fíjense. Pues les digo que 
esto pasará lo mismo, pasará de ser el fin del mundo a que después serán los primeros que defenderán 
que allí había que hacer un parque. Y les diré más, la gestión, cuando se tomaron las decisiones sobre el 
Palacio de Congresos, también era el fin del mundo. También era el fin del mundo, también nos 
anunciaron el fin del mundo.  Bueno pues ahí está el fin del mundo. Yo apuesto porque esto sea otro fin 
del mundo como ese. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Molt bé, en relació a les paraules del Sr. Ribas del tema de Son Puig, vull tornar a insistir, com ha dit el 
Sr. Hila, que nosaltres sí que teníem els doblers, ho presentàvem a la taxa turística, i va esser un informe 
jurídic que no ens ho va deixar presentar a la taxa turística. No és un problema de finançament, els 
doblers hi són, hi eren, hi seran, és un problema de viabilitat jurídica en relació en això.” 
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Dictaminat desfavorablement per la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient, per 5 vots en 
contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM PALMA) i 4 vots a favor (PP i C's). 
 
Es proposa: 
 
"El Pleno del Ayuntamiento de Palma acuerda la reprobación de los regidores de Urbanismo de 
esta legislatura, el Sr. Noguera y el Sr. Hila por las falsas promesas continúas sobre la Fachada 
Marítima, relativas tanto a la supuesta propiedad municipal del edificio de Gesa, como al gran 
parque verde,  y que finalmente ha quedado demostrado que eran y son falsas." 
 
No aprovat per 15 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 vots a favor 
(PP, C's i Sr. Gijón) 
 
55. Grup PP relativa a auditoria externa EMAYA 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno, creo que ya todos conocemos que las últimas semanas pues hemos 
conocido la existencia de una trama de falsificación de certificados, que afecta a diferentes procesos 
selectivos de Emaya. Han sido continuas las informaciones que aparecen en los medios de 
comunicación, que yo creo que comprometen seriamente la gestión que se está haciendo del tema en 
Emaya. Y sin duda alguna para mí también compromete la imagen de la compañía. Por lo tanto yo creo 
que como regidores, pues tenemos el deber de evitar cualquier sombra de duda y de garantizar una 
resolución positiva del tema de la trama de títulos falsos. ¿No? Yo creo que además cuando se están 
tomando decisiones de despidos, suponen un motivo más para que todos los procedimientos de 
revisión sean impecables. Y por eso pues hemos propuesto esta auditoría externa. Además añadir que 
justo las últimas, hace casi una semanita, IB3 Radio sacaba un programa que era apropósito pues 
precisamente de esta trama de falsificación, y pues vemos que participan sindicalistas de algunos 
trabajadores, e incluso dice que representantes de trabajadores y trabajadores por su cuenta también, 
pues más allá de las referidas falsificaciones, denuncian otros episodios, que tienen que ver con la 
libertad sindical. Otros hablan de amenazas, o de existencia de una red de tratos de favor dentro de la 
empresa pública de Palma. Otro twitter también dice pues que hay un trabajador que no le sorprende 
toda la información que está saliendo, en cuanto a las últimas, los últimos temas de las falsificaciones, 
porque habla también de contratos a medida, apunta también a la misma dirección de la empresa 
municipal de aguas, de su connivencia con todas estas irregularidades. Un testimonio de la sección 
sindical de aguas que ha pedido hablar desde el anonimato, porque tiene miedo a represalias del Comité 
de empresa, habla de que se les ha puesto pegas a la hora de que los sindicatos mayoritarios, pues 
tuvieran acceso a la información. Después también tenemos la entrevista a un representante de USO, 
que habla de que ha transmitido a la dirección, las anomalías que ha detectado en el proceso de 
contratación, que hace más de seis meses que no les pasa la documentación que han solicitado, pues 
bienvenidos al club, porque el Partido Popular le pasa exactamente igual. También hablan de una 
reunión de hace seis meses, que donde la compañía les dijo que si querían alguna información, pues que 
la tenían a su disposición, pero realmente no se la facilitan. Habla también de que algo está pasando, 
cuando la gente está entrando en la empresa con titulaciones falsas. Dice que en muchas ocasiones 
también se ha sabido antes de que finalice el concurso, cual sería la persona que tendría la plaza. Pues 
creemos que son motivos suficientes para que pues desde la empresa municipal, se tomen medidas 
contundentes, también decir que el otro día se nos facilitó las alegaciones del sindicalista que ha sido 
despedido, el afiliado a MÉS, y él mismo también en sus alegaciones hablaba de que había puesto en 
conocimiento de la empresa, pues determinadas irregularidades, y en varias ocasiones en que no se le 
había hecho caso. Yo creo que cuando menos a mí ya lo que me preocupa pues es no solo que las cosas 
se estén haciendo bien, cuando estamos hablando de tantos despidos, sino de que además no se quede 
la duda, la sombra de duda, como ya me queda a mí personalmente, de que las revisiones tampoco son 
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correctas. Creo que los regidores, y más los que somos Consejeros de Emaya, debemos velar por la 
buena imagen de la compañía, y creo que lo más limpio y lo más neutro, sería pues precisamente 
contratar una auditoría, ya sea externa o bien de los propios servicios del ayuntamiento de Palma, 
donde se pueda proceder a la revisión pues de estos procesos, y sí pediría pues una mayor participación 
de la oposición y de los sindicatos, que como vemos pues estamos teniendo todo tipo de pegas para 
acceder a la información. Gracias.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Bé, jo lo primer de tot voldria dir, per la gent que no era present, que aquest tema ja es va debatre en 
el Consell d’administració d’Emaya. Es va fer la setmana passada un Consell d’administració, i es va 
plantejar per part del Partit Popular aquesta proposta, es va parlar, i ja es va aclarir en aquell context. Lo 
que passa és que a lo millor el Partit Popular té ganes, o no té altres idees, no té altres propostes per dur 
en el Plenari, per millorar la ciutat, i insisteixo en la mateixa proposta una vegada sí i un vegada també. 
Però bé, nosaltres no ens preocupa gens les auditories, i no es preocupen gens perquè en aquesta 
legislatura, és quan hem acabat de manera radical i contundent, amb tot l’enxufisme, i els processos de 
contractació, sense regular que es feien històricament en aquesta empresa pública, i que tothom coneix, 
tant els empleats d’Emaya com la ciutadania de la ciutat i d’altres llocs de Mallorca. Per tant amb això 
estam ben tranquils i ben tranquil·les. Tots els processos que es fan a Emaya des de l’estiu del 2015 són 
processos que estan reglats i són garantistes per la igualtat d’oportunitats i els criteris per valorar quines 
són les persones que han d’ocupar els llocs de feina, gastant descoberts, són criteris professionals i 
absolutament objectivats. Per tant, amb això no tenim cap problema. Per això, precisament perquè ho 
tenim tot regulat, hem pogut detectar irregularitats. Abans no es detectaven irregularitats, perquè no hi 
havia res regulat. Per tant no es podia detectar quan se feien males praxis, d’una manera objectiva. I ara 
sí que ho hem pogut fer. I de fet, crec que hem demostrat que ho hem fet d’una manera garantista amb 
els drets laborals, perquè hem demanat a tots els treballadors que s’han anat detectant que tenien 
qualque relació amb la falsificació de documentació, que es poguessin expressar i poguessin presentar 
les seves al·legacions o la seva informació, per poder prendre una decisió que fos justa. Però en el 
moment que teníem tota la informació, hem pres mesures contundents i ben clares. I a demés han estat 
les mateixes mesures per tots els treballadors, que han estat implicats de la mateixa manera. Per tant 
no fem parts ni quarts, aquí tractem a tothom per igual, que és lo que hem de fer com empresa pública, 
i com a Govern. Recordar que des d’Emaya ja s’està auditant els processos de contractació, perquè la 
irregularitat que es va detectar amb la documentació falsificada, que s’havia entregat a un procés de 
contractació, es va decidir analitzar tots els processos que s’havien desenvolupat des del 2015, que són 
una seixantena de processos, que impliquen a uns 5.000 candidats i candidates. Ara mateix, per lo que 
fa en els títols de català, ja s’han revisat gairebé la meitat, uns dos mil i pico, ara no sé la dada exacta. 
Però gairebé la meitat dels títols de català que s’havien de presentar pels diferents processos, ja s’han 
revisat. Ara mateix, s’han detectat en total, nou certificats falsificats, el total que s’han detectat. Estam 
parlant de més de dos mil cassos i se’n han detectat nou. Són nou cassos preocupants, amb els que hem 
actuat de  manera contundent, però són aquest percentatge. Val? I ara s’està continuant amb la resta de 
processos. Les altres, els altres certificats que no són de català, d’altres formacions, idò se van 
demanant però clar, com que se demanen a diferents instàncies,  i és més complexa, perquè títol de 
català només n’hi ha un, per dir-ho de qualque manera, i d’altres certificats n’hi ha molt més, és molt 
més lent. Però també s’estan fent les revisions. Per tant, nosaltres ja entenem que ja estam auditant els 
processos de contractació. I després, algunes denuncies o queixes que fan alguns sindicalistes a 
l’empresa, els he dit a ells, i ho he dit en els mitjans de comunicació, i ho dic aquí sempre que faci falta, 
tothom que tingui coneixement de qualque mala praxis, o de qualque irregularitat dins Emaya o 
qualsevol altre empresa pública, que ho denunciï a Recursos Humans, i que ho denunciï davant les 
instàncies que consideri, i nosaltres investigarem i actuarem amb contundència, com hem fet cada 
vegada. Per tant, votarem en contra d’aquesta auditoria, perquè la considerem innecessària.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sra. Truyol, ja pot tenir en compte que lo del senyor del sindicat, que han hagut 
d’expedientar, lo del arrepentimiento espontáneo, no ha estat això, no ha estat arrepentimiento 
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espontáneo. S’ha donat a posteriori, una vegada que l’han aferrat, i que ja estaia ficat dins la suposada 
trama. Bé, miri, en el moment en que existeixi dubte damunt aquests processos de selecció, crec que 
totes les persones que se’n puguin veure implicades, i que hi estiguin, lo que haurien de fer és una passa 
a un costat, i fer lo que li demana la proposició, que és una auditoria externa. És a dir, vostès no hi ha de 
fer res, que facin l’auditoria externa i que ens donin les conclusions. Jo crec que és una cosa senzilla, i és 
una cosa que a vostès els llevaria tota sospita de damunt, davant aquestes irregularitats que s’han donat 
dins el procés. I jo crec que fins i tot jo crec que tots hem arribar a coincidir durant aquesta legislatura, 
que aquests processos de transparència, que s’havien de donar, tant en els ingressos com empleats dins 
empreses de l’ajuntament, com la pròpia gestió del propi ajuntament, era essencial per veure com 
funcionava aquesta maquinària municipal. I jo crec que és una proposició que és adient, per mos de que 
varem començar amb mal peu. Hem de reconèixer que començarem amb mal peu amb aquest tema, 
varem començar que si sortíem fent rodes de premsa i els altres no ho sabien, llavors va sabre que sí, 
que havien de sabre, llavors va sortir un, llavors va sortir un altre, un que estaia dins el seu partit, que és 
el penedit. Ara és el penedit que presenta al·legacions i diu que ja la va advertir, i ja li va dir, i jo no sé, 
no sé, aquest penediment si els fa bé o no els fa bé, no ho sé. Per això, davant totes aquestes dubtes, i 
per deixar ben clar, que vostès no hi tenen res que veure amb aquest tema, que ningú dels que estan 
allà dedins tenen res que veure amb aquest procés, una auditoria externa damunt els títols. I 
mentrestant sabem que hi ha una actuació de la Guàrdia Civil, per tant amb l’actuació de la Guàrdia Civil 
això continuarà. Continuarà, arribarà on està, a la Fiscalia o arribarà en el Jutjat que li pertoqui, i 
arribarem a esbrinar que és que ha succeït amb aquestes titulacions. Per tant jo lo que els demanaria és, 
no posin vostès pegues davant lo que ha d’esser un procés clarificador de lo que ha succeït dins Emaya. 
No passa res, si varen dir que ho farien tot transparent i ho farien la mar de bé. I aprovin vostès la 
proposició que els fa el Partit Popular. Nosaltres sí que ho farem. Gràcies.” 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Muchas gracias a Ciudadanos por el apoyo. Sra. Truyol, le voy a decir lo mismo que le ha dicho el señor 
de Son Puig a Sr. Hila, miente más que habla. Usted tenía la opción de incluir como punto del orden del 
día, precisamente esta auditoría en el Consejo de administración de Emaya, y no lo hizo. Si salió el tema 
fue precisamente porque yo en mi turno de palabra, hable de este tema y lo comentamos,  pero ni se 
votó ni se había puesto en el orden del día ni nada de tales acuerdos, con lo cual está usted mintiendo. 
Por cierto, es curioso que critique tanto lo mal que se hizo la pasada legislatura, de los procesos 
selectivos, cuando el único cargo que usted ha mantenido, precisamente es el Director de Recursos 
Humanos que teníamos nosotros, con lo cual si tenía tantas dudas, me sorprende que le haya 
mantenido en su puesto. Mire, yo le voy a poner un caso que he detectado yo, solamente por lo que veo 
publicado en la página Web de Emaya. Vamos a remitirnos a las plazas de oficiales de tercera en el taller 
de cualidad urbana de Emaya. Mire, sale el día 25 de octubre la lista de admitidos y excluidos a las 
pruebas selectivas. Resulta que tenemos dos personas que no cumplen el requisito del catalán, que aquí 
aparecen. Curiosamente pasamos al 6 de noviembre, se publica la lista de valoración de la antigüedad, 
aquí efectivamente ya no salen los dos excluidos. De repente el 14 de noviembre, aparece un escrito 
donde dice que se ha producido un error, y que debido a este error, se convoca la prueba del catalán a 
dos personas. Curiosamente estas dos personas, no son las dos excluidas, sino que son otras dos nuevas, 
señaladas aquí como el 3 y el 28, que aparecen con todos los requisitos cumplidos, y que se les han 
admitido, y se les ha valorado los méritos, es curioso que además este error, está corrección de errores, 
aparece el día después de que usted haga la rueda de prensa, y el día después de que usted haga la 
denuncia en Fiscalía, sobre el tema de los certificados falsos. Curiosamente estas dos personas 
aprueban, y uno de ellos concretamente, es de las diez personas que se adjudican la plaza de oficial de 
tercera en el taller. Con estas, con estos mimbres no sé como quiere usted que siga creyéndome que se 
están haciendo las cosas bien, es que esto está colgado ahora mismo en la página de Emaya. O sea, saca 
una lista de admitidos, donde hay dos personas que aparecen como admitidas y dos excluidas. A estas 
dos personas excluidas, no se les convoca a la prueba del catalán, y sí se convoca a otras dos que 
estaban admitidas. No me lo explico, porque tendría que haber convocado como mínimo a las dos que 
estaban excluidas, a las que ya no se les ha vuelto a llamar. Y sin embargo, a dos personas que para el 
Tribunal y para Emaya, estaban totalmente admitidas, resulta que se les hace una prueba apropósito de 
catalán, y resulta que una de ellas es el adjudicatario. Con lo cual, yo por el bien de Emaya y por el bien 
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de la compañía, y por el bien de la imagen de este ayuntamiento, creo que sería muchísimo más limpio 
para todos, y mucho más tranquilizador, hacer una auditoría externa. Gracias.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
  
“Bé, insisteixo, si la intenció de l’auditoria externa, com heu expressat, és revisar totes les titulacions 
que s’han presentat durant tota aquesta legislatura, en els processos de contractació, ja ho estam fent 
des de Recursos Humans, i per tant no fa falta gastar ni un duro per auditar això. Per un altre costat, 
insisteixo, tots els consellers del Consell d’administració d’Emaya, que vosaltres dos hi formeu part, 
teniu accés a tota la documentació de tots els expedients de contractació. Encara esperem que vulgueu 
venir a veure els expedients de contractació, per revisar lo que vulgueu. I repeteixo, qui tingui 
coneixement de qualque irregularitat, que la denunciï i s’investigarà pels canals que facin falta, i 
s’actuarà amb contundència. I jo crec que pel bé d’Emaya, lo millor que li pot passar, no només a Emaya, 
sinó també en aquesta ciutat, és que el Partit Popular no torni a governar, perquè les pràctiques del 
Partit Popular dins Emaya, i dins aquest ajuntament, sí que són molt sospitoses.” 

 
Sense dictaminar per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient per no haver-se ratificat la 
urgència de la proposició. 
 
Es proposa: 
 
"El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al consejo de administración de Emaya a contratar 
los servicios de una auditoría externa para la revisión de los procesos selectivos de los últimos 
3 años afectados por la trama de títulos falsos." 
 
No aprovat per 15 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 vots a favor 
(PP, C's i Sr. Gijón) 
 
45. Sobre la taula. Grup C's relativa a la destinació de la Fàbrica de Can Ribes 
 
Sr. Ribas Dietrich (C’s): 
 
“Un acord transaccional damunt la taula. Crec que en aquest cas ja està subscrit per tots els grups que el 
presentàvem.” 
 
Sr. Romero (PODEM PALMA): 
 
“Sí hay, Podem Palma presentó una transaccional, la leímos el Pleno pasado, si quieren lo vuelvo a leer, 
es: el Pleno del Ayuntamiento de Palma se compromete a buscar, con la participación de todos los 
grupos representados en el Pleno, y de las entidades vecinales, culturales, u otras de  la Soledad, un 
destino para la antigua fábrica textil Can Ribes, acorde con el proyecto de desarrollo de Nou Llevant, que 
atiende a las necesidades sociales y culturales de la ciudad. Nosotros entendemos que esta 
transaccional, fomenta la participación, permite participar a todas las entidades que están, que tienen 
algún tipo de interés en hacer uso de esta antigua fábrica, y como se ha dicho en este Pleno, no hay 
problema de escuchar a las entidades y a la gente, y por tanto creemos, bueno evidentemente nosotros 
votaremos a favor de esta transaccional.” 
 
Sr. Carrió Crespí (MÉS per Palma): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, seguint una mica, entenc la moció que ja ha presentat Ciutadans, i després 
d’aquesta transaccional, jo sí que li vull dir que votarem en contra de tot allò que suposi cercar un nou 
ús per Can Ribes. El ús previst nosaltres entenem que sí que és engrescador, i que dona sobretot 
resposta a les necessitats, o part de les necessitats que té la Soledat, perquè és vera que en té moltes. 
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També a les peticions d’espais dels professionals del circ, que si anéssim a anteriors legislatures, ens 
trobaríem que aquestes peticions no varen esser mai escoltades per antics Consistoris. I sobretot també 
perquè disposem de l’acceptació de la taula d’entitats de la Soledat, que nosaltres sí que hem visitat, 
nosaltres sí que els hem presentat el projecte, i nosaltres sí que hem parlat amb ells. Bé, jo entenc que 
el projecte no té perquè agradar a tothom, però també els vull recordar a tots els que subscriuen 
aquesta transaccional, que el procés de diàleg per realitzar aquest ús ha durat tres anys, hem parlat amb 
molts de col·lectius, i no ha estat fins ara que vostès s’han preocupat per quin hauria d’haver estat 
aquest ús. Per tant els hauré de dir que me sap molt de greu, però ara arriben tard. No tenim cap 
problema en mostrar-los tota quanta informació sigui necessària però ara no aturarem tota la feinada 
feta pels tècnics, per l’equip de cultura, i els dic que han arribat tard, perquè ja tenim la configuració del 
discurs de l’espai, ja hem arribat, també ja han arribat tard  perquè tenim el projecte de la fàbrica, del 
arquitecte municipal Pere Soler. I per tot això, no aturarem ara allò que estam fent, quan ja tenim la 
licitació de les obres, i ja disposem de la capitalitat per poder emprendre aquest projecte. Bé, això sí que 
els voldria oferir, que igual com varem parlar amb taula d’entitats de la Soledat, vinguéssiu amb 
nosaltres i poguéssim parlar encara una mica més en la redacció definitiva del pla d’usos. La taula 
d’entitats, hi està convidada tots vosaltres també. I jo d’altre banda també m’agradaria que 
contestessin, perquè és que no els agrada, perquè és que no els agrada el projecte. I per explicar-los 
exactament que volem fer de Can Ribes, després de la realització, només per aclarir-ho, li voldria dir que 
el volem convertir, en un espai de creació, investigació, entrenament, assaig i formació continuada, 
destinada al món del circ. Volem així crear un eix artístic educatiu i de desenvolupament comunitari, un 
espai de producció d’espectacles, i un espai de formació i circ social. Nosaltres, crec que tenim molt clar 
quin ús ha de tenir la Soledat, i per res anirem en contra d’aquest projecte. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Bonet Díaz (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé,  pareix que segons lo que ens ha dit el Sr. Romero, gràcies en el partit cohesionat 
de Podemos, que han entès perfectament la proposta de Ciutadans. Nosaltres varem fer una proposta 
que era únicament referent a un centre de formació. Entenem que si podem obrir encara més el marc, i 
arribar a un consens entre totes les parts, seria molt millor. Per tant agraïm profundament que tot 
Podemos voti unidament en aquesta proposta.” 
 
Sr. Ribas Dietrich (C’s): 
 
“Miri, arribar tard no hem arribat tard perquè encara no se li ha donat el ús. És a dir, encara no s’està 
emprant per això que vostè diu. I un edifici se li poden donar moltes utilitats. Nosaltres creiem 
sincerament, que les barriades de la Soledat i del Polígon de Llevant, són unes zones que durant molt de 
temps han estat molt desfavorides, i que mereixen una atenció especial. Una atenció especial que no se 
redueix a un projecte, a un projecte que sí, pot esser una necessitat dels professionals del circ, però que 
ens hem de demanar de quants de professionals del circ estam xerrant, de quina inversió estam fent. 
Realment, els veïnats de la Soledat tenen interès en que es faci? Vostès han anat a xerrar amb ells, i els 
han presentat un projecte, però no els han demanat l’opinió, no els han dit, escolti, vostè això és lo que 
voldria? Nosaltres lo que creiem és que si tenim una inversió de 500.000 euros per fer aquesta obra, lo 
que s’ha de fer és sobretot escoltar en els veïnats, sobretot escoltar en els veïnats, i partir d’aquí donar-
li un ús. Però donar-li un ús que satisfaci lo que és el desenvolupament d’aquesta barriada, i d’acord 
amb la voluntat dels veïnats. No perquè tinguem una ocurrència, bé pues venga, un centre d’art 
circenses, bé, perquè hi ha un col·lectiu minoritari que ho demana. Això compleix, perquè sí, vostès ens 
xerren, no, és que a Palma hi ha una tradició del circ molt important. Molt important? No, vostè ho ha 
dit, a Comissió ho va dir, que hi havia una tradició de circ. Hi ha tradició de circ, bé, no  ho sé. Nosaltres 
aquesta tradició no la coneixem. De fet el Circ Bover té onze anys, no en té més, per posar un exemple. 
Això no és una tradició extraordinària. En fi, creiem que lo que s’ha de fer és xerrar amb els veïnats, 
xerrar amb les associacions, no només veïnals, sinó també cultural i d’altre tipus, que tenen interès a la 
zona de la barriada, i fomentar un espai que sigui, que millori realment la barriada de la Soledat, que li 
doni contingut i que permeti que la ciutadania i que els veïnats d’aquesta barriada, la puguin gaudir.” 
 
Sr. Carrió Crespí (MÉS per Palma): 
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“Gràcies Sr. Batle. Que hi ha una tradició de circ és inqüestionable també, i que hi ha una associació de 
professionals del circ, que no sé com vos enriueu dient-los les coses que ho dit avui, i si vos atrevireu a 
dir-ho tant Partit Popular com Ciutadans, amb les mateixes paraules, també m’agradaria veure-ho. I 
sobretot, el circ, una de les arts amb més projecció i més futur, no només de Mallorca, sinó de tota 
Europa. Que té un retorn social molt més gran, i que pot de bon de veres dignificar una barriada que ho 
ha passat tan malament com la Soledat. Voleu està en contra. Allà vostès. Però estam desaprofitant una 
oportunitat única també per Can Ribes. I jo també, sí que voldria que féssim un darrer plantejament, 
que és que és vera que a tots nosaltres ens varen votar sobretot per intentar transformar la ciutat. I 
desaprofitar una oportunitat com aquesta, no sé de que riu Sra. Durán, però ja m’agradaria que vostè 
anés més en el circ, per ventura riuria un poquet més en altres ocasions eh, i segur que seria la resposta 
que per ventura molts dels problemes que té la ciutat, també necessita. Me sap greu que a vostès els 
faci tanta de gràcia el circ, i no en el sentit que toca. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Molt bé, aprofitant aquest 1:38 que queda, jo també voldria fer alguns comentaris. Ara que xerrem de 
la bona política i de la mala política, vostès s’han passat la legislatura, boicotejant nous projectes per 
aquesta ciutat, i nous projectes que són vertaderament transformadors. Vull recordar les pegues que 
vosaltres han posat en el bosc urbà, vull recordar les pegues que heu posat en el projecte del passeig 
marítim, quan hi ha una unanimitat aclaparadora, aclaparadora. Vull, i un altre vegada ens trobem en 
aquesta situació, de boicotejar un altre projecte que vertaderament és bo per la ciutat, perquè no ens 
oblidem que la fàbrica de Can Ribes va tancar el 1961, i ha estat aquest Equip de Govern que li ha posat 
cara, ulls, projecte i finançament en aquest projecte. I a més, hem parlat i hem reparlat, i hem re, 
reparlat amb els veïnats en diverses ocasions. La única diferència de que aquesta proposta que avui 
presenten, que és una proposta de boicot, amb altres, és que avui vostès han tingut ajuda. Moltes 
gràcies.” 

 
Dictaminat desfavorablement a la Comissió de Serveis a la Ciutadania per 5 vots en contra 
(PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i3 vots a favor (PP i C's) 
 
Es proposa la següent transaccional: 
 
"El Pleno del Ayuntamiento de Palma se compromete a buscar, con la participación de todos 
los grupos representados en el Pleno y de las entidades vecinales, culturales u otras de La 
Soledad, un destino para la antigua fábrica textil de Can Ribas, acorde con el proyecto de 
desarrollo del Nou Llevant, que atienda a las necesidades sociales y culturales de la ciudad." 
 
Aprovat la transaccional per 17 vots a favor (PODEM PALMA, PP, C's i Sr. Gijón) i 10 vots en 
contra (PSIB-PSOE i MÉS per Palma) 
 
48. Grups PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM PALMA relativa a l'adhesió del municipi a la 
campanya "Ciutat 30" 
 
Sr. Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, gràcies Sr. Batle. El que presentem és sumar justament a l’Ajuntament de Palma, a una iniciativa 
promoguda per la xarxa espanyola de la bicicleta, consistent en demanar l’Estat que es reguli, que es 
modifiqui millor dit, el Codi de Circulació, per tal de declarar a tots els nuclis urbans de l’Estat Espanyol, 
amb una velocitat màxima de 30 kilòmetres per hora, i que després se’n puguin exceptuar altres vials, 
que es puguin declarar a velocitats evidentment inferiors, però també superiors, como podria esser 40 o 
50. Aquest raonament, que ja ve prou explicat a l’exposició de motius de la moció, ve perquè la velocitat 
de 30 kilòmetres per hora, és una velocitat considerada idònia pels nuclis urbans. És una velocitat que a 
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demés redueix considerablement les conseqüències de qualsevol atropellament o accident, que impliqui 
a un vianant o una bicicleta, i perquè a demés és una mesura que ajuda a reduir la contaminació, tant 
mediambiental com acústica de les nostres ciutats. Aquests tipus de mesura no és novadora, és més 
aviat a Espanya diguem que hi entraria de manera ja amb un cert retard, perquè moltíssimes ciutats 
europees ja la tenen aplicada, està funcionant de manera molt correcte, i des de la Ret de ciutats per la 
bicicleta, de la qual l’Ajuntament de Palma en forma part de la seva Junta Directiva, es va considerar que 
era oportú que fos precisament l’Estat, a partir de la modificació general del Codi de Circulació, el que 
implantés aquesta normativa a totes les ciutats, i no haver d’esperar que cadascuna de les ciutats 
modifiqués la seva Ordenança de Circulació, per tal d’adaptar-se en aquest precepte, que el que vol 
aconseguir és un nou concepte de mobilitat. També ho indica en aquest sentit el Pla Director Sectorial 
de Mobilitat, redactat pel Govern de les Illes Balears, que també recomana la limitació de 30 kilòmetres 
per hora, a les ciutats per aconseguir ciutats 30. D’aqueixa manera, si aquest acord surt endavant, i així 
m’agradaria que pogués comptar amb la unanimitat dels partits de la corporació municipal, instaríem a 
l’Estat a que fes aquesta modificació del Reglament, i que pogués ja esser aplicada a tots els nuclis 
urbans de l’Estat espanyol. Gràcies.” 
 
Sr. Ribas Dietrich (C’s): 
 
“Sí, gràcies. Nosaltres votarem, votarem en contra d’aquesta proposta, bàsicament perquè no tenim 
coneixement de si realment és una proposta amb la qual se poden aconseguir els objectius que planteja, 
o si no. És a dir, ens han presentat això, però no tenim cap informe que ens digui que efectivament 
reduir el límit de velocitat a 30 kilòmetres per hora, redueixi la contaminació ambiental, i la 
contaminació acústica. Tots sabem que un cotxe quan va a marxes curtes, consumeix més, fa més fum i 
fa més renou. Llavors, difícilment, difícilment, sense tenir les dades, podem donar suport a una qüestió 
com aquesta, per altres bandes ja tenim vies de 30 kilòmetres per hora, les vies d’ús compartit amb els 
bicicletes, tenen aquesta mateixa limitació de velocitat. Podríem, podríem aprovar una, arribar a un 
acord en aquest tema, però sense tenir uns informes que ens diguin si això realment és efectiu o no, 
pues se’ns fa difícil.” 
 
Sr. Rubio Aguiló (PP): 
 
“Sí, moltes gràcies. Sí, nosaltres també considerem que bé, que és cert que hi ha d’haver vies a la nostra 
ciutat en el qual s’apliqui aquesta velocitat. Nosaltres pensem que s’hauria de, aquesta mesura hauria 
de venir reforçada amb uns informes tècnics, en els quals se pugui efectivament comentar on cau 
aquesta mesura. Pensem que generalitzar tot no. No sé si hi ha qualque problema dins l’Equip de 
Govern, que a la votació anterior he vist que sí que n’hi ha, però ara no sé, amb lo qual només demano 
que es pugui respecta la intervenció que fa un grup municipal. I dir que si vostès realment lo que volen 
és tenir un acord, pues que se seguin amb nosaltres, que se pugui explicar millor, i que se pugui aportar 
pues aquesta documentació que nosaltres ja li varem comentar a la Comissió. A la Comissió a la qual 
vostè no va poder venir, i varem debatre amb un membre de l’Equip de Govern, però sí que considerem 
pues que a lo millor estaria bé, si vostè considera oportú, la deixa damunt la taula, xerrem del tema. 
Perquè a demés també se’ns va dir, crec que va esser vostè mateix, que a Murcia s’havia votat la 
mateixa proposta, i per lo que nosaltres sabem de Murcia, la mateixa proposta no es va aprovar, perquè 
hem xerrat amb els representants de les nostres formacions polítiques, i efectivament ens han dit que 
aquesta proposta que duim avui a debat, no s’ha aprovat a Murcia. Per lo tant, li demanaríem això, que 
se quedi damunt la taula, i que se pugui arribar pues a un acord més adient. Gràcies.” 
 
Sr. Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, gràcies. Miri, aquesta moció que com deia abans sorgeix d’un acord unànime de la Ret de Ciutats 
per la bicicleta, a la qual estan representades totes les forces polítiques, i que a demés té una Junta 
Directiva, que està composada casualment també per membres del seu partit polític, del Partit Popular. 
En aquest cas m’estic adreçant a vostè Sr. Rubio, va adoptar justament aquest text, i varem acordar 
entre tots aquest redactat, perquè pugues esser repartit a totes les ciutats espanyoles. En el mateix 
redactat, a l’exposició de motius, es parla del informe de la OCD, que parla de velocitat i risc d’accident. 
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Me mesclaven aquí qüestions de contaminació, que ara en parlarem, però per qüestions única i 
exclusivament d’evitar mortalitat, i evitar mals majors en accidents, està més que demostrat, i així 
consta a l’exposició de motius, perquè si vostès no s’ho creuen, que diu exactament el contingut del 
informe de la OCD, pues se fiquen a Google, el descarreguen i el miren. Perquè jo crec que no ha d’esser 
tampoc la meva tasca arribar en aquest punt. Precisament per tant, per això, aqueixa proposta dur com 
a fonament la reducció dels accidents, i la reducció de les seves conseqüències, i ja ho hem explicat en 
moltes ocasions, i també quan varem presentar la zona 30 de Rafal i Vivero, que la principal motivació és 
la reducció de la sinistralitat en els accidents. Pel que fa a la contaminació, podem posar dubtes, podem 
posar argumentacions de les marxes curtes i llargues, que sincerament me sonen més a argumentacions 
pròpies de Foro Coches, que no argumentacions pròpies que s’haurien de fer aquí en un Plenari que se 
suposa que debatem de manera seriosa, i sobre assumptes seriosos, com puguin esser la contaminació. 
Jo els nomenaré alguns dels informes que estan al abast de tothom, i que fins i tot casualment foren 
aprovats en època del Partit Popular. Podem parlar de la Guía de buenas prácticas sobre la calidad del 
aire, Federación Española de Municipios, Red Española de Ciudades por el Clima, de la qual també hi 
pertany l’Ajuntament de Palma, i que tenim una mesura que casualment parla de les zones 30, que diu: 
la reducción de la velocidad de circulación de los vehículos en las zonas urbanas, conlleva una menor 
emisión de gases contaminantes, y por tanto una mejora de calidad del aire. Ens anem al Plan de aire, 
aprovat l’abril del 2013, que no sé qui devia governar l’any 2013 en el govern espanyol, però en tot cas 
tenim un Plan Nacional de Calidad del aire, que té la mesura concretament establecimiento de calles 20, 
30 y 50. Demana una modificación del Reglamento General de Circulación, i estableix que efectivament 
la reducció d’això, no només salva vides, sinó que també ens ajuda a reduir la contaminació. I ja per 
acabar, el darrer document, que encara és molt més eloqüent, que és el Pla de millora de qualitat del 
aire de Palma, aprovat, el tinc per aquí, el 17 de juny de 2013, que ens parla de reducció efectiva dels 
límits de velocitat i el seu control, i després ens parla de foment de transport alternatiu, com pugui esser 
la bicicleta, i infraestructures per a vianants, que justament una de les mesures que se persegueixen 
amb la reducció de 30 kilòmetres per hora, el foment de la bicicleta. Els han bastat els informes que els 
acabo d’enumerar, que estan al abast de tothom, i que fins i tot foren aprovats pel govern que vostès 
sostenien? Jo crec que queda prou clar l’argumentació, no retirarem la proposta, perquè crec que és de 
sentit comú, basta mirar una miqueta el que estan fent per Europa, basta viatjar un poquet. I si no volen 
viatjar, mirin per Internet, que és gratis. Gràcies.” 

 
Dictaminant favorablement a la Comissió de Vigilància de la Contractació, Infraestructures i DT 
per 4 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma i PODEM PALMA), 4 vots en contra (PP i C's) i 
amb vot de qualitat de la presidenta 
 
Es proposa: 
 
"- El Ple de l’Ajuntament de Palma se suma a la proposta d’aconseguir "ciutats 30" a tot l’Estat 
de forma que les ciutats espanyoles siguin igualment segures per a vianants i ciclistes, reduint-
ne el risc d’accidents i la seva gravetat, així com reduint la contaminació ambiental i fomentant 
la salut. 
 
- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’Estat a modificar el Reglament general de circulació 
perquè inclogui la limitació de 30 km/h per defecte a tots els nuclis urbans, de forma que 
s’aconsegueixi un espai segur per a la circulació de tots els vehicles i els vianants que conviuen 
als vials de les ciutats, i a la vegada es redueixi la quantitat i la gravetat dels accidents."  
 
Aprovat per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 vots en contra 
(PP, C's i Sr. Gijón) 
 
49. Grup C's relativa al joc i addiccions 
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Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Sí, sí, sí, se va aprovar per unanimitat a la Comissió. Gràcies Sr. Batle. Volia agrair a tots els grups 
municipals, que varen donar recolzament en aquesta proposició relativa en el joc i les addiccions, per 
mos de que pensem que és un tema important, relatiu sobretot en l’afecció cap en els joves, i pensem 
que dur a terme aquestes modificacions precises damunt la normativa de planificació urbanística, per 
l’obertura de les cases de joc, la vigilància que s’ha de dur dins aquests locals de joc, i les campanyes per 
conscienciació, tant dels joves com dels seus pares, perquè vigilin també lo que fan respecte en els 
temes de joc, respecte en els seus fills, ens durà a poder pal·liar la situació que s’està donant ara, 
damunt el perfil que ja els donàvem davant lo que és l’exposició de motius de la proposició, davant que 
donava que un 36% dels enquestats, havia començat a jugar abans dels 18 anys d’edat. Per tant, 
nosaltres pensem que aquesta és una bona mesura, i ens congratulem de que els grups municipals hagin 
arribat en aquesta coincidència amb nosaltres, davant la proposició que varem presentar, i que va esser 
aprovada per Comissió. Gràcies.” 
 
Sra. Martín Perdiz (PODEM PALMA): 
 
“Des de l’Equip de Govern donem suport en aquesta proposta. La ludopatia a joves, és en aquest 
moment, és una epidèmia social, que cal abarcar i afrontar des de totes les administracions, hem 
demanat ajuda inclús més enllà del nostre ajuntament. Cal específicament, com s’ha comentat, regular 
la publicitat i sobretot allunyar les cases d’apostes i de joc, de les escoles i dels instituts. Aquest ha 
d’esser un compromís de totes les administracions. Agraïm la proposta i la recolzem.” 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Sí, bé, des del grup Popular, ens varem unir en aquesta proposta, efectivament com ja s’ha comentat 
pues era imprescindible la protecció dels nostres infants i joves, un col·lectiu vulnerable, davant 
aquestes cases d’apostes, que pues poden acabar amb conseqüències greus. I també fer un afegit, tot la 
protecció, la conscienciació, i en aquestes campanyes, també no oblidar la part on-line, que 
desgraciadament també enganxa moltíssims de joves les apostes on-line. Així que en tots els sentits, 
aquesta protecció, vigilància, allunyar-les dels centres de joves i dels instituts, i també tenir en compte 
aquesta part on-line, que desgraciadament també molts de joves s’hi veuen ficats. Moltes gràcies.” 

 
Dictaminat favorablement per unanimitat per la Comissió d'Urbanisme i Medi Ambient. 
 
Es proposa: 
 
"El Pleno del Ayuntamiento insta al gobierno municipal a: 
 
1- Llevar a cabo las modificaciones precisas en la normativa sobre planificación urbanística a 
fin de prohibir la apertura de casas de apuestas y juego en las proximidades de centros 
escolares, institutos, centros juveniles y edificios públicos con alto tránsito de menores de 
edad. 
 
2- Desarrollar campañas de concienciación para los progenitores y los menores de edad sobre 
los riesgos que entraña el juego y las altas cifras de ludopatía que se están registrando entre 
jóvenes. 
 
3- Colaborar junto al resto de Cuerpos y Fuerzas de Seguridad en la inspección del 
funcionamiento de estas casas de juego y apuestas a fin de supervisar el correcto 
funcionamiento de los mecanismos de identificación de jugadores y poder detectar posibles 
menores de edad que puedan haber accedido a estos establecimientos." 
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Aprovat per unanimitat 
 
56. Donar compte de l’informe de morositat del mes de novembre 
 
El Ple de l'Ajuntament se'n dona per assabentat de: 
 
En compliment del que disposa la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, 
de 29 de desembre, que estableix mesures de lluita conta la morositat en las operacions 
comerciables, que estableix l’obligació d’elevar informe al Ple en matèria de morositat, 
aquesta Intervenció General sotmet a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte el 
següent informe:  

 
1. Període mitjà de pagament global a proveïdors mensual de l’Ajuntament de Palma del 

mes de novembre: 19,93 dies  
2. Període mitjà de pagament a proveïdors mensual per entitats del mes de novembre: 
 

Entidad 
Ratio de  

Operaciones  
Pagadas 

Ratio de  
Operaciones  
Pendientes 

de  
Pago 

Periodo 
Medio de  

Pago 
Mensual/Días 

Palma 25,28 14,68 20,66 

Ägencia Desenvolupament Local "PALMAACTIVA" 20,78 19,25 19,51 

F. Casals d'Art i Espais Expositius (Palma Espai D'Art) 0 0 0 

F. Mixta Turisme Palma de Mallorca 24,36 25,94 24,52 

Inst. M. l'Esport 13,96 30,40 16,27 

Instituto Municipal Innovación  (IMI) 64,93 32,30 53,51 

P. M. d'Escoles d'Infants 1,00 3,01 2,09 

P.M. l´Habitatge i Rehabilitació Integral de Barris 
(P.M.H. i Riba) 

33,81 45,59 40,03 

Palau de Congressos de Palma S.A. 0 0 0 

 
3. Entitats que no han remes informació. 
 

F. Casals d'Art i Espais Expositius (Palma Espai D'Art) 

Palau de Congressos de Palma S.A. 

 
FOD 1. Grup PP relativa al cessament del gerent de l'IME 
 
Es retira de l'ordre del dia per no tenir el quòrum de la ratificació de la urgència per 15 vot en 
contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 vots a favor (PP, C's i Sr. Gijón) 
 
FOD 2. Reconeixement de deute a la Fundació Sant Joan de Déu per un import de 13.305€ 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
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“Val que ens agradaria, si fos possible és que abans de votar cada una de les urgències, se donés una 
miqueta, molt breu, de perquè se dur aquesta urgència, després nosaltres votarem de que sí o de que 
no.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“No cal, no cal de veritat. Bàsicament.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Però votar les urgències per separadament sí que cal. No?” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Sí, sí, les votarem per separat. Cap problema.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Perfecte. No és obligació explicar les urgències? Secretari, segons el Reglament de l’ajuntament, no és 
obligatori explicar el motiu de la urgència?” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Segons la legislació s’ha de motivar la urgència, sí, sí.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“S’ha de motivar. Val. 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Bé idò motivin la urgència, cap problema. Motivin vostès.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“No, són els punts del Govern. La urgència número dos per exemple.” 
 
Sr. García Campos (PSIB-PSOE): 
 
“Si le va bien, todos los reconocimientos de crédito la urgencia es que tiene que estar aprobados en el 
ejercicio en curso.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Molt bé, passem a votació a favor de la urgència.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“La segona? Nosaltres votem a favor.” 

 
Es proposa: 
 
"1r. RECONÈIXER EL DEUTE a la Fundació Sant Joan de Déu Serveis Socials Mallorca, amb CIF. G 
57854135 i domicili al carrer Sant Joan de Déu, 7, CP 07007 de Palma, d’un total de 13.305,00 
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€ (tretze mil tres-cents cinc euros) IVA exempt i que corresponen al lloguer d’una part d’un 
edifici situat al camí vell de Bunyola de Palma i propietat de l’entitat, corresponents a la 
factura 2018/48 de novembre 2018. 
 
Es pot carregar a la partida 20 23121 22793  PREST.SERV.ATENCIO INTEGRAL A.V.V.G. del 
vigent pressupost de despeses." 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA, PP i Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's), s'aprova per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, 
MÉS per Palma, PODEM PALMA, PP i Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's) 
 
FOD 3. Reconeixement de deute a la Fundació Institut de Reinserció Social (IRRES) per un 
import de 30.936€ 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“El procediment serà el següent: el Sr. Adrián explicarà cada motivació. Sí. Bé, idò seran després del 7 és 
un altre que no és reconeixement de deute. Del punt 2 al punt 6 és reconeixement de deute, el Sr. 
Adrián ja ha explicat la motivació. El punt dos ja l’hem votat, ara votarem del 3 al 6 la urgència si els 
sembla.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“El tres, el tres.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Vots a favor de la urgència. Molt bé. Vots en contra de la urgència. Molt be, ara votarem del punt 3 al 
punt 6, que ja està motivada la urgència i votada la urgència.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Del 3 al punt 6? Ara hem de votar la 4, no? Amem.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Marga, no, no, hem votat la urgència del 3 al 6, per favor m’escolti ara mateix, ja l’hem votada, ara 
votarem” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“No perdoni, no, no volem votar la urgència dels 3 en el 6. Nosaltres votem a favor de la urgència 3, 
però no votem a favor de la urgència 4 Sr. Batle. Li puc dir quines són les votacions que nosaltres?” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Perfecte, sí, sí.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Però amem, és molt difícil votar cada una de les urgències?” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
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“No tinc cap problema.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Idò votem la urgència 1, la 2, la 3, totes les urgències. No les podem votar per separat?” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“La 1 ja l’hem votada i està rebutjada, la 2 i la 3 han estat aprovades. Si voleu passem a la 4.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Perfecte.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Venga.” 

 
Es proposa: 
 
"1r. RECONÈIXER EL DEUTE de 30.936,00 € (trenta mil nou-cents trenta-sis euros), IVA exempt, 
a la Fundació Institut de Reinserció Social (IRES) amb CIF. G 64147184 i domicili al carrer Àlaba, 
61 1er, CP 08005 Barcelona, corresponents a la factura fra. 18/11/18 de novembre de 2018. 
 
La quantitat total de 30.936,00 € (trenta mil nou-cents trenta-sis euros), IVA exempt,es pot 
carregar a la partida 20 23121 22793  PREST.SERV.ATENCIO INTEGRAL A.V.V.G. del vigent 
pressupost de despeses. 
 
2n.NOTIFICAR el present acord a la part interessada i COMUNICAR-HO al departament de 
Comptabilitat a efectes del pagament." 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA, PP i Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's), s'aprova per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, 
MÉS per Palma, PODEM PALMA, PP i Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's) 
 
FOD 4. Reconeixement de deute a la Sociedad Estatal Correos y Telégrafos per un import de 
75.991,17€ 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Urgència 4.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Votem, votem a favor de la urgència. Vots a favor, vots en contra. Molt bé. Votem el punt 4. 
abstencions. Votem el punt 4. vots a favor.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Punt 5 seria ara.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
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“No, punt 4. Sra. Durán li tornaré a explicar, però m’escolti per favor, m’escolti eh. Ho farem com vostè 
m’ha dit, a cada punt, i ho farem de la següent manera eh, com si fos en Coco de Barrio Sesamo. Faci’m 
cas, votarem la urgència, una vegada si s’accepta la urgència, farem la votació del punt, i després si 
queda aprovat o queda rebutjat. Si entre la votació de la urgència, si queda aprovada, i el punt vostès 
volen fer qualque comentari sobre el punt, jo els donaré la paraula. Molt bé. Venga punt 4, anem a votar 
la proposició, el reconeixement de deute, sí o no, la urgència ja l’hem votada. Vots a favor, vots en 
contra, abstencions.” 

 
Es proposa: 
 
"1er. Reconèixer el deute d’un total de 75.991,17 € (IVA inclòs) corresponents a factures  que 
es relacionen a continuació, amb càrrec a la consignació de la partida 02.93201.227-29 del 
pressupost de despeses vigent.  
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 51.797,89 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002448244 
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs:24.193,28 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002439824 
 
TOTAL PARTIDA: 75.991,17 €" 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA), 8 vots en contra (PP i Sr. Gijón) i4 abstencions (C's), s'aprova per 15 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, C's i Sr. Gijón) 
 
FOD 5. Reconeixement de deute a la Sociedad Estatal Correos y Telégrafos SA per un import 
de 68120,31€ 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Votem la urgència, si procedeix o no. Vots a favor de la urgència, vots en contra, abstencions. Ara 
votarem el punt 5. Vots a favor, vots en contra, abstencions.” 

 
Es proposa: 
 
"1er. Reconèixer el deute d’un total de 68.120,31 € (IVA inclòs) corresponents a factures  que 
es relacionen a continuació, amb càrrec a la consignació de la partida 02.93201.227-29 del 
pressupost de despeses vigent.  
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 54.599,11 € 
Partida: 02.93201.227-29 
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Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002419168 
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs:13.521,20 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002412900 
 
TOTAL PARTIDA: 68.120,31 €" 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA), 8 vots en contra (PP i Sr. Gijón) i4 abstencions (C's), s'aprova per 15 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, C's i Sr. Gijón) 
 
FOD 6. Reconeixement de deute a la Sociedad Estatal de Correos y Telégrafos SA per un 
import de 239.877,95€ 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“El punt 6, la urgència, vots a favor, vots en contra, abstencions. Votem el punt, vots a favor, 
abstencions, molt bé.” 

 
Es proposa: 
 
"1er. Reconèixer el deute d’un total de 239.877,95 € (IVA inclòs) corresponents a factures que 
es relacionen a continuació, amb càrrec a la consignació de la partida 02.93201.227-29 del 
pressupost de despeses vigent. L’ingrés es farà efectiu en les comptes que hi figuren a tal 
efecte. 
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 24.748,00 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4600046480  
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 22.695,28 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002398471 
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 21.109,33 € 
Partida: 02.93201.227-29 
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Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A.VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002390324 
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 54.785,88 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 59414500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002409327 
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 31.899,88 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
402415660 
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 44.261,32 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002448243 
 
Proveïdor: SociedadEstatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 28.246,55 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002444984 
 
Proveïdor: Sociedad Estatal Correos y Telegrafos S.A. NIF: ESA-83052407 
Total import IVA inclòs: 12.131,71 € 
Partida: 02.93201.227-29 
Ingressar al compte: IBAN ES02 0182 5941 4500 1333 3466 BANCO BILBAO VIZCAYA 
ARGENTARIA S.A. VALENCIA INSTITUCIONES indicant com a referència núm. de factura 
4002431494 
 
TOTAL PARTIDA 239.877,95 €" 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA), 8 vots en contra (PP i Sr. Gijón) i4 abstencions (C's), s'aprova per 15 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA) i 12 abstencions (PP, C's i Sr. Gijón) 
 
FOD 7. Informar compatibilitat de membre de la Corporació 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
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“Punt 7, informar de compatibilitat d’un membre de la Corporació. Se motiva la urgència. És el Sr. Rubio, 
una comptabilitat. Vots a favor.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Hem votat a favor més coses, li record.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Passem. No, ha votat tothom a favor eh. Votem a favor del punt. Vots a favor.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Crec que és informar. No? O s’ha de votar?” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Se vota la informació. Bé, el Sr. Rubio l’abstén.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Ell no vota.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Ja està. Avui tenim, a part del secretari, molts de secretaris eh.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“No m’ha quedat clar el vot de” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Tornem a votar la comptabilitat del Sr. Rubio. Vots a favor, abstencions. Molt bé.” 

 
Es proposa: 
 
"Informar favorablement la compatibilitat del regidor amb dedicació parcial, del Sr. Fernando 
Rubio Aguiló com a funcionari de la Comunitat Autònoma d’acord amb la jornada i retribucions 
que s’especifiquen en els antecedents." 
 
Aprovat per unanimitat amb l'abstenció del Sr. Rubio per ser part interessada, prèvia ratificació 
de la urgència per unanimitat 
 
FOD 8. Reconeixement de deute  a l'Empresa Municipal EMAYA per un import de 330.000€ 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Punt 8. Votem la urgència, reconeixement de deute a l’empresa municipal Emaya. La podeu justificar? 
Com l’anterior. Molt bé. Vots a favor de la urgència, vots en contra, abstencions. Molt bé, passem a 
votar el punt. Vots a favor, abstencions. Molt bé.” 

 
Es proposa: 
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"1r. Reconèixer el deute total de 330.000 euros (sense IVA) corresponent a la factura  
extrajudicial de crèdit per a l’abonament de la factura 1/2018 de 21/12/2018 de l’empres 
municipal EMAYA NIF A07000029. 
L’ingrés es farà efectiu a l’empresa municipal 
 
TOTAL PARTIDA: 330.000 EUROS" 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA), 8 vots en contra (PP i Sr. Gijón) i4 abstencions (C's), s'aprova per 15 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA), 12 abstencions (PP, C's i Sr. Gijón) 
 
FOD 9. Reconeixement de deute a l'empresa UTE TELEFONICA ESPAÑA SAU i TELEFONICA 
MOVILES SAU per un import de 84.815,47€ 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Punt 9, un reconeixement de deute. Vots a favor de la urgència, abstencions, en contra. Molt bé, 
passem a votar el punt. Vots a favor, abstencions. Molt bé.” 

 
Es proposa: 
 
"Reconèixer el deute existent amb les empreses que més avall s’anomenen i pels imports que 
es detallaran a continuació a les partides que es relacionen per poder cobrir el total de la 
despesa. L’esmentat deute correspon a factures pel servei de telecomunicacions fixes i mòbils 
per l’Ajuntament de Palma, conformades per l’Institut Municipal d’Informàtica (IMI) en data 
novembre, corresponents al mes d’octubre 2018 (quota fixa i trànsit de dades) i que han 
arribat a Compres per novembre 2018.Vist que, en aquests moments, la licitació anterior va 
finalitzar i s’està pendent de la confecció dels plecs tècnics nous per l’IMI i, per tant, s’ha de 
licitar de bell nou, es fa necessari tramitar les factures com un reconeixement de deute. Els 
imports a reconèixer són els següents: 
 
PARTIDA 06.92000.22200 
PROVEÏDOR: UTE TELEFONICA ESPAÑA SAU I TELEFONICA MOVILES SAU. CIF U-86100054. Gran 
Via, 28. 28013 Madrid. 
CONCEPTE: Servei de telecomunicacions fixes i mòbils per l’Ajuntament de Palma. 
Factures90D2UT080038 (facturació octubre), rebuda a Compres i conformada per l’IMI per 
novembre 2018. 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 84.815,47€" 
 
Aprovat:  prèvia ratificació de la urgència per 15 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA), 8 vots en contra (PP i Sr. Gijón) i4 abstencions (C's), s'aprova per 15 vots a 
favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, PODEM PALMA), 12 abstencions (PP, C's i Sr. Gijón) 
 
FOD 10. Aprovar l'autorització per al funcionament de la central de comunicacions 
gestionada per l'entitat Asociación Smart Taxi (AST) en connexió amb vehicles autotaxis 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
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“Punt 10. Aprovar l’autorització pel funcionament de la central de comunicació gestionada per l’entitat 
Asociación Smart Taxi en connexió amb vehicles autotaxis. Senyor.” 
 
Sr. Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE): 
 
“Justifico la urgència perquè ens ha arribat aquesta sol·licitud, i la voluntat és que passi pel Plenari el 
abans possible, perquè aquesta entitat pugui començar a prestar els seus serveis el abans possible. 
Gràcies.” 
 
Sr. Batle (MÉS per Palma): 
 
“Molt bé. Votem la urgència. Vots a favor, abstencions. Molt bé, votem a favor de la proposta, vots a 
favor, abstencions. Molt bé. Secretari, no hi ha més punts. Precs i preguntes? Moltes gràcies.” 

 
Es proposa: 
 
"1. Autorizar el funcionamiento de la central de comunicaciones gestionada por la entidad 
Asociación Smart Taxi (AST),  en conexión con vehículos de la flota municipal de autotaxis, con 
utilización de los medios telemáticos de la plataforma tecnológica denominada ‘Ntaxi’, para 
que los usuarios puedan requerir servicios de taxi desde ‘apps’ y aplicaciones web desde el 
número telefónico 923023023. 
 
2. Conforme al acuerdo plenario de 30/03/2006 (publicado en el BOIB núm. 66 de 06/05/2006, 
la central de comunicaciones afectada deberá dar cumplimiento a las siguientes 
determinaciones: 
 
a) Recibir las llamadas de petición de servicio y asignarlas conforme a los criterios de 
proximidad y adecuación espacial. Disponiendo de la adecuada cobertura en cuanto a medios 
personales, para atender a los usuarios del servicio de autotaxi a lo largo de la jornada, incluso 
en horario nocturno. 
 
b) Los autotaxis conectados a la referida central de comunicaciones mantendrán activado el 
terminal de conexión a la misma, al objeto de acudir a prestar los servicios asignados. 
 
c) Los vehículos autotaxis conectados a la central de comunicaciones, además de los 
dispositivos de comunicación o tarifación, dispondrán del  equipamiento necesario para el 
pago electrónico de los servicios y para recepción y atención de alarmas.  Se utilizarán 
dispositivos telefónicos del tipo manos libres. 
 
3. Se autoriza la exhibición en los autotaxis del número telefónico y los distintivos comerciales 
resultantes de la presente resolución, específicamente  en el vidrio trasero y en el parabrisas 
delantero de los vehículos adscritos a la central de comunicaciones, conforme al artículo 39.2 
del referido reglamento municipal, atendiendo a las actuales características de los indicadores 
luminosos exteriores de los vehículos autotaxis, quedando su disposición condicionada por lo 
que resulte de las normas reguladoras de la inspección técnica de vehículos (ITV). 
Complementariamente, cabe publicitar, en este contexto, la adecuada referencia o mención 
sobre medios electrónicos de pago. 
 
4. Notificar la presente resolución a la entidad solicitante, disponiendo que se dé publicidad al 
referido número telefónico en el apartado de la web municipal en el que se reflejan los datos 
de las emisoras y centrales de comunicaciones autorizadas conforme al artículo 38 del 
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Reglamento municipal de los transportes públicos de viajeros y de las actividades auxiliares y 
complementarias." 
 
Aprovat prèvia ratificació de la urgència per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, 
PODEM PALMA, PP i Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's), s'aprova per 23 vots a favor (PSIB-PSOE, 
MÉS per Palma, PODEM PALMA, PP i Sr. Gijón) i 4 abstencions (C's) 
 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
 

 
El secretari adjunt i general del ple actal, 
Miquel Ballester Oliver 
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